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آیت الله جوادی آملی در دیدار رئیس دادگستری قم:

قوانین دادرسی بازبینی شود
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درمسابقات جهانی جوجیتسوصورت گرفت؛

انصراف بانوی قمی از مبارزه مقابل ورزشکار رژیم صهیونیستی

فرمانده انتظامی استان قم تاکید کرد؛

مقابله با آسیب های اجتماعی از طریق 
تقویت باورهای دینی و فرهنگی
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مدیرکل بیمه سلامت استان قم :

60 هزار نفر به صورت رایگان تحت پوشش بیمه  سلامت قرار گرفتند

مدیرکل فنی و طراحی شهرداری قم خبرداد:

پیشرفت بیش از 40 درصدی پروژه شهربازی معارفی

فرمانده انتظامی استان قم با تاکید بر اهمیت کتابخوانی و نقش 
مطالعه در مقابله با آسیب های اجتماعی، مردم قم را به شرکت در 
»سید  سردار  کرد.  دعوت  رضوی  کتابخوانی  جشنواره  دوازدهمین 

از  تقدیر  ضمن  قم  استان  انتظامی  فرمانده  میرفیضی«  محمود 
نهاد کتابخانه های عمومی به عنوان متولی برگزاری جشنواره ملی 
کتابخوانی رضوی، مهمترین راه مقابله با آسیب های اجتماعی را تقویت 

  

مدیر شرکت خدمات حمایتی کشاورزی  استان قم گفت:  ۹ شرکت تولید کننده 
با شرکت خدمات  این استان وجود دارد که  انواع کودهای میکرو و ریزمغذی در 
کودهای  انواع  از  اعظمی  بخش  کننده  تامین  و  دارند  قرارداد  کشاورزی  حمایتی 
آلی، زیستی و شیمیایی در سطح کشور هستند. حسین زند پیرامون این موضوع 
اظهارداشت : همچنین در همین راستا شرکت خدمات حمایتی کشاورزی استان قم 

با سه شرکت بزرگ تولید کننده کودهای اصلی نیز قرارداد دارد که تامین کننده...

مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم گفت: قم به عنوان قطب موفق 
بازیافت پسماند در کشور، تنها کلان شهری است که 100 درصد پسماندهای آن 
بازیافت می شوند.  به گزارش روابط عمومی شهرداری، بسیاری از کلان شهرهای 
دنیا و کشور به فراخور مدرن شدن زیست بشری و پیشرفت تکنولوژی و همچنین 
پسماندها  روزافزون  رشد  با  گذشته،  به  نسبت  افراد  شدن  مصرف گرا  افزایش 

مواجه هستند. پسماندهایی که به خانگی، خطرناک، بیمارستانی و صنعتی...

مدیرشرکت خدمات کشاورزی استان قم:
۹ شرکت تولید کننده کودهای ریزمغذی در قم فعال است

مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم مطرح کرد :
تبدیل شدن قم به کلان شهری بدون دفن مستقیم  زباله 

44

آیت الله عبدالله جوادی آملی از مراجع تقلید گفت: شایسته 
است دستگاه قضا روند بررسی پرونده های قضایی را با سرعت 
بیشتری انجام دهد. به گزارش عصر یکشنبه  پایگاه اطلاع 

رسانی اسراء، وی در دیدار حجت الاسلام والمسلمین علی 
مظفری رئیس کل دادگستری قم، ضمن تقدیر از تلاش های 
مجموعۀ قضایی کشور، اظهار داشت: دستگاه قضا به دو چیز 

تفاوت تعامل سازنده
با دیپلماسی التماسی

در برجام شاهد بودیم که برخی مسئولان وقت نسبت به 
غربی ها خوش بینی بیش از اندازه داشتند و از این باب لطمات 

بسیاری هم به کشور وارد شد.مقام معظم رهبری در بیاناتی اشاره کردند که نباید دیپلماسی 
التماسی در دستور کار باشد. ایشان در عین حال بر لزوم تعاملات خردمندانه و انعطاف با حفظ 
اصول تأکید کردند. در واقع بیانات مهم و راهبردی رهبر معظم انقلاب اسلامی در دیدار با 
اعضای وزارخت خارجه و سفرای ایران در خارج از کشور، نقشه راهبردی سیاست خارجی ایران 
تلقی می شود. ایشان محورهای مهمی درباره سیاست کلان جمهوری اسلامی ایران در ارتباط 
با کشورهای دیگر مطرح کردند. کلیدواژه ایشان پرهیز از دیپلماسی التماسی بود که این دو واژه 
برای نخستین بار در ادبیات سیاسی ایران وارد می شود و منظور آن است که دستگاه دیپلماسی 
جمهوری اسلامی و به طور مشخص وزارت خارجه و نمایندگان ایران در خارج از کشور نباید در 
هر موضوعی نرمش بیش از اندازه در قبال کشورهای خارجی نشان دهند. جمهوری اسلامی 
ایران گرچه در پاره ای از موارد نرمش قهرمانانه نشان داد اما نرمش قهرمانانه با امتیازدهی به 
کشورهای دیگر متفاوت است. در برجام شاهد بودیم که برخی مسئولان وقت نسبت به غربی ها 
خوش بینی بیش از اندازه داشتند و از این باب لطمات بسیاری هم به کشور وارد شد. آنها تلاش 
می کردند که امتیازات بالایی به غربی ها بدهند به صرف اینکه با آنها به نتیجه برسند. خب 
این شرایط مصداق دیپلماسی التماسی بود. رهبر انقلاب اکنون سیاست های کلی سیاست  
خارجی را روشن ککردند و مسئولان ذی صلاح باید بر اساس فرمایشات ایشان راهبردهای 
تازه ای را تعریف کنند. دیپلماسی سازنده با دیپلماسی التماسی تفاوت دارد. جمهوری اسلامی 
ایران بارها و بارها نشان داده است که می تواند با جامعه جهانی و حتی کشورهای اروپایی 
تعامل داشته باشد اما تعامل به معنای فاصله گرفتن از اصول نیست. تعامل یعنی آنکه با تأکید 
بر ارزش های انقلاب اسلامی با کشورهای مختلف ارتباط داشته باشیم که نمونه این تعامل 
سازنده را به تازگی در برقراری مجدد ارتباط ایران و عربستان البته با کمک چین مشاهده کردیم.
تحلیلگر مسائل منطقه

 نماینده مردم قائنات در مجلس خبر داد:

رقابت نادران با قالیباف برای ریاست مجلس
نماینده مردم قائنات در مجلس گفت: الیاس نادران تنها گزینه ای است که برای شرکت در 
انتخابات ریاست مجلس و رقابت با قالیباف اعلام آمادگی کرده است. سلمان اسحاقی با اشاره 
به انتخابات هیئت رئیسه مجلس که روز سه شنبه هفته جاری انجام می شود، گفت: از روز گذشته 
ثبت نام نمایندگان عضو فراکسیون انقلاب اسلامی برای شرکت در انتخابات هیئت رئیسه در 
فراکسیون آغاز شده است و داوطلبان انتخابات هیئت رئیسه تا ساعت ۲۲ امشب فرصت 
دارند ثبت نام کنند. وی درباره جو مجلس در آستانه انتخابات هیئت رئیسه، بیان کرد: قاطبه 
نمایندگان مجلس شورای اسلامی از عملکرد محمدباقر قالیباف در قامت رئیس مجلس شورای 
اسلامی راضی هستند و به احتمال زیاد وی در اجلاسیه چهارم مجلس یازدهم نیز به عنوان 
رئیس مجلس باقی می ماند. نماینده مردم قائنات در مجلس شورای اسلامی تصریح کرد: البته 
امروز الیاس نادران، نماینده مردم تهران در مجلس شورای اسلامی نیز متنی را بین نمایندگان 
مجلس توزیع کرد که در آن متن در مورد هدف خود برای شرکت در انتخابات ریاست مجلس 
توضیحاتی داده بود. بر این اساس این نماینده فعلًا برای انتخابات ریاست مجلس اعلام آمادگی 

کرده است و در این زمینه در حال رایزنی با نمایندگان است.

 رحیمی جهان آبادی در تذکر شفاهی:

دستگاه دیپلماسی از حق مردم
 در هیرمند کوتاه نیاید

دستگاه  از  نمایندگان  گفت:  مجلس  خارجی  سیاست  و  ملی  امنیت  کمیسیون  عضو 
دیپلماسی کشور می خواهند تا از حقوق مردم و حقابه هیرمند به هیچ عنوان کوتاه نیایند 
و از این حق دفاع کنند. جلیل رحیمی جهان آبادی در جلسه علنی عصر روز )یکشنبه ۳۱ 
اردیبهشت ماه( مجلس شورای اسلامی طی تذکری شفاهی، گفت: از رئیس جمهور کمال 
تشکر را داریم که درباره حقابه هیرمند موضع گیری قاطع و مبتنی بر منافع ملت داشت. وی 
بیان کرد: نمایندگان از دستگاه دیپلماسی کشور می خواهند تا از حقوق مردم و حقابه هیرمند 
به هیچ عنوان کوتاه نیایند و از این حق دفاع کنند. نماینده مردم تربت جام در مجلس شورای 
اسلامی با اشاره به دیدار اخیر مقام معظم رهبری با سفرا، گفت: مقام معظم رهبری در این 
دیدار تاکید کردند که موضع دیپلماسی ما به هیچ عنوان نباید موضع ضعف و التماسی باشد 
و ما باید با تمام قدرت در مقابل کسانی که به حقوق ملت ایران و قراردادهای دوجانبه در 

افغانستان- طالبان- توجه نمی کنند واکنش دقیق، هوشمندانه و قاطع نشان دهیم.

حسن هانی زاده*

آیت الله جوادی آملی در دیدار رئیس دادگستری قم:

قوانین دادرسی بازبینی شود

آیت الله عبدالله جوادی آملی از مراجع تقلید گفت: شایسته است دستگاه قضا روند بررسی 
پرونده های قضایی را با سرعت بیشتری انجام دهد.

به گزارش عصر یکشنبه  پایگاه اطلاع رسانی اسراء، وی در دیدار حجت الاسلام والمسلمین 
علی مظفری رئیس کل دادگستری قم، ضمن تقدیر از تلاش های مجموعۀ قضایی کشور، 

اظهار داشت: دستگاه قضا به دو چیز وابسته است، یکی قانون عدل و دیگری قاضی عادل.
دستگاه قضا به »قانون عدل« و»قاضی عادل« وابسته است

وی ادامه داد: در کلامی از امیرالمومنین)ع( آمده است که »کسی که قضاوت می کند باید 
اشاره اش و نگاهش و نشستنش نسبت به طرفین برابر باشد«؛ این موارد تمرین عدل است. 
تمرین عدل این است که قاضی در برابر مال و هدایا موضع بگیرد چون اگر دستش در این 
موارد لغزید، قلمش کند می شود. آیت الله جوادی آملی تصریح کرد: روند بررسی پرونده ها در 
دستگاه قضا نباید طولانی باشد و شایسته است دستگاه قضا با استفاده از افراد تحصیلکرده و با 
کمک قضات با تجربه، لوایحی در این باره تنظیم و قوانین مربوطه را بازبینی نماید تا روند بررسی 

پرونده ها با سرعت بیشتری انجام می شده باشد.
 

رمضانی خبر داد؛

فروش40۱میلیارد تومانی نمایشگاه کتاب
قائم مقام سی و چهارمین نمایشگاه بین المللی کتاب تهران خبر از فروش 40۱ میلیارد 

تومانی نمایشگاه کتاب تهران داد.
علی رمضانی، قائم مقام و سخنگوی سی وچهارمین نمایشگاه بین المللی کتاب تهران در 

پیامی در فضای مجازی از فروش 40۱ میلیارد تومانی نمایشگاه کتاب تهران خبر داد.
مشروح متن این پیام به این ترتیب است:»مجموع فروش سی وچهارمین نمایشگاه کتاب 
تهران بیش از 40۱ میلیارد تومان.مردم عزیز سراسر کشور ۲۵۱ میلیارد و ۲۹0 میلیون تومان در 

بخش حضوری و ۱4۹ میلیارد و ۸00 میلیون تومان در بخش مجازی کتاب خریدند.
تعداد کتاب های خریداری شده بیش از ۵/۳ میلیون نسخه تخمین زده می شود.تعداد 
تعداد  نسخه.تخمین   ۶0۶/۳۶۹/۱ )دقیق(  مجازی  بخش  در  رفته  فروش  نسخه های 
نسخه های فروش رفته در بخش حضوری )بر اساس میانگین قیمت کتاب های فروش رفته در 
بخش مجازی(: ۵۲۹/۲۹۷/۲ نسخه. خدا قوت به ناشران و کتابفروشان گرامیدستمریزاد به 

پستچی های عزیز برای رساندن بسته های کتاب به روستاها و شهرها«

معاون آموزش متوسطه آموزش و پرورش استان قم مطرح کرد:

جزئیات تاثیر امتحانات پایه دوازدهم در کنکور
معاون آموزش متوسطه آموزش و پرورش استان قم از تاثیر چهل درصدی نمره امتحانات 
نهایی در آزمون سراسری دانشگاه ها خبر داد و گفت: این تاثیر تا دو سال آینده به شصت درصد 

خواهد رسید.
کریمی بیرانوند با پایان سال تحصیلی مدارس، امتحانات پایان سال آغاز شد. امسال برای 
نخستین بار امتحانات نهایی پایه دوازدهم تاثیر چهل درصدی در نتیجه کنکور سراسری خواهد 
داشت. کریمی بیرانوند معاون آموزش متوسطه آموزش و پرورش استان قم در گفتگو با خبرنگار 
خبرگزاری صداوسیما قم گفت: به دلیل کاهش استرس دانش آموزان در کنکور سراسری و 
تعمق بخشیدن به یادگیری آن ها در طول سال تحصیلی، نتایج آزمون خرداد ماه پایه دوازدهم 

برای نخستین بار تاثیر چهل درصدی در نتیجه کنکور سراسری خواهد داشت.
وی با بیان سال آینده این تاثیر پنجاه درصد و سال بعد از آن نیز به شصت درصد افزایش 
خواهد یافت تصریح کرد:از امسال سوالات به صورت مفهومی طراحی و تمامی سوالات فقط از 

محتوای کتاب های درسی خواهند بود.

روند بررسی پرونده های قضایی نباید طولانی باشد

مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق استان قم اعلام کرد:

بهره مندی مشترکین خانگی از پاداش های بی سابقه با کاهش مصرف

8

راغفر، اقتصاددان: 
نابرابری و فقر از مرحله هشدار 

فراتر رفته اند
یک اقتصاددان با بیان اینکه یکی 
از اهداف اصلی انقلاب اســلامی 
تحقق عدالــت اجتماعــی و رفع 
محرومیــت های حاد و آشــکار در 
کشور بود، گفت: متاسفانه پس از 
گذشت بیش از چهار دهه شاخص 
هــای بــی عدالتــی در بســیاری 
از زمینــه ها بدتر شــده و اَشــکال 

نابرابری و فقر از مرحله هشدار ...

رئیس ستاد کل نیرو های مسلح :
آمریکایی ها باید بپذیرند دوران 

زورگویی شان گذشته است

7

وزیر اطلاعات  خبرداد:
 انهدام تیم تروریستی  مرتبط با 
رژیم صهیونیستی  درغرب کشور

رئیس ستادکل نیروهای مسلح 
گفــت: ملت ها و کشــور ها تلاش 
دارنــد که خودشــان بــرای آینده  
خویــش تصمیم بگیرند.ســردار 
سرلشکر پاسدار »محمد باقری« 
در حاشیه مراسم استقبال رسمی 
از ناوگروه ۸۶ نیروی دریایی ارتش 
که صبح امروز در منطقه یک سوم 

امامت نیروی دریایی در...

بــه  اشــاره  بــا  اطلاعــات  وزیــر 
تروریســتی  تیــم  دســتگیری 
 مرتبط بــا رژیم صهیونیســتی در 
مرزهای غربی  گفــت: با همکاری 
دولت جدید عــراق و تضمین های 
داده شده امیدواریم شاهد امنیت 
در مرزهای غربــی و عدم تکرار آن 
باشیم.حجت الاسلام  والمسلمین 

اسماعیل خطیب  وزیر اطلاعات... 25
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جلوی ۲۱0 گلوگاه فساد را 
چگونه بگیریم؟

نویسنده در یادداشت حاضر به مسئولان دست درکار 
بر حوزه  که علاوه  کند  توصیه می  مفاسد،  با  مبارزه 

کارگزاری، در حوزه های سیاستی، و ساختاری نیز امر مبارزه با مفاسد باید نهادینه 
شود تا مبارزه مذکور به ثمر مطلوبی برسد.

خبرهای مربوط به فاکتورسازی، تخلف مالی، مناقصه و مزایده های صوری و... در 
سال های گذشته لابه لای خبرهای مربوط به مسائل شوراهای شهر و شهرداری ها در 
سراسر کشور بسیار شنیده می شد. به آن ها اضافه کنید خبرهایی که در طول سالیان 
پیرامون حقوق های نجومی، بازنشستگان بارننشسته، چندشغله ها و اختلاس هر 
از چندگاهی منتشر شده اند. اخیرا رییس سازمان بازرسی کشور از شناسایی ۲۱0 
گلوگاه فساد در حوزه های مختلف خبر داده و ابراز امیدواری کرده بود که این سازمان 
بتواند طی چهار سال ریشه تمامی این گلوگاه ها را بخشکاند! نظارت بر مزایده ها و 
مناقصه ها، نظارت بر عملکرد برخی از دستگاه ها، نظارت بر آمار ارائه شده از سوی 
مسئولان، محرمانه زدایی در گزارش، تعامل با دستگاه ها، توسعه چتر نظارتی سازمان 
بازرسی کل کشور، حرکت به سمت هوشمندسازی امور، دسترسی سازمان بازرسی 
کل کشور به سامانه های دستگاه ها و تاکید در استفاده از ظرفیت گزارشگران فساد 
و حمایت از آن ها از محورهای سخنان وی بود. برخورد سریع و قاطع با مفاسد نکته 
مورد توجه خدائیان بود و از بازرسان خواست بدون توجه به جوسازی و غوغاسازی ها با 
فساد برخورد کنند. گرچه رئیس سازمان بازرسی به درستی دست روی نقاط حساس 

گذاشته و گلوگاه ها را نشانه رفته است، اما ذکر نکاتی نیز ضروری به نظر می رسد.
نخست این که اگر می گویند فساد گسترش یافته ، بسیار مهم است که از چه 
زاویه ای، معنای فسادزدایی را می خواهند دنبال کنند. به ویژه از این منظر که مبارزه 
با فساد باید با تمهیدات ساختاری و سازوکارهای مربوط به آن همراه باشد تا ۲۱0 
گلوگاه مورد نظر به درستی مورد هدف قرار بگیرند. در واقع در ساز و کار مدرن فرض 
را بر این می گیرند که فرد مسئول در یک دستگاه، آدم باوجدانی نیست و اخلاق 
را رعایت نمی کند. بنابراین قانون و قانون گذاران به امید این که مدیران دست پاک 
باشند، دست روی دست نمی گذارند، سعی می کنند خلاهای ساختاری، سیاستی، 
قانونی، اداری و کارگزاری را شناسایی کنند و با سازوکاری مستحکم که قابل دور زدن 
نیست، راه فساد را ببندند. درحالی که در ساختار سیاسی ما هنوز تصور می شود باید 
به امید وجدان و ایمان مدیران نشست تا تخلف نکنند و اگر کردند و اگر افشا شد، 

سپس با آنان برخورد شود!
البته که اخلاق و وجدان و ایمان هم هرکدام بازدارندگی خودشان را در بروز نیافتن 
فساد دارند، اما به هیچ وجه کافی نیستند. اتکا به این هنجارها، هر چند لازم است، 
ولی به دلیل کافی نبودن، مانند آن می ماند که در فقدان چراغ راهنما بر سر چهار 
راه ها، انتظار از رانندگان، پیروی از قواعد راهنمایی و رانندگی باشد که نتیجه ای جز 
گره کور ترافیکی نخواهد داشت؛ زیرا در چنین ساختاری امکان و احتمال ریاکاری 
برای جلب اعتماد سیستم بالا رفته، تا از طریق آن بتوان در نبود نظارت با خیال راحت 
تخلف کرد و حتی در صورت مورد سوال و پرسش قرار گرفتن، پشت ارزش ها پنهان 

شد.
بنابراین بعد از توجه به اخلاقیات فردی، پیشگیری در چارچوب ساختار، قانون، و 
رویه های اداری، به قصد جلوگیری از فساد بسیار کلیدی هستند. از این رو استفاده از 
روش های علمی در کشورهای توسعه یافته در زمینه ی جلوگیری و پیشگیری از ظهور 
و بروز فساد، پیش از هرگونه برخورد، بازداشت و دستگیری، یک مسئله ی بنیادی 
است. اتاق شیشه ای برای مدیران و مسئولان و کارمندان عالی رتبه هر نهاد و سازمانی 
که در آن قدرت و ثروت تجمیع شده است، یکی از راهکارهای مدرن برای ممانعت 
از ایجاد فساد است. در جوامع توسعه یافته ریل گذاری ممانعت از فساد، به گونه ای 
فراهم شده که هیچ مسئولی از بیم علنی شدن فسادش از سوی رسانه ها و از دست 

دادن موقعیتش، حاضر نیست دست از پا خطا کند.
*روزنامه نگار

رئیس ستاد اقامه نماز کشور تأکید کرد؛

ضرورت برنامه ریزی برای حضور پر رنگ 
نوجوانان در مساجد

رئیس ستاد اقامه نماز کشور گفت: تلاش شود تا جوانان و نوجوانان در کلاس های 
تفسیر قرآن و ترویج فرهنگ نماز در مساجد حضوری پررنگ داشته باشند.

حجت الاسلام محسن قرائتی ظهر یکشنبه در ارتباط ویدئو کنفرانسی با ششمین 
اجلاس نماز استان مرکزی در اراک اظهار داشت: علیرغم اینکه به برکت انقلاب 
اسلامی اقدامات و زیرساخت های بسیار قابل توجهی در حوزه نماز انجام شده ولی 
حق اقامه نماز و قرآن بعد از گذشت چهل و چهار سال از انقلاب اسلامی، هنوز به 

خوبی ادا نشده و باید شبانه روز کار کرد.
رئیس ستاد اقامه نماز کشور افزود: همه باید برای نماز دغدغه و برنامه داشته 
باشند و اگر نماز هر انسان قبول شود، سایر عبادت ها نیز قبول می شود و باید در راه 
ترویج این مهم از هیچ کوششی بویژه در قشر جوان دریغ نشود. وی با تأکید بر اینکه 
اجلاسیه و برنامه های فرهنگی در حوزه نماز باید موج ایجاد کند، گفت: البته جای 
کار در حوزه فرهنگی و دینی در کشور با توجه به ظرفیت ها و بودجه های فرهنگی 
زیاد است و البته نماز و قرآن در کنار هم هستند و به هر دو مهم باید به شکل پررنگ 

پرداخته شود و نیاز است در این خصوص برنامه ریزی دقیق صورت پذیرد.
قرائتی افزود: به برکت هدایت های نماینده ولی فقیه در استان و مسئولین دغدغه 
مند این استان در بحث نماز جزو استان های برتر کشور است و باید از موقعیت 
جغرافیایی این استان در مجاورت با قم در برگزاری نشست های مذهبی و دینی بیش 

از پیش بهره گیری کرد و قطعاً باید هم افزایی و مشارکت بین دو استان بیشتر باشد.
وی با بیان اینکه همه مسائل تربیتی و تعلیمی در اهمیت دادن به نماز است، گفت: 
باید در همه مساجد اراک باید کلاس های تفسیر قرآن و ترویج فرهنگ نماز برگزار شود 

و تلاش شود تا جوانان و نوجوانان در این کلاس ها حضوری پررنگ داشته باشند.
رئیس ستاد اقامه نماز کشور افزود: اهتمام دستگاه ها و نهادها به مسئله نماز یک 
ضرورت مهم است و اتاق کار هیچ مدیرکلی نباید شکیل تر از نمازخانه باشد و تلاش 

شود تا بهترین و مناسب ترین فضاها برای اقامه نماز اختصاص یابد.
وی خاطر نشان کرد: مسئولان باید نسبت به دانشگاه فرهنگیان نگاه ویژه داشته 

باشند، زیرا این دانشگاه نقش مؤثری در تربیت نسل آینده کشور دارد. 
 

سخنگوی وزارت امور خارجه: 

حمله تروریستی در سراوان اقدامی 
هدفمند علیه امنیت ایران و پاکستان است

مرز  در  تروریستی  حمله  محکوم نمودن  ضمن  خارجه  امور  وزارت  سخنگوی 
"مرزه سر" در منطقه سراوان آن را اقدامی هدفمند علیه امنیت و منافع دو کشور ایران 

و پاکستان دانست تا اجازه ندهند مرز مشترک مرز دوستی و همکاری باشد.
ناصر کنعانی حمله ددمنشانه تروریستی در مرز "مرزه سر" در منطقه سراوان را که 
منجر به شهادت چند تن از مرزبانان دلیر و غیور کشورمان شد، به شدت محکوم کرد.

سخنگوی وزارت امور خارجه اظهار داشت: جمهوری اسلامی ایران بر این باور 
است که توسل به این اقدام تروریستی بزدلانه توسط گروه های شرور و تروریست بعد 
از حضور هیئت بلندپایه پاکستانی به ریاست شهباز شریف، نخست وزیر جمهوری 
اسلامی پاکستان در مراسم افتتاح طرح های  بازارچه مشترک مرزی و انتقال برق 
به همراه رئیس جمهور کشورمان در مرز "پیشین"، اقدامی هدفمند علیه امنیت 
و منافع دو کشور است تا اجازه ندهند مرز مشترک مرز دوستی و همکاری و مرز 

اقتصادی برای مردم دو کشور باشد.
کنعانی افزود: جمهوری اسلامی ایران ضمن محکوم کردن این اقدام شرورانه، 
از دولتمردان پاکستان انتظار دارد هرچه سریع تر به توافقات دو کشور برای سرکوب 
گروه های تروریستی جامه عمل بپوشاند و در ارتقای امنیت مرزهای مشترک بکوشد.

سخنگوی وزارت امور خارجه تصریح کرد: قطعاً هدف این گروه های تروریستی 
ایجاد خلل در امنیت مرزهای مشترک و امنیت مردم مرزنشین دو کشور است و 
جمهوری اسلامی ایران همانند گذشته مجدداً بر اهتمام خود بر بسط امنیت در 
منطقه و توسعه همکاری ها تأکید می نماید. کنعانی در پایان به خانواده های شهدای 
گرانقدر این حادثه تروریستی تسلیت گفت و ضمن ابراز همدردی، برای آنان صبر و 

شکیبایی و برای شهدا علو درجات مسئلت کرد.

اخبار

وزیر اطلاعات با اشاره به دستگیری تیم تروریستی  مرتبط با رژیم صهیونیستی 
در مرزهای غربی  گفت: با همکاری دولت جدید عراق و تضمین های داده شده 

امیدواریم شاهد امنیت در مرزهای غربی و عدم تکرار آن باشیم.
حجت الاسلام  والمسلمین اسماعیل خطیب  وزیر اطلاعات در بیست و سومین 
همایش دادستان های عمومی و انقلاب، نظامی و ویژه روحانیت سراسر کشور در 
مشهد مقدس با اشاره به برخی حوادث، اتفاقات و  رویدادهای مهم سال ۱40۱ 
اظهار داشت: بر اساس اسناد و  مدارک به دست آمده، در جریان اغتشاشات سال 
گذشته بیش از ۲00 رسانه، ۳۵ اندیشکده و ده ها سرویس اطلاعاتی علیه جمهوری 

اسلامی ایران فعالیت داشتند.
در فروش نفت و معیانات با یک جهشی همراه شدیم

خطیب اضافه کرد: کنار هوشیاری مردم ارتباطات، تعاملات و توافقات داخلی 
و خارجی دولت آیت الله رئیسی در سال گذشته، یکی دیگر از عوامل شکست 

دشمنان در اجرای توطئه هایشان علیه نظام جمهوری اسلامی ایران بود.
با توجه به  با اشاره به وضعیت معیشت اقتصادی مردم گفت:  وزیر اطلاعات 
شرایطی که با آن روبه رو هستیم و تمام همتی که دولت آیت الله رئیسی به کار گرفته 
است شاهد رشد اقتصادی هستیم و در فروش نفت و میعانات با یک جهشی همراه 
شدیم و یا شاهد کاهش تورم به طور نسبی در سال گذشته بودیم و همچنین تعاملات 
خارجی دولت و توافقنامه های ایران و چین، ایران و روسیه و توافقات منطقه ای، ایران 
و عربستان و امارات، طبیعتاً توانسته است مقدار زیاد و قابل توجهی شرایط فشار 
تحریمی و حداکثری را که دشمنان طراحی کرده بودند کاهش دهد و همچنین 
تلاش شده است مقدار قابل توجهی از سرمایه های بلوکه شده کشور برگردد و در 

راستای منافع کشور قرار بگیرد و در بحث صادرات با جهش خوبی روبه رو هستیم.
عفو گسترده سال گذشته پیام اقتدار  ایران به جهانیان بود

وزیر اطلاعات با اشاره به عفو گسترده سال گذشته متهمان و محکومان نیز گفت: 
عفو گسترده محکومان و متهمان در سالگرد پیروزی انقلاب اسلامی از سوی رهبر 
معظم انقلاب اسلامی، پیام اقتدار و  عظمت جمهوری اسلامی ایران به جهانیان بود 
که باید از قوه قضائیه تقدیر کرد. خطیب با یادآوری ضربات پی درپی دستگاه های 
امنیتی و اطلاعاتی کشور به گروهک های تروریستی و شبکه های جاسوسی و نفوذ 
در سال ۱40۱، گفت: این ضربات سبب شد دشمن اعتراف کند ایران توانسته است 
در حوزه امنیت خود، شرایط بازدارندگی ایجاد کند. وزیر اطلاعات در ادامه ضمن 
تشریح برنامه های دشمنان در سال ۱40۲ متذکر شد: در سال جاری نیز جنگ 
ترکیبی دشمن به شکل های مختلف ادامه خواهد داشت و لازم است که ما برآورد 

اطلاعاتی و امنیتی دقیقی در مواجهه با این جنگ ترکیبی داشته باشیم.
دستگیری تیم تروریستی اخیر مرتبط با رژیم صهیونیستی

خطیب با توجه به دستگیری تیم تروریستی اخیر مرتبط با رژیم صهیونیستی 
که از مرزهای غربی به کشور وارد شده بود، گفت: با همکاری دولت جدید عراق 
و تضمین های داده شده، امیدواریم شاهد امنیت در مرزهای غربی و عدم تکرار آن 

باشیم و مسئولیت اقلیم عراق را یادآوری و تأکید می کنیم.
وزیر اطلاعات هشدار داد، در صورت ایجاد ناامنی برای جمهوری اسلامی با 
هرگونه اقدامی در مرزها با پاسخ قاطع و کوبنده فرزندان این ملت در نیروهای مسلح 

و دستگاه های امنیتی مواجه خواهند شد.
اقدامات ایذایی و قاچاق سلاح و مهمات به داخل کشور

خطیب ضمن اشاره به برخی برنامه های دشمنان برای انجام اقدامات ایذایی 
و قاچاق سلاح و مهمات به داخل کشور از طریق مرزهای زمینی، اظهار کرد: 
دادستا ن ها و  ضابطان باید توجه داشته باشند که در قبال آن دسته از حوادث 

و اتفاقاتی که پشت صحنه آن دشمنان قرار دارند، موضوع را با دقت نظر و اِشراف 
کامل دنبال کنند. وزیر اطلاعات با تصریح به اینکه "امروز دشمن تلاش می کند 
و  به هنجارشکنی  را  آن  از برخی آسیب های اجتماعی در کشور،  بهره گیری  با 
عادی سازی فضای ناهنجاری  تبدیل کند"، خاطرنشان کرد: خنثی سازی این توطئه 

دشمنان نیز نیازمند تلاش، همت و تدبیر همه مسئولان به ویژه قوه قضائیه است.
رژیم صهیونیستی در سال گذشته  زمین گیر شد

خطیب در ادامه، به تشریح برخی چالش های پیشرانی پرداخت که کشور با آنها 
مواجه است و  در همین راستا گفت: در سال جاری مسئولان برای کاهش مشکلات 

و فشارهای معیشتی زندگی مردم، نهایت تلاش خود را به کار خواهند گرفت.
وزیر اطلاعات در بخش های دیگری از صحبت های خود با تصریح به اینکه "رژیم 
صهیونیستی در سال گذشته به شدت نسبت به سال های قبل زمین گیر شد"، گفت: 
دلیل اصلی این موضوع آن  بود که رژیم صهیونیستی در سال گذشته با آفندها و 
تهاجم های متقابل و جدی روبه رو شد؛ طی روزهای گذشته نیز شاهد اعتراف صریح 
نتانیاهو بودیم که گفت »اجازه نمی دهم ایران طناب وحشت به دور  گردن اسرائیل 

بیندازد«.
از تولید، اشتغال و  سرمایه گذاری در  کشور حمایت کنیم

خطیب در ادامه اعلام کرد: وزارت اطلاعات در سال ۱40۲ نهایت تلاش خود را 
در جهات مختلف ازجمله مبارزه با رژیم صهیونیستی، مبارزه با تروریسم، مبارزه با 
نفوذ و  جاسوسی و همچنین مبارزه با فساد و  ناکارآمدی، در عین توجه به صیانت 
و  گرفت  به کار خواهد  به دشمن،  نسبت  آفند  و   امکاناتی  و  انسانی  دارایی های 
امیدواریم که مجموعه های اطلاعاتی در سال جاری بتوانند با کمک قوه قضائیه 
نقش جدی تری از خود بروز بدهند. وزیر اطلاعات تأکید کرد: در شرایط اقتصادی 
کنونی، نیازمند آن هستیم که از تولید، اشتغال و  سرمایه گذاری در  کشور حمایت 

کنیم و در برنامه ریزی ها و اقدامات خود به این نکات توجه داشته باشیم .
راهبرد دشمن برای انتخابات 1402

خطیب با توجه به برگزاری انتخابات مجلس شورای اسلامی در سال جاری گفت: 
دشمن بر اساس مستندات موجود راهبردی را برای انتخابات تعریف کرده است، 
بنابراین حضور و مشارکت مردم در انتخابات، نقش مهمی در پیشرفت کشور دارد و 

تعامل و ارتباط با مردم نقش آفرین است.
پیرامون  اسلامی  انقلاب  معظم  رهبر  فرمایشات  یادآوری  با  اطلاعات  وزیر 
امیدآفرینی در جامعه گفت: در مصاحبه ها، اظهارنظرها و سخنرانی ها باید به این 
نکته توجه شود که این اظهارات، به چه اندازه می تواند امیدزایی داشته باشد و چقدر 

می تواند به آنچه اختلاف، سوءتفاهم، فضاسازی و شایعه پراکنی است، دامن بزند.

وزیر اطلاعات  خبرداد:

دادستان کل کشور: انهدام تیم تروریستی  مرتبط با رژیم صهیونیستی  درغرب کشور

برخی از کشف حجاب ها به دلیل غفلت 
در کار فرهنگی است

دادستان کل کشور اشاعه ولنگاری و بی حجابی را بحثی فرهنگی دانست و افزود: 
دستگاه قضا به وظایف خود در این حوزه عمل می کند.

حجت الاسلام و المسلمین محمدجعفر منتظری صبح روزیکشنبه در آیین تکریم 
و معارفه رئیس کل دادگستری و دادستان عمومی و انقلاب مرکز استان چهارمحال 
و بختیاری با بیان اینکه ما در این رابطه یک نقص قانونی داشتیم که لایحه ای برای 
برطرف شدن آن تنظیم و تحویل دولت شده است، ادامه داد: دولت پس از انجام 
اصلاحاتی لایحه را تقدیم مجلس کرده است و انتظار می رود که مجلس این قانون 

را تصویب و نهایی کند.
منتظری اضافه کرد: بخشی از مشکلاتی که در برخورد با بی حجابی وجود دارد به 

نقص قانونی برمی گردد و البته خود مردم هم در این زمینه مسئولیت دارند.
مجلس سریع تر لایحه دولت برای برخورد با بی حجابی را تصویب کند 

دادستان کل کشور تصریح کرد: چنانچه مشخص شود کسانی در جهت کشف 
حجاب و ولنگاری خط دشمن را دنبال می کنند دستگاه قضایی و امنیتی برخورد 

خواهند کرد.
وی گفت: فیلتر برخی شبکه های اجتماعی مصوبه لازم الاجراست و تا زمانی که 
مدیران شبکه های اجتماعی حاضر نشوند مقررات ما را بپذیرند شرایط ادامه خواهد 

داشت.
دادستان کل کشور با بیان اینکه ما در حوزه برخورد با بی حجابی یک نقص قانونی 
داشتیم که لایحه ای برای برطرف شدن آن تنظیم و تحویل دولت شده است، گفت: 

انتظار می رود که مجلس این قانون را تصویب و نهایی کند.
فساد در دستگاه های اجرایی توجیهی ندارد

منتظری اظهار داشت: وجود آسیب های اجتماعی و فساد در دستگاه های اجرایی 
توجیهی ندارد و باید با عمل به وظایف جلوی این اشکالات گرفته شود.

وی با اشاره به اینکه آسیب های اجتماعی از پیدایش اسلام تا به امروز به دلیل 
نافرمانی از هدایتگران جامعه است، گفت: اکثر مردم ایران در مسیر اسلام و انقلاب 
حرکت می کنند لذا باید مراقب باشند و اگر مشکلی دیدند به دستگاه قضا منتقل 

کنند.
منتظری ادامه داد: از کنار آسیب ها به سادگی عبور نکنید چرا که این وظیفه 
دستگاه قضاست و باید خودش در رأس، عاری از مشکل باشد، با دستمال آلوده 

نمی توان شیشه را پاک کرد.
وی با اشاره به اینکه دستگاه قضا پرچمدار عدالت در جامعه است، خاطرنشان کرد: 
مدیران جدید تلاش کنند جایگاه موجود را ارتقا ببخشند و وظایف متعددی که بر 
عهده دارند را به خوبی اجرایی کنند. منتظری در خصوص سامانه رصد مردمی نیز 
افزود: در قوه قضاییه و دادستانی کل سامانه ای وجود دارد که افراد می توانند از طریق 

این دریچه مطالبات خود را بیان کنند.
برخورد جدی دستگاه قضا با تغییرکاربری ها

زمین های  داشت:  اظهار  زمین ها  کاربری  تغییر  از  در خصوص جلوگیری  وی 
کشاورزی جزئی از منابع ملی و حقوق عامه است و هر دستگاهی باید به وظایف خود 
عمل کند و جلوی تغییر کاربری ها را بگیرد و اگر تغییر کاربری به وجود آمده باشد 

دستگاه قضایی به جد با آن برخورد می کند.
منتظری با اشاره به اینکه ساماندهی خودرو در حوزه وظایف قوه قضاییه نیست، 
گفت: اگر سیاست هایی باشد که در حوزه تولید و اشتغال آسیب رسان باشند ما ورود 

پیدا می کنیم و جلوی تضییع حقوق مردم را می گیریم.

عضو کمیسیون بهداشت و درمان مجلس مطرح کرد:

وقوع سالانه 6۵0000 سقط جنین در کشور
عضو کمیسیون بهداشت و درمان مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه سالانه ۲۵0 
تا ۶۵0 هزار سقط جنین در کشور رخ می دهد، گفت: ۸۵درصد سقط جنین ها در 

خود خانواده و توسط پدر و مادر انجام می شود.
فاطمه محمدبیگی در همایش روز ملی جمعیت در بیمارستان نجمیه اظهار کرد: 
در زمان حاضر سالانه ۲۵0 تا ۶۵0 هزار سقط جنین در کشور رخ می دهد و از علما 

درخواست داریم که حرمت سقط جنین را بیش از پیش برای مردم تبیین کنند.
با  و  مادر  و  پدر  توسط  و  خانواده  خود  در  سقط جنین ها  درصد  افزود: ۸۵  وی 

آموزش های فضای مجازی و یا مصرف داروهای قاچاق شده صورت می گیرد.
عضو کمیسیون بهداشت و درمان مجلس شورای اسلامی ادامه داد: در قانون 
جوانی جمعیت، چندین ماده محکم مقابله با سقط غیرقانونی را گنجانده ایم اما اجرا 

هنوز به خوبی انجام نشده است.
محمدبیگی تصریح کرد: اگر حتی ۱0 درصد در پیشگیری از سقط جنین موفق 
باشیم ۲۵ تا ۶۵ هزار نفر را به جمعیت کشور اضافه می کنیم، در این راستا پویش نفس 
برای نجات از سقط جنین که به آموزش و مشاوره برای پیشگیری از سقط می پردازد تا 

۷0 درصد در پیشگیری از بروز سقط جنین موفق بوده است.
وی با بیان این که 4۳ ماده قانونی حوزه جوانی جمعیت مختص حوزه سلامت 
است، گفت: آیین نامه های اجرایی قانون ابلاغ شده است اما در حوزه اجرایی، با 
مشکلاتی مواجه بودیم. بودجه قانون جوانی جمعیت در سال ۱40۱، معادل ۱0 
هزار و ۵00 میلیارد تومان بوده است و برای سال جاری نیز ۱۲ هزار میلیارد تومان 
درخواست کردیم اما سازمان برنامه و بودجه با ۷000 میلیارد تومان آن موافقت کرد.

وی با اشاره به خدمات بیمارستان نجمیه در حوزه درمان ناباروری خاطرنشان کرد: 
در بیمارستان نجمیه ۷۵ درصد کارکنان زن هستند و با ارائه خدمات زایمان و درمان 

ناباروری، رضایت بالایی در بیماران ایجاد کرده اند. 

بابایی نماینده مردم ساری: 

اسامی نمایندگان و مدیرانی که خودروی 
شاسی بلند گرفته اند باید منتشر شود

نماینده مردم ساری در مجلس با بیان اینکه هیچ نماینده و مدیری در هر سطحی 
که باشد نباید خودرو و امتیازات نامتعارف دریافت کند، گفت: اسامی نمایندگان و 

مدیرانی که خودروی شاسی بلند گرفته اند باید منتشر شود.
علی بابایی کارنامی نماینده مردم ساری در مجلس شورای اسلامی گفت: اسامی 

نمایندگان و مدیرانی که خودرو دریافت کرده اند باید منتشر شود.
وی افزود: دادستان کل کشور، قوه قضائیه و هم نهادهای نظارتی اگر لیستی در 

این باره در اختیار دارند باید منتشر کنند.
نماینده مردم ساری در مجلس شورای اسلامی اظهار داشت: به نظر من هیچ 
نماینده و هیچ مدیری در هر سطحی که باشد نباید خودرو و امتیازات این چنینی ولو 

اینکه عرف باشد دریافت کند، چه رسد به اینکه غیرقانونی و غیرعرف باشد.
نماینده مردم ساری در مجلس شورای اسلامی اظهار داشت: باید هرچه زودتر 
اسامی نمایندگانی که خودرو دریافت کرده اند به صورت شفاف اعلام شود تا همگان 

در جریان اصل موضوع قرار گیرند. 
 

خبر جدید معاون سازمان حمایت برای بازار خودرو؛

 آخرین تصمیم درباره اختلاف شدید 
قیمت کارخانه و بازار خودرو

معاون سازمان حمایت مصرف کنندگان و تولیدکنندگان گفت: مصوبه شورای 
رقابت درباره قیمت خودروها که باید از طریق معاونت حمل و نقل وزارت صمت به 

خودروسازها ابلاغ می شد که هنوز ابلاغ نشده است.
شرکت  یک  ضابطه  از  خارج  فروش  درباره  تلویزیونی  برنامه  یک  در  موسوی 

خودروسازی گفت: ملاک عمل خودروسازان، باید مصوبه شورای رقابت باشد.
معاون سازمان حمایت مصرف کنندگان و تولیدکنندگان با بیان اینکه به دلیل 
ابهامی که برای خود ما هم وجود دارد هیچ محاسبه ای فعلا در خصوص خودروهای 
تجاری نداریم، افزود: براساس مصوبات، متولی سیاستگذاری و تعیین قیمت خودرو، 
شورای رقابت است، از این شورا در خصوص خودروهای تجاری سوال کردیم و منتظر 

تعیین تکلیف کارگروه قیمت گذاری خودرو هستیم.
موسوی ادامه داد: با توجه به اختلاف قیمت بازار و کارخانه، از معاونت حمل و نقل 
وزارت صمت و شورای رقابت استعلام کردیم و مقرر شد در جلسات بعدی کارگروه 

قیمت گذاری درباره این موضوع تصمیم گیری شود. 

حسام الدین اسلاملو*

وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات گفت: وزارت آموزش و 
پرورش، وزارت علوم و سازمان سنجش به این سمت پیش 
می روند که از ابزارهای نوینی که برای کشف تقلب وجود دارد، 
استفاده کنند تا ما مجبور نشویم اینترنتی که زندگی مردم به 
آن وابسته است را قطع کنیم. عیسی زارع پور در گفت وگو با 
ایلنا، درباره مطرح شدن قطعی اینترنت در روزهای برگزاری 
از  نمی توان  آیا  که  سوال  این  طرح  و  کنکور  و  آزمون ها 
دستگاه های قطع کننده اینترنت در خود حوزه های امتحانی 
استفاده کرد، گفت: تصمیم  درباره این که اینترنت قطع شود 
یا نشود در شورایی گرفته می شود، ما نظر تخصصی مان را 

هم در آن شورا گفتیم، با صدای بلند هم گفتیم در رسانه ها 
هم گفتیم که اینترنت حتی برای یک دقیقه برای هیچ کاری 
نباید قطع شود؛ مخصوصا برای برگزاری آزمون، مخصوصا 
برای  آزمونی که قرار است ۱0 الی ۱۱ روز برگزار شود. وزیر 
ارتباطات و فناوری اطلاعات ادامه داد: خبری به نقل از یکی 
از مسئولان بیرون آمد مبنی بر اینکه قرار است اینترنت ۱0 
الی ۱۱ روز ولو به مدت ۳0 دقیقه قطع شود که به رسانه ها 
گفتند ۱۱ روز قطع می شود که ما به شدت واکنش نشان 
دادیم و گفتیم این راهش نیست، در حال حاضر فناوری هایی 
وجود دارد که بدون استفاده از شبکه »سلولار«، از »بلوتوث« 

و »وای فای دایرکت«، )Radio Frequency( »تکنولوژی  های 
RF« می شود استفاده کرد. یعنی بدون استفاده از شبکه 
سولار که ما بخواهیم اینترنت را قطع کنیم می توان به شکل 
مستقیم ارتباط را برقرار کرد. وی تاکید کرد: راه اساسی و 
اصولی این است که حوزه های امتحانی را به دستگاه های 
آشکاریاب و جمر مجهز کنند  که هر سیگنالی چه »شبکه  
سولار« بود، چه »شبکه وای فای« و چه »بلوتوث« و ده ها 
استفاده  سولار  شبکه های  از  و  دارد  وجود  که  تکنولوژی 
به  پیشنهادمان  ما  شود.  مشخص  همان جا  نمی کنند، 

دوستان این بود و حاضر هم هستیم کمک کنیم.

وزیر ارتباطات: 
اینترنت حتی یک دقیقه هم برای هیچ کاری نباید قطع شود

رئیس جمهور اظهار داشت: امروز خیلی ها ادعای دفاع از حقوق زنان را دارند، 
ولی در عمل به دنبال استفاده ابزاری از آنان هستند، اما نظام و فرهنگ اسلامی 
ما برای بانوان ارزش و جایگاه واقعی قائل است و خود را ملزم به تحقق این ارزش 

و جایگاه می داند. 
حجت الاسلام سید ابراهیم رئیسی همزمان با سالروز میلاد حضرت فاطمه 
معصومه )س( و روز دختر، در جشنی که به همین مناسبت در مجموعه باغ 
کتاب تهران برگزار شده است، با تبریک این مناسبت به دختران ایران زمین، 
آینده را متعلق به دختران نوجوان کشورمان دانست و به آنها توصیه کرد با ارتقای 
توانمندی ها و تلاش برای متبلور کردن ارزش های انسانی، اخلاقی و الهی در 

زندگی ، در آبادانی و پیشرفت ایران اسلامی موثرتر نقش آفرینی کنند.
رئیس جمهور در ادامه زنان را برخوردار از کرامتی ذاتی توصیف کرد که خداوند 
در وجود آنان نهاده است و اظهار داشت: دولت مردمی شما دختران را مایه 

افتخار جامعه می داند و نسبت به شما احساس مسئولیت ویژه دارد.

رئیسی همچنین با اشاره به سخنان دو تن از دخترانی که به تشریح مطالبات 
و دیدگاه های دختران پرداختند، تصریح کرد: بسیار خوشحالم که امروز با وجود 
پیشرفت های اجتماعی چشمگیر دختران در ایران اسلامی، مطالباتی که از 
سوی آنان در چنین جمع و مراسمی مطرح می شود، درخواست برای تقویت 
مهارت آموزی در مدارس و نیز تقویت روحیه مستقل و استقلال خواهی است. از 
مسئولان آموزش و پرورش می خواهم که به این مطالبات توجه شایسته داشته 
باشند تا دختران سرزمین مان بتوانند بیش از پیش به ساختن آینده ای روشن 
برای ایران اسلامی کمک کنند. حجت الاسلام رئیسی افزود: امروز خیلی ها 
ادعای دفاع از حقوق زنان را دارند، ولی در عمل به دنبال استفاده ابزاری از آنان 
هستند، اما نظام و فرهنگ اسلامی ما برای بانوان ارزش و جایگاه واقعی قائل 
است و خود را ملزم به تحقق این ارزش و جایگاه می داند. رئیس جمهور خطاب 
به دختران و زنان ایران اسلامی اظهار داشت: قدر و جایگاه خود را بدانید و یقین 

داشته باشید که جایگاه بسیار بلند و شایسته ای دارید.

رئیس جمهور: 
مدعیان حقوق زنان به دنبال استفاده ابزاری از آن ها هستند 

رئیس مجلس شورای اسلامی با تأکید بر توافق ایران 
و افغانستان درباره حق آبه هیرمند که غیرقابل خدشه 
است، گفت: با توجه به ذخیره آب کافی که در خاک 
افغانستان وجود دارد، این کشور همسایه از ایجاد یک 

مشکل جدی در روابط دو  کشور پیشگیری کند.
محمدباقر قالیباف، در صحن علنی دیروز )یکشنبه،( 
بازگشت  تبریک  ابراز  ضمن  دستور  از  پیش  نطق  در 
جمهوری  ارتش  دریایی  نیروی   ۸۶ ناوگروه  غرورآفرین 
اسلامی ایران پس از هشت ماه مأموریت دریانوردی به 
گفت:  دریایی،  نیروی  قهرمان  دلاورمردان  به  دنیا  دور 
ملت ایران به شما فرزندان شجاع خود افتخار می کند، 
این مأموریت حضور مقتدرانۀ جمهوری اسلامی ایران در 
آب های بین المللی با پیامی صلح آمیز را به سراسر جهان 

مخابره کرد.
وی افزود: همچنین لازم است درباره مسئله حق آبه 
هیرمند عرض کنم که توافق درباره این حق آبه، بخشی 
و  ایران  ملت  دو  و  کشور  دو  همسایگی  بلند  تاریخ  از 
افغانستان و غیرقابل خدشه است. اجرای کامل  و دقیق 
این توافق به نفع هر دو  ملت و تضمین کننده منافع متقابل 
و همچنین محافظ وضعیت اقلیمی، جغرافیایی و مردمی 
بخش های بزرگی از غرب افغانستان و شرق ایران است، 
این یک مسئله حیاتی است و درباره آن اغماضی وجود 

نخواهد داشت.
رئیس مجلس شورای اسلامی در ادامه تصریح کرد: از 
مسئولین افغانستان می خواهم به اراده مثبت جمهوری 
اسلامی دراین باره پاسخ سازنده دهند و با توجه به ذخیره 
آب کافی که در خاک افغانستان وجود دارد، از ایجاد یک 

مشکل جدی در روابط دو  کشور پیشگیری کنند.

قالیباف همچنین آغاز دهۀ کرامت را که امسال به عنوان 
»خدمت کریمانه، همدلی و امیدآفرینی« نام گذاری شده 
است تبریک و تهنیت گفت و اظهار کرد: مردم و کشور 
ما ریزه خوار خوان نعمت حضرت علی بن موسی علیه 
السلام هستند و با همه باور خود آماده هر نوع خدمتی 
در جهت رضایت این امام رئوف هستند.  وی در نطق 
پیش از دستور امروز خود، فرا رسیدن عید بابرکت ولادت 
الله  ایران حضرت فاطمۀ معصومه )سلام  چشمو چراغ 
این  آینده ساز  دختران  تمامی  به  را  دختر  روز  و  علیها( 

مملکت و آحاد ملت  شریف ایران تبریک و تهنیت گفت.
انقلاب اسلامی فرصت شگرفی برای رشد 

دختران
انقلاب اسلامی فرصت  اینکه  بیان  با  رئیس مجلس 
شگرفی برای رشد دختران در تمامی سطوح و به طور 
خاص پیشرفت در زمینه های علمی فراهم کرد، گفت: 
ایرانی،  بااستعداد  دختران  میان  از  گذشته  دهه  در 4 
برترین دانشمندان علوم  محض، پزشک های برجسته، 
مدیران بخش خصوصی، هنرمندان، معماران، معلمان 
و مهندسان توانمند، در مدارس و دانشگاه های کشور با 
هزینه  دولت تحصیل کرده اند و با افتخار در حال خدمت 

به کشور و مردم خود هستند.
رئیس قوه مقننه اضافه کرد: ما با قاطعیت نگاه ابزاری 
به زنان و دختران را ظلم به آن ها و مانع رشد استعدادهای 
دختران می دانیم. پرت کردن حواس دختران از علم آموزی 
و ظهور استعدادهای خود و تصدی مشاغل مهم جامعه 
به  آنها  کردن  مشغول  و  سالم  خانوادۀ  تشکیل  البته  و 
حواشی، طراحی جریان های قدرت و ثروت در دنیاست 
تا علاوه بر تبدیل کردن زنان به ابزار تجارت و سودجویی 

در صنعت فرهنگ و عقب  نگه داشتن آنها از لحاظ علمی و 
فکری، نهاد خانواده و روابط عمیق خانوادگی را در سراسر 
دنیا درهم شکنند و جوامع را تضعیف کنند. قالیباف 
افزود: تسلط بر کشوری که در آن خانواده تضعیف شده 
کشوری  شکست دادن  از  ساده تر  به مراتب  کاری  باشد 
است که در آن، خانواده کانون تربیت فرزندانی شجاع، 
پایبند به اصول اخلاقی، علاقه مند به کشور و دل بستۀ 

ارزش های انسانی و دینی است.
باور نظام اسلامی به حقوق زنان، واقعی و مبنایی و 

به دور از نگاه های ابزاری است
وی در ادامه یادآور شد: ما در مجلس یازدهم تلاش 
پیشرفت  راه  سر  از  را  ناروا  تبعیض های  کرد  خواهیم 
زنان و دختران برداریم و با تصویب لایحۀ »پیشگیری از 
آسیب دیدگی زنان و ارتقای امنیت آنان در برابر سوءرفتار« 
تا  دادیم  نشان  دراین باره  را  خود  حساسیت  عمل  در 
زنان این کشور بدانند باور نظام اسلامی به حقوق زنان 
به تبعیت از رهبر حکیم خود، مبتنی بر نگاه های عمیق 
اسلام به زن، واقعی و مبنایی و به دور از نگاه های ابزاری 

است.
قانون »حمایت از خانواده« گام مهمی در مسیر 

چاره اندیشی برای پیری جمعیت
رئیس قوه مقننه ضمن ارج نهادن به روز ملی جمعیت، 
از  »حمایت  قانون  تصویب  با  یازدهم  مجلس  گفت: 
مسیر  در  مهمی  گام  جمعیت«،  جوانی  و  خانواده 
چاره اندیشی برای مقابله با تهدید پیش ِروی کشور یعنی 
پیری جمعیت برداشت. ان شاءالله با اهتمام ویژۀ دولت 
تکالیف به زمین مانده در راستای اجرای این قانون نیز رفع 
گردد و زمینۀ حمایت حداکثری از خانواده ها فراهم شود.

رئیس مجلس شورای اسلامی:

 اغماضی درباره حق آبه هیرمند وجود ندارد



3 دوشنبه-1 خرداد ماه 1402-    سال بیست  وششم -   شماره 5731
سلامت

با این ۷ماده غذایی
 چربی های تان را بسوزانید

غذاهای  نیست؛  خوردن  غذا  کمتر  معنای  به  همیشه  کم  کالری  دریافت 
کم کالری بسیاری وجود دارند که مصرف منظمآنها باعث مدیریت اشتها و کاهش 
وزن می شود، غذاهایی که نه تنها حاوی مواد مغذی هستند، بلکه سیرکننده نیز 

هستند و حتی وسوسهپرخوری را کاهش می دهند.
پیروی از یک رژیم غذایی کم کالری چه به توصیه پزشک باشد چه به خواست 
خودتان، کار آسانی نیست. اما اگر بدانید چه غذاهایکم کالری  و خوشمزه ای 
را شروع  رژیم خود  باشند خیلی راحت تر  این مسیر همراه شما  می توانند در 
می کنید. طبق آمار، به منظور حفظوزن سالم، مردان باید بین ۲۲00 تا ۳000 
کالری در روز دریافت کنند و زنان نیز باید بین ۱۶00 تا ۲400 کالری دریافتی 
روزانه داشتهباشند. دریافت کالری کمتر از این محدوده به نوعی رژیم غذایی شما 

را به یک رژیم کم کالری تبدیل می کند.
معرفی چند ماده غذایی کم کالری برای کاهش وزن

1( کلم بروکلی
کلم بروکلی خردشده با تنها ۳0کالری در هر وعده )یک کاسه(، بیش از ۲ گرم 
پروتئین و فیبر به بدن می رساند. کلم بروکلی همچنین حاوی۸۲ میلی گرم ویتامین 
C است که برای کاهش وزن مفید است. هرچه ویتامین C موجود در بدن حین 

ورزش بیشتر باشد، فرآیندچربی سوزی راحت تر انجام می شود.
2( خیار

بیش از ۹۵ درصد خیار )با پوست( از آب تشکیل شده است و با مصرف یک 
عدد از آن حدود ۱۵ کالری و یک گرم فیبر دریافت خواهیدکرد. مطالعات نشان 
می دهد ارتباط واضحی بین کاهش وزن و خوردن غذاهایی که کالری کمتری 

دارند وجود دارد.
۳( گریپ فروت

هر نصف یک گریپ فروت شامل ۵۲ کالری است. با خوردن نیمی از این میوه 
همچنین ۲ گرم فیبر و حدود 40 میلی گرم ویتامین C دریافتمی کنید. گریپ فروت 

یک میان وعده عالی برای کمک به چربی سوزی است.
4( بادام

هر ۲۸ گرم بادام تنها ۱۶4کالری دارد، اما حاوی ۶ گرم پروتئین و ۳.۵ گرم فیبر 
است. بنابراین، بادام یک میان وعده سالم به منظور ایجادحس سیری و جلوگیری 

از ضعف است.
۵( گلابی

هر گلابی حدود ۸0 کالری دارد و از طرفی شامل 4 گرم فیبر است که همین 
موضوع، این میوه را به گزینه ای عالی برای کاهش وزن تبدیلمی کند.

۶( نخود فرنگی
یک فنجان نخودفرنگی ۱۱۷ کالری دارد، در حالی که همین میزان حاوی 
حدود ۸ گرم فیبر و ۵ گرم پروتئین است که مصرف منظم آن بهکاهش وزن کمک 
می کند. لوبیا، عدس و نخود نیز مانند نخودفرنگی در کاهش وزن نقش مثبتی 

دارند.
۷( تمشک

یک بشقاب تمشک حاوی ۶4 کالری و ۸ گرم فیبر است. این میوه خوشمزه یک 
میان وعده و خوراکی سالم برای کسانی است که قصدکاهش وزن دارند.

چرا باید فشارخونتان را کنترل کنید؟

قوز قرنیه چطور درمان می شود؟

اپتومتریست، نشانه ها و روش درمان قوز قرنیه را تشریح کرد.
فرشاد عسگری زاده دبیر علمی بیست و پنجمین کنگره ساپتومتری با عنوان 
این مطلب که بیست و پنجمین کنگره سراسری اپتومتری از نظر علمی در سطوح 
بالای آکادمیک همراه با مشارکت تمامی گروه های آموزشی اپتومتری کشور و 
همچنین همکاری علمی سایر مراکز علمی و دانشگاهی کشور خصوصاً همکاران 
چشم پزشک برگزار خواهد شد، اظهار کرد: از نقاط برجسته این کنگره، حضور 
طیف وسیعی از سخنرانان آکادمیک و صاحب نظر و همچنین دوری از مباحث 

تکراری است.
وی ادامه داد: برنامه ریزی علمی و اجرایی کنگره بر نمایش دانش روز دنیای 
چشم و بینایی متمرکز شده است، به طوری که برای اولین بار، کنگره سراسری 

اپتومتری در 4 روز و در سه سالن مستقل برگزار خواهد شد.
یا  از مباحث اصلی کنگره قوز قرنیه  این مطلب که  با عنوان  زاده  عسگری 
کراتوکونوس است، گفت: قوز قرنیه یا کراتوکونوس یکی از مباحث مهم چشم 
و بینایی محسوب می شود که باعث کاهش دید بیمار می شود. از طرف دیگر، 
با توجه به تمایل جهانی به انجام اعمال جراحی لیزری برای تصحیح عیوب 
انکساری و همچنین پیشرفت روزافزون در تکنولوژی های تصویربرداری چشم، 
در حال حاضر قوز قرنیه یکی از مهم ترین چالش های چشم و بینایی محسوب 
می شود. در نظر داشته باشیم فردی که دارای قوز قرنیه است، جراحی لیزری 
عیوب انکساری جهت تصحیح نمره چشم در این افراد انجام نمی شود و این افراد 

مجاز به انجام عمل جراحی لیزری عیوب انکساری نیستند.
درگیر  را  دو چشم  )هر  دو طرفه  ژنتیکی،  بیماری  یک  قرنیه  قوز  افزود:  وی 
می کند(، نامتقارن )ممکن است یک چشم کمتر و یک چشم بیشتر درگیر شود(، 
پیشرونده )در حال پیشرفت از دهه دوم زندگی تا دهه چهارم زندگی( است که 
همراه با آستیگماتیسم نامنظم، بیرون زدگی قرنیه چشم، نازکی قرنیه، پرشیب 
شدن قرنیه، ایجاد خطوط در قرنیه، ایجاد زخم در قرنیه و کاهش دید بیمار است.
دبیر علمی کنگره گفت: قوز قرنیه طیف وسیعی دارد و می تواند از قوز قرنیه 
کم تا قوز قرنیه شدید باشد. در مقادیر کم قوز قرنیه ممکن است بیمار و معاینه 
کننده به راحتی بیماری را تشخیص ندهند. در مواردی که شدت قوز قرنیه کم 
باشد، تصحیح دید بیمار با عینک ممکن است. در صورتی که شدت قوز قرنیه 
متوسط باشد، تصحیح دید بیمار با عینک مقدور نیست و بیمار باید از لنزهای 

تماسی سخت مخصوص قوز قرنیه استفاده نماید.
وی افزود: اگر شدت قوز قرنیه شدید باشد، دیگر عینک یا لنزهای تماسی سخت 
روتین و معمولی، پاسخگوی نیاز بینایی فرد نیست و باید از لنزهای اسکلرال 
مخصوص قوز قرنیه برای تصحیح دید استفاده شود. وی گفت: در بعضی موارد 
برای جایگذاری  قرنیه ای  از جراحی های  کننده می توان  معاینه  به تشخیص 
رینگ های داخل قرنیه ای برای تصحیح دید استفاده کرد که البته دید تا حدی 

بهتر خواهد شد لیکن مجدداً نیاز به استفاده از عینک یا لنز سخت خواهد بود.
عسگری زاده گفت: در مواردی که قوز قرنیه باعث نازکی شدید قرنیه همراه با 
زخم شدید قرنیه شود، باید از روش های مختلف پیوند قرنیه استفاده کرد که البته 

بعد از پیوند قرنیه، مجدداً نیاز به استفاده از عینک یا لنز سخت خواهد بود.
این اپتومتریست متذکر شد: همچنین چنانچه گفته شد، این بیماری پیشرونده 
است که در صورت مشاهده پیشرفت بیماری، باید با روش های مربوطه، مانع از 

پیشرفت بیماری شد و یا اینکه سرعت پیشرفت بیماری را کاهش داد.
وی افزود: با توجه به شیوع بسیار بالای قوز قرنیه در جامعه، دانش و مهارت 
آکادمیک و بالینی معاینه کننده در تشخیص و مدیریت بیماری بسیار حائز اهمیت 
است که در کنگره سراسری اپتومتری، این مهم مورد توجه خاص قرار گرفته است. 
پانل های مربوط به تشخیص قوز قرنیه، روش های مختلف تصویربرداری قرنیه 
جهت تشخیص قوز قرنیه، پانل های فیت لنزهای مخصوص قوز قرنیه شامل 
لنزهای سخت و لنزهای اسکلرال از مباحث مهم این کنگره هستند. وی ابراز 
کرد:همچنین پانل های مربوط به آشنایی با درمان های جراحی مخصوص قوز 
قرنیه و اندیکاسیون و عوارض این جراحی ها با حضور اساتید به نام چشم پزشکی 
کشور برگزار خواهد شد. دبیر علمی کنگره تاکید کرد: در کنگره پیش رو، علاوه 
بر سخنرانی اساتید صاحب نظر، کارگاه های تئوری و عملی )Workshop( در 
موضوعات مختلف کاربردی با حضور بیماران و تجهیزات پیشرفته پزشکی انجام 
خواهد شد. شکی نیست که این کارگاه های تئوری و عملی، کمک شایانی به 
عملکرد علمی و حرفه ای همکاران خواهند نمود. وی در پایان افزود: رویکرد 
اصلی کنگره، همکاری های بین علوم مختلف، حضور سخنرانان معتبر صاحب 
نظر و برگزاری Workshop در زمینه های متنوع خواهد بود. همچنین نمایشگاه 

تجهیزات اپتومتری و چشم پزشکی در حاشیه برگزاری کنگره، برپا خواهد شد.

رئیس گروه تغذیه دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی؛
ایرانی ها ۲ برابر مردم دنیا نمک می خورند

رئیس گروه تغذیه و دارویی دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی، نسبت به 
مقدار مصرف روزانه نمک و خطراتی که در پی دارد، هشدار داد.

فرشته فزونی خاطرنشان کرد: طبق توصیه سازمان بهداشت جهانی حداکثر 
قاشق  یک  معادل  گرم  پنج  سال  زیر ۵0  افراد  در  نمک  روزانه  مصرف  مقدار 
چایخوری و در افراد بالای ۵0 سال، بیماران قلبی و عروقی و کودکان روزانه کمتر 
از سه گرم نمک است.وی تاکید کرد: این میزان نمک شامل نمک های پنهان در 

غذا مانند نمک موجود در نان، پنیر و…، هم می شود.
فزونی، متوسط مصرف روزانه نمک در ایران را حدود ۱0 گرم عنوان کرد که ۲ 
برابر مقدار توصیه شده سازمان جهانی بهداشت )کمتر از پنج گرم در روز( است 
و افزود: این موضوع اهمیت فرهنگ سازی تغذیه صحیح و اصلاح الگوی غذایی 
را بیش از پیش نمایان می سازد.به گفته وی، مواد غذایی نمک سود و دودی 
شده انواع شور و ترشی ها، سس های سالاد آماده، سویا سس، زیتون و خردل، 
سوپ های آماده، تنقلات شور مانند چیپس سیب زمینی، چوب شور، چیپس 
ذرت، کراکر، آجیل، مغزهای شور و… حاوی مقادیر زیادی سدیم هستند و افراد 
باید در مصرف آنها احتیاط کنند.رئیس گروه تغذیه و امور دارویی معاونت بهداشت 
افراد توصیه کرد هنگام خرید یک  به  دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی، 
محصول به نشانگرهای رنگی تغذیه ای محصولات غذایی توجه کنند و برحسب 
میزان انرژی، نمک، قند، چربی و اسید چرب ترانس مواد غذایی را انتخاب کنند.
وی خاطرنشان کرد: محصولاتی که حاوی مقادیر زیاد قند، نمک، چربی، اسید 

چرب ترانس و انرژی هستند در برچسب غذایی با رنگ قرمز مشخص شده اند.
توصیه های مهم برای کاهش مصرف سدیم

تا حد امکان، نمک مصرفی خود را کاهش دهید.
نمک مصرفی باید از نوع تصفیه شده یددار باشد اما فراموش نکنید نمک تصفیه 

یددار نیز مانند سایر نمک ها موجب افزایش فشارخون می شود. 
سر سفره به غذا نمک نزنید و نمکدان را از سفره و میز غذا حذف کنید.

به جای نمک از چاشنی هایی مانند سبزی های معطر تازه یا خشک مانند( 
نعناع، مرزه، ترخون، ریحان و…( یا سیر، لیموترش تازه و آب نارنج برای بهبود 
طعم غذا استفاده کنید. به جای تنقلات شور، به فرزندان خود، میوه و آجیل خام 

بدهید. فرزندان خود را از کودکی به مصرف غذای کم نمک عادت دهید.
اگر به تدریج مقدار نمک افزوده شده به غذا را کاهش دهید ظرف چند هفته 
ذائقه شما به غذای کم نمک عادت می کند. مصرف گوشت های فرآوری شده مثل 

سوسیس و کالباس که حاوی نمک زیادی است را به حداقل برسانید.
غذاهای کنسروی حاوی نمک زیادی هستند، مصرف آنها را کاهش دهید.

پیش بینی احتمال ابتلاء به بیماری قلبی  عروقی با آزمایش مو

اندازه گیری سطح یک هورمون استرس در مو می تواند احتمال ابتلاء به بیماری 
قلبی  عروقی را پیش بینی کند.

یک پژوهش جدید نشان می دهد که سطح گلوکوکورتیکوئید موجود در مو های 
انسان ممکن است احتمال میزان ابتلای آن ها به بیماری های قلبی عروقی در 
آینده را نشان دهند. گلوکوکورتیکوئیدها، گروهی از هورمون های استروئیدی 

هستند که در واکنش به استرس ترشح می شوند.
پزشکی  »مرکز  پژوهشگر   ،)Eline van der Valk( دروالک«  ون  »الین  دکتر 
دانشگاه اراسموس« )Erasmus MC( هلند گفت: شواهد زیادی وجود دارند که 
نشان می دهند استرس مزمن، یک عامل جدی در تعیین سلامت کلی است. 
یافته های ما نشان می دهند افرادی که سطح گلوکوکورتیکوئید بلندمدت بالاتری 
را در موی خود دارند، به طور قابل توجهی بیشتر در معرض ابتلاء به بیماری های 

قلبی عروقی، به ویژه بیماری های مرتبط با گردش خون هستند.
سطح بلندمدت کورتیزول موی سر و شکل غیرفعال آن یعنی کورتیزون مو، به طور 
فزاینده ای به عنوان نشانگر های زیستی استفاده می شوند که نشان دهنده مواجهه 

با گلوکوکورتیکوئید ها در ماه های گذشته هستند.
شواهد زیادی وجود دارند که نشان می دهند هورمون های استرس کورتیزول و 
کورتیزون، بر متابولیسم و توزیع چربی بدن تأثیر می گذارند، اما داده های مربوط 
به سطح این هورمون استرس و تأثیر آن بر پیامد های بلندمدت بیماری های قلبی 

عروقی، کمیاب هستند.
پژوهشگران دانشگاه اراسموس برای یافتن اطلاعات بیشتر، سطح کورتیزول و 
کورتیزون را در ۶۳4۱ نمونه موی به دست آمده از مردان و زنان بالغ تجزیه و تحلیل 
کردند. این یک مطالعه چند نسلی بود که بیش از ۱۶۷ هزار شرکت کننده از 

جمعیت شمالی هلند را در بر داشت.
آزمایش شد و شرکت کنندگان به طور  این پژوهش، موی شرکت کنندگان  در 
میانگین بین پنج تا هفت سال برای ارزیابی رابطه بلندمدت بین سطوح کورتیزول و 

کورتیزون و ابتلاء به بیماری های قلبی عروقی مورد بررسی قرار گرفتند.
پژوهشگران در این پروژه، عوامل مرتبط با افزایش خطر بیماری های قلبی عروقی 
از جمله سن، جنسیت، دور کمر، سیگار کشیدن، فشار خون و دیابت نوع دو را 

بررسی کردند.
آن ها دریافتند افرادی که سطوح کورتیزون بلندمدت بالاتری دارند، دو برابر بیشتر 
ممکن است یک مشکل قلبی عروقی مانند سکته یا حمله قلبی را تجربه کنند و این 
احتمال در افراد ۵۷ ساله یا جوان تر، به بیش از سه برابر افزایش می یابد. با وجود 
این، در نیمی از قدیمی ترین موارد بیماری های قلبی عروقی که در ۵۷ ساله ها و 
بالاتر رخ داده بودند، کورتیزون و کورتیزول مو، ارتباط قوی با بروز بیماری های قلبی 

عروقی نداشتند.
پروفسور »الیزابت ون روسوم« )Elisabeth van Rossum(، پژوهشگر ارشد این 
پژوهش گفت: امید ما این است که تجزیه و تحلیل مو در نهایت به یک آزمایش 
سودمند تبدیل شود که می تواند به پزشکان کمک کند تا بفهمند کدام افراد ممکن 
است بیشتر در معرض خطر ابتلا به بیماری های قلبی عروقی باشند. شاید هدف 
قرار دادن اثرات هورمون های استرس در آینده به یک هدف درمانی جدید تبدیل 

شود.
پژوهشگران، چندین محدودیت این پژوهش را تایید کرده اند؛ از جمله این که 
تحقیق آن ها یک بررسی مشاهده ای است و ثابت نمی کند که استرس باعث بروز 
بیماری های قلبی عروقی می شود، اما نشان می دهد که آن ها با هم مرتبط هستند.
همچنین،پژوهشگران اعلام کردند که بیشتر شرکت کنندگان، سفیدپوست و اهل 
یکی از مناطق هلند بودند. ممکن است یافته ها به سایر جمعیت ها تعمیم داده 
نشوند. اگرچه سن، جنسیت، دور کمر، سیگار کشیدن، فشار خون و دیابت نوع 
دو در این پژوهش بررسی شده اند، اما ممکن است عوامل غیر قابل اندازه گیری 

دیگری وجود داشته باشند که نتایج را تحت تاثیر قرار دهند.
این پژوهش، در »کنگره چاقی اروپا« )ECO( در دوبلین ارائه شد.

بالا رفتن کلسترول خون ، ابتلا به بیماری های قلبی، اضافه وزن و ابتلا به دیابت از عوارض مصرف بیش از حد تخم مرغ است .
تخم مرغ یک غذای کم کالری است که هر یک عدد آن حاوی ۶ گرم پروتئین است. همچنین این ماده غذایی حاوی کولین )با 
خاصیت تقویت مغز( و لوتئین و زآگزانتین )دو آنتی اکسیدان مفید برای سلامت چشم( و قند و سدیم بسیار پایینی است. با این همه 
شاید عجیب باشد که مصرف زیاد این ماده مغذی مضر باشد.چهار عارضه زیاده خوردن تخم مرغ به خودی خود مضر نیست، اما 
مصرف بیش از حد آن ممکن است برای برخی از افراد، به ویژه کسانی که از منظر سلامتی دارای شرایط خاصی هستند، خطراتی 
داشته باشد. به ویژه افرادی که در معرض خطر بیماری های قلبی عروقی یا دیابت هستند، باید مصرف این ماده غذایی را محدود 

کنند.
1- بالا رفتن کلسترول خون: تخم مرغ به طور طبیعی حاوی مقادیر بالایی کلسترول است و بحث های زیادی بر سر این که تخم 
مرغ باعث افزایش کلسترول می شود یا نه وجود دارد. اگرچه برای چندین دهه، کارشناسان معتقد بودند که کلسترول موجود در 
زرده تخم مرغ به طور مستقیم در افزایش کلسترول در خون نقش دارد، اما امروزه تحقیقات نشان می دهد که با مصرف مواد غذایی 

متنوع مانند سبزیجات در کنار تخم مرغ می توان این مسئله را کنترل کرد.
2- افزایش خطر ابتلا به بیماری های قلبی: شاید مصرف یک تخم مرغ در روز خیلی در ابتلا به بیماری های قلبی عروقی مؤثر 
نباشد، اما زیاده روی در مصرف این ماده غذایی، سلامت قلب را تهدید می کند. یک مطالعه در سال ۲0۱۹ نشان داد که خوردن 
بیش از ۳00 میلی گرم کلسترول در روز، خطر ابتلا به بیماری های قلبی عروقی را ۱۷ درصد و خطر مرگ را ۱۸ درصد افزایش 

می دهد.
۳- اضافه وزن: اگر خوردن تخم مرغ برای وعده صبحانه به یک عادت روزانه تبدیل شود، ممکن است با افزایش وزن مواجه شوید. 

برای حفظ سلامتی و وزن مطلوب سعی کنید مواد غذایی مغذی مانند اسفناج، فلفل دلمه ای یا گوجه فرنگی و انگور را در کنار تخم 
مرغ مصرف کنید. همچنین می توانید برای پخت تخم مرغ، از چربی های مفید مانند روغن زیتون استفاده کنید.

4- افزایش خطر ابتلا به دیابت: این احتمال وجود دارد که خوردن مقادیر زیاد تخم مرغ خطر ابتلا به بیماری های مزمنی مانند 
دیابت را افزایش دهد. مطالعه ای که در سال ۲00۹ در مجله Diabetes Care منتشر شد، نشان داد افرادی که بیش از ۷ عدد تخم 
مرغ در هفته می خوردند، در مقایسه با کسانی که تخم مرغ کمتری مصرف می کردند، بیشتر در معرض ابتلا به دیابت نوع ۲ بودند.

چهار عارضه زیاده روی در مصرف تخم مرغ
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آیت الله فاضل لنکرانی:

وجود فرزند منشاء برکات خداوند
 برای خانواده و جامعه است

عضو جامعه مدرسین حوزه علمیه قم تاکید کرد: باید این باور در مردم ایجاد شود که 
وجود فرزند منشأ برکات خدا برای خانواده و جامعه است، باور برخی افراد ضعیف شده 
است، می گویند بچه بیاید چه کسی خرجش را می دهد؛ درحالی که خدا فرموده من 
متکفل رزق او هستم، باید دانست که بچه زیاد پشتوانه ای برای دنیا و آخرت پدر و مادر 

است، فرزند زیاد می تواند مبدأ بسیاری از کارهای بزرگ شود.
آیت الله محمدجواد فاضل لنکرانی شامگاه ۳0 اردیبهشت در دیدار جمعی از پزشکان 
به مناسبت روز جمعیت، ضمن تبریک سالروز ولادت با سعادت حضرت فاطمه معصومه 
سلام الله، گفت: موضوع تکثیر جمعیت از موضوعات بسیار کلیدی، مهم و به قول 
امروزی ها استراتژیک است و باید روی آن کار شود چرا که از منظر قرآن و روایات هیچ 
تردیدی نیست که اسلام نسبت به همه زمان ها، نه فقط زمانی که تعداد مسلمین کم بود، 

بر تکثیر امّت اسلامی توصیه بسیار کرده است.
عضو جامعه مدرسین حوزه علمیه قم، افزود: شاید از چندین طایفه روایات بتوان به 
خوبی استفاده کرد که تکثیر اولاد مستحب موکد است و این طور نیست که فقط بگوییم 
انجام آن جایز است، زیرا این استحباب موکد در فرض شرایط عادی است اما در این 
شرایط بسیار نگران کننده و بحرانی که در حال حاضر کشور ما در زمینه کاهش جمعیت 

پیدا کرده، بحث فرزندآوری یک امر واجب می شود.
رئیس مرکز فقهی ائمه اطهار)ع( تصریح کرد: فرزندآوری بر آنها که تمکّن دارند واجب 
کفایی است، چون اگر این معضل حل نشود کشور در ده سال پیش رو گرفتار بحران 

جمعیت می شود و خروج از آن بسیار مشکل خواهد شد.
وی گفت: از مردم تقاضا می کنیم به امر مهم فرزند آوری بسیار توجه کنند، اگر بخواهند 
نسل شان باقی بماند، باید اولاد داشته باشند و در درجه بعدی به این دستور فقهی هم 
توجه کنند که در این شرایط برای حفظ کشور و حفظ شیعه و مکتب اهل بیت علیهم 

السلام، تکثیر اولاد یک واجب کفایی است.
عضو جامعه مدرسین حوزه علمیه قم با اشاره به نقش مهم رسانه ها در گسترش فرهنگ 
فرزندآوری، بیان کرد: از فضلا، طلاب و رسانه ها تقاضا می کنم این مسئله فرزندآوری را با 
مردم بیشتر در میان بگذارند و روایاتی که والدین را تشویق به فرزندآوری می کند برای آنها 

بخوانند تا مردم به این امر توجه کنند.
وی در ادامه سخنان خود به نقش مهم مسوولین در عرصه فرزندآوری اشاره کرد و گفت: 
واقعا جای تاسف دارد چرا در مورد مسئله به این مهمی هنوز در بدنه وزارتخانه ها خصوصاً 
وزارت بهداشت انگیزه ای وجود ندارد، با وجود آن تعابیر بسیار قوی و محکم رهبری که 
مکرر هم فرموده اند، متاسفانه احساس انسان این است که بدنه دولت به خصوص وزارت 

بهداشت هنوز در این موضوع ورود آنچنانی پیدا نکرده است.
رئیس مرکز فقهی ائمه اطهار)ع( افزود: چرا باید امروز بنشینیم تا بخش های خصوصی 
بیایند به صورت رایگان مشکل هزار زوج  نابارور را حل کنند؛ باید دولت این ها را تشویق 
کند و حتی تسهیلاتی در اختیارشان قرار دهد تا مشکل  زوج ها را حل کنند، از مسوولین 
می خواهیم و به صورت خیلی جدی مطالبه می کنیم که این موضوع را پیگیری کنند. 
باید در وزارت بهداشت قسمتی مسوولیت این امر را دائم داشته باشد و آن را دنبال کند  و 

گزارش اقدامات انجام شده را به مردم بدهد.
وی گفت: متاسفانه هر سال شاهد کاهش آمار جمعیت هستیم، یکی از علل این است 
که هنوز در اذهان بعضی از مردم و مسوولین عبارت فرزند کمتر زندگی بهتر رسوخ دارد، 
این حرف غلط را دشمنان برای این که ایران را در ۱4۸0 به یک جمعیت بسیار کم برسانند 
که هیچ توان و قدرتی برای اظهار وجود نداشته باشد طراحی کرده و سال ها در این کشور 
تبلیغ کردند و هنوز هم تبلیغ می کنند امروز نباید در ذهن یک مسوول و یک مدیر کل 

چنین رسوبات غلطی وجود داشته باشد.
عضو جامعه مدرسین حوزه علمیه قم، تاکید کرد: باید علمای حوزه های علمیه، و 
اساتید دانشگاهی دست بدست هم دهند و با بیان آثار و مزایای فرزندآوری و مضرات 
کاهش جمعیت مردم را تشویق به این امر کنند. رکن اصلی عظمت و هویت یک خانواده 

داشتن فرزند زیاد است، با یکی دو فرزند نمی تواند به آن عظمت و هویت برسد.
فاضل لنکرانی تصریح کرد: مسوولین به هر نحوی که می توانند باید در عرصه فرزندآوری 
و افزایش جمعیت کمک کنند، چه با اختصاص بودجه خاص برای درمان زوج های نابارور 
و چه با تخصیص تسهیلات و امکانات برای آن کسی که فرزند بیشتری می آورد، دادن 
یک میلیون و دو میلیون هدیه که تشویق نمی شود، باید امکانات بیشتری برای شان قرار 

بدهند.
وی در پایان تاکید کرد: باید این باور در مردم ایجاد شود که وجود فرزند منشأ برکات 
خدا برای خانواده و جامعه است، باور برخی افراد ضعیف شده است، می گویند بچه بیاید 
چه کسی خرجش را می دهد؛ درحالی که خدا فرموده من متکفل رزق او هستم، باید 
دانست که بچه زیاد پشتوانه ای برای دنیا و آخرت پدر و مادر است، فرزند زیاد می تواند 

مبدأ بسیاری از کارهای بزرگ شود.

مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم مطرح کرد :

تبدیل شدن قم به کلان شهری
 بدون دفن مستقیم  زباله 

به عنوان قطب موفق  قم  مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم گفت: 
بازیافت پسماند در کشور، تنها کلان شهری است که ۱00 درصد پسماندهای آن بازیافت 

می شوند. 
به گزارش روابط عمومی شهرداری، بسیاری از کلان شهرهای دنیا و کشور به فراخور 
مدرن شدن زیست بشری و پیشرفت تکنولوژی و همچنین افزایش مصرف گرا شدن افراد 

نسبت به گذشته، با رشد روزافزون پسماندها مواجه هستند.
پسماندهایی که به خانگی، خطرناک، بیمارستانی و صنعتی تقسیم می شوند که باید 
برای هرکدام به صورت ویژه خود اندیشه کرد تا مشکلات زیست محیطی به حداقل برسد.

در این راستا تفکیک و امحا یا بازیافت پسماندهایی با حجم های بالا در کلان شهرها 
برنامه ریزی های دقیق و دوراندیشی های ویژه ای را می طلبد.

ازاین رو شهرداری قم نیز دست به عمل گرایی همزمان با رشد تکنولوژی و افزایش 
پسماند زده و خوشبختانه تاکنون توانسته موفق نیز عمل کند.

نفس تازه گیاهان و خاک کلان شهر قم با تبدیل پسماندها به کود کمپوست 
مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم در این زمینه وضعیت پسماند در این 
کلان شهر را مورد توجه قرارداد و افزود: روزانه ۶۹0 تن پسماند در قم تولید می شود که ۱0 

درصد این پسماندها با همکاری ۲0 هزار شهروند در مبدأ تفکیک می شوند.
میرابراهیمی با بیان اینکه باقی زباله ها نیز در مقصد تفکیک شده و به صورت ۱00 
درصدی به کود کمپوست تبدیل می شوند، گفت: روزانه ۱۲0 تن کود کمپوست در قم 

تولید می شود.
کود کمپوست چیست؟ 

کود کمپوست ترکیبی از موادی است که به عنوان کود گیاهی و بهبود خواص فیزیکی، 
شیمیایی و بیولوژیکی خاک استفاده می شود که معمولًا با تجزیه گیاهان، ضایعات 

غذایی، بازیافت مواد آلی و پسماندها همچنین کود دامی، تهیه و تولید می شود.
این کود با کاهش چگالی ظاهری خاک و بهبود ساختار و تراکم خاک، نفوذ آب در خاک 
را کاهش می دهد و این موضوع در کاهش روان آب های سطحی و افزایش نفوذ آب باران 
در خاک بسیار مؤثر است و از طرفی با افزایش نفوذپذیری خاک از فرسایش خاک نیز 
جلوگیری می کند. در این راستا یادآوری می شود امروزه قم تنها کلان شهری است که 

توانسته ۱00 درصد پسماندهای خود را بازیافت و به کود مفید کمپوست تبدیل کند.
رشد روزافزون زباله های خطرناک خانگی 

زباله هایی مانند باتری، روغن ترمز، حشره کش، رنگ های روغنی، ضدیخ، لامپ های 
کم مصرف و فلورسنت، زباله های الکترونیکی مانند رایانه ها و تجهیزات جانبی آن ها، 
خانگی  خطرناک  زباله های  که  هوشمند  همراه  تلفن  گوشی های  فشرده،  لوح های 
هستند. این زباله ها را نه می توان در خانه نگه داشت و نه می توان در کنار باقی زباله ها 
و پسماندها قرار داد، چراکه خطرات تأثیرات شیمیایی و خورندگی، آتش زایی و انفجاری، 

پرتو زایی و سمی دارند.
با زباله های خطرناک خانگی چه کنیم؟ 

زباله های خطرناک خانگی را تنها می توان در مخازن مخصوص به محل های مخصوص 
تحویل داد. خبر خوب دیگر میرابراهیمی چاره اندیشی برای عاقبت خوش پسماندهای 
خطرناک خانگی شهر قم است. مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم گفت: 
بین تمام دانش آموزان مقطع دبستان کلان شهر قم مخازن پسماند خطرناک خانگی 
توزیع می شود. شایان ذکر است چنین کاری درصد بالایی از رخدادهای خطرناکی که 
به وسیله پسماند خطرناک خانگی ایجاد می شوند و مضرات آن ها برای محیط را تا درصد 

بسیار بالا و قابل توجهی کاهش می دهد.
قم؛ کلان شهری الگو در نظافت شهری 

شهرداری قم در زمینه مدیریت پسماندها همچنین بازیافت و تفکیک زباله ها موفق عمل 
کرده و می تواند در این زمینه ها الگوی موفقی برای سایر کلان شهرهای کشور باشد.

حتماً این روزها کم ندیده اید پدر و مادرهای متدینی را که هر کاری از دست شان 
برآمده انجام داده اند اما نمی دانند کجای راه را اشتباه رفته اند که دخترهای شان 
در نوجوانی قید حجاب را زده اند و وقتی وارد جمع های دوستانه ای شدند که 
فضای فکری متفاوتی داشتند رنگ عوض کردند! این گزارش پاسخی است به 
همه این دغدغه ها و راهکار اصلی برای باحجاب شدن دخترها در روز دختر. 

حجه الاسلام »محمد الهی منش« حرف های تازه ای برای گفتن دارد.
برای همه دختردارها امروز که تولد حضرت معصومه )س( است و روز دختر 
و قطعاً در تب و تاب خوشحال کردن نازدانه هایشان هستند، روز یادآوری یک 
دغدغه همیشگی هم هست. ذهن پدر و مادرهایی که دخترهای کم سن و 
سال دارند، پر از اما و اگر است که چه کنند دخترهای معصوم شان در این دوره 
آخرزمان و فتنه های هزار رنگ وقتی به سن تکلیف رسیدند یا حالا که شده اند ۹ 

سال تمام، دل به دل حجاب دهند!
دغدغه دارند. ذهن شان درگیر است و نمی دانند اصلًا آموزش حجاب را از 
کجا شروع کنند و چطور آن را در ذهن فرزندشان نهادینه کنند که حجاب ریشه 
کند در پس ذهن دخترهاشان. چه کنند که حجاب برگی نباشد به ساقه افکار 

دخترشان که با یک نسیم یا طوفان از ساقه جدا شود.
حتماً این روزها کم ندیده اید پدر و مادرهای متدینی را که می گویند هر کاری 
از دست شان برآمده انجام دادند اما نمی دانند کجای راه را اشتباه رفتند که 
دخترهاشان در نوجوانی قید حجاب را زدند و وقتی وارد جمع های دوستانه ای 
شدند که فضای فکری متفاوتی داشتند رنگ عوض کرده و یکی یکی فاصله 

گرفتند از آنچه که بودند!
*حجاب اولین و تنهاترین مسئله دین نیست/ تربیت دینی مساوی 

است با حجاب و نماز و روزه؟
این گزارش پاسخی است به همه این دغدغه ها و حجه الاسلام »محمد الهی 
منش« حرف های تازه ای برای گفتن دارد. اول بسم الله از پدر و مادرهایی که 
دختر دارند یک درخواست دارد؛ »مهم ترین نکته، اصلاح نگاه ما به حجاب 
است. متاسفانه اشتباه رایج بسیاری از والدین این است که فکر می کنند حجاب 
اولین و تنهاترین مسئله دین است. اگر دخترشان باحجاب بود فکر می کنند 
تمام مسائل دینی شان حل شده است و تربیت دینی موفقی داشتند و اگر 
دخترشان خدای نکرده در حجاب مقداری سست بود فکر می کنند باختند و 
همه چیز را از دست دادند. نه! اینطور نیست. حجاب یکی از مسائل شرعی و 
احکام دین است اما تمام دین نیست. نه آن کسی که با حجاب است در اوج 
تدین قرار دارد و نمره اش ۱00 است نه آن کسی که در حجاب مقداری سست 

است، از دین خارج شده و کافر است.«
 الهی منش از همه پدر و مادرهایی که دختر دارند یک درخواست دارد و 
می گوید: »ما اول باید نگاهمان را به حجاب تصحیح کنیم. فکر نکنیم تربیت 
دینی مساوی است با حجاب و نماز و اگر این دو درست شد تربیت دینی کامل 

اتفاق افتاده. نه اینطور نیست.«
* حل مشکل حجاب از حجاب شروع نمی شود

باغبان عجول نیست. نهالی می کارد و با عشق از نهالش مراقبت می کند. 
آبیاری اش می کند. این نهال ریشه می دهد. نهالی که ریشه داده به همین 
راحتی ریشه هایش کنده نمی شود. الهی منش تربیت دینی فرزندان را هم 
تشبیه می کند به باغبانی و از نگاه ریشه ای به تربیت فرزند می گوید: »نکته مهم 
در تربیت فرزند، داشتن نگاه ریشه ای و بلند مدت نسبت به تربیت است. اگر 
پدر و مادری دنبال تربیت ماندگار و با ثبات باشد باید برای اصلاح ریشه ها تلاش 
کند، حوصله و صبوری داشه باشد. چرا که مقوله تربیت کار سریع السیری که 
ظرف مدت یک ماه و دو ماه رقم بزنیم تمام بشود و برود نیست. بعضی از پدر و 
مادرها دنبال راهکارها و مهارت هایی هستند و فکر می کنند بعد از اعمال این 
راهکارها و بعد از یکی دو ماه یک تحولی افتاق می افتد، نه اینطور نیست. تربیت 
یک فرآیند تدریجی است. حجاب هم همین طور است. حجاب کلی زیرساخت 
دارد. یادتان باشد که حل مشکل حجاب از حجاب شروع نمی شود. یعنی اگر 
می خواهید دخترتان باحجاب بار بیاید از خود نقطه حجاب نباید شروع کنید. 
کلی مقدمات و زیرساخت دارد که اگر این مقدمات فراهم نشود نمی توانید نتیجه 

را ببینید.«
*هر کاری از دست مان بر می آمده انجام دادیم، اما!/محبت محبت، 

محبت! 
هر کاری از دستمان بر می آمده کردیم. لقمه حلال، آرامش، مدرسه خوب، 
بدهکار  وگوشش  است  سرکش  دخترم  اما  خوب،  پوشاک  خوب،  خوراک 
حرف های من و مادرش نیست. اصلًا انگار حرف های ما را نمی شنود. این 
شکایت برای شما غریبه نیست! حتماً از دور و بری هایتان شنیده اید! کجای 
کار می لنگد! الهی منش بر می گردد به توضیح همان زیرساخت هایی که شاید 
خیلی از ما ممکن است فراموشش کرده باشیم یا نمی دانیم به این اندازه در 

تربیت فرزندانمان تاثیرگزار است؛
»ایجاد رابطه دوستانه و محبت آمیز یکی از زیرساخت های مورد نیاز برای 
ترغیب دخترهای ما به حجاب است که از سن دو سالگی و سه سالگی باید آغاز 
شود. ما خیلی به وجود یک رابطه صمیمی و محبت آمیز با فرزند نیاز داریم. این 
ارتباط دوستانه پاشنه آشیل تربیت فرزندان ماست. شما می خواهید بچه هایتان 
درس خوان باشند، مؤدب باشند، متدین باشند. هر هدفی در تربیت فرزندان 
تان دارید، بدانید که مقدم بر تحقق این هدف این مقدمه است و در سایه رابطه 
خوب و محبت آمیز است که می توانید این اتفاق را رقم بزنید. یعنی یک طوری 
که بچه ها باید شیفته پدر و مادرشان باشند. به اندازه ای که بچه ها با ما رفیق 
باشند و ما را دوست داشته باشند به همان اندزه می توانیم در فضای تربیت 
اثرگزار باشیم. با رابطه محبت آمیز، کار خیلی ساده تر می شود. ببینید وقتی 
رابطه شما با دخترتان خوب باشد، از شما حرف شنوی دارد. ارزش های شما 
را راحت ترمی پذیرد. راحت تر با شما حرف می زند. می فهمید درونش چه خبر 
است. اگر شکی شبهه ای تردیدی برایش به وجود آمده بود شما زودتر از هر 
کسی متوجه می شوید، می فهمید درونش چه خبراست و چه می گذرد و یادتان 
باشد که نظارت در سایه همین رابطه خوب اتفاق می افتد و گرنه تبدیل می شود 

به دزد و پلیس بازی که بچه ها از این فراری اند.«
*اینطوری با دخترهایتان رفیق شوید!

محبت کردن فقط به قربان صدقه رفتن و اینکه بچه مان لب تر کند و هر چه 
بخواهد برایش بخریم نیست. ایجاد یک رابطه دوستانه با فرزند اصولی دارد که 
پدر و مادرها گاهی از اصلی ترین آن غافلند. کارشناس تربیت دینی از مهم ترین 
راهکاری که می تواند رابطه شما را با دخترتان دوستانه کند می گوید: »فعالیت 
مشترک با بچه ها. این اصل را یادتان باشد. دختر شما دوسالش است با او بازی 
کنید. ۷ ساله است با او کتاب بخوانید. نوجوان است با هم یک ورزش مشترک 
انجام دهید. دوتایی به سینما بروید. قدم زنان به پارک بروید و مهم تر از همه اینکه 
در هم نشینی با دخترنوجوان تان شنونده باشید نه فقط گوینده. بگذارید در 
طی همین فعالیت مشترک شما را یک آقابالاسر نبیند. از خودش ببیند. پس 
فراموش نکنید فعالیت مشترک ابزار رفیق شدن با دخترها و به طور کلی ابزار 

رفیق شدن با بچه ها است.«
*این سه خصلت را در بچه ها ایجاد کنید خیال تان راحت می شود

چطور دخترهایمان را دیندار کنیم که دختر نوجوانمان در برابر سخت ترین 
طوفان های فکری مقاومت کند. دختر نوجوان ما به محض اینکه یک اردو 
می رود، رفتارش عوض نشود. حجت الاسلام الهی منش به سه اصل و سه 
خصلت مهم که باید در بچه هایمان ایجاد کنیم اشاره می کند و می گوید: »اگر 
بخوایم بچه هایمان ریشه دار بار بیایند در دوران کودکی باید سه خصلت را در 
آنها ایجاد کنیم. یکی هویت مستقل، یکی تفکر و سوم آزاد منشی. عزت نفس 
دخترهایمان را بالا ببریم کمک کنیم اعتماد به نفس داشته باشند، شخصیت 
وابسته ای نداشته باشند و هویتشان مستقل باشد. طوری بار نیایند که در 
نوجوانی از ترس طرد شدن از برخی جمع های دوستانه اعتقادات و ارزش های 
دینی و حجابشان را کنار بگذارد. بچه هایمان را متفکر و آزاد اندیش بار بیاوریم. 
اگر زمینه سازی کردیم، بچه مان اهل فکر شد و خودش انتخاب کرد دیگر هر 
اتفاقی بیفتد این آدم تغییر نمی کند. اگر این آدم چند شبهه در مورد دین برایش 
پیش بیاید کلًا بر نمی گردد از دین. اگر به ناف اروپا هم برود باز حجاب و نمازش 

را کنار نمی گذارد.«

مدیرشرکت خدمات کشاورزی استان قم:

۹ شرکت تولید کننده کودهای ریزمغذی 
در قم فعال است

مدیر شرکت خدمات حمایتی کشاورزی  استان قم گفت:  ۹ شرکت تولید کننده 
انواع کودهای میکرو و ریزمغذی در این استان وجود دارد که با شرکت خدمات حمایتی 
کشاورزی قرارداد دارند و تامین کننده بخش اعظمی از انواع کودهای آلی، زیستی و 

شیمیایی در سطح کشور هستند.
حسین زند پیرامون این موضوع اظهارداشت : همچنین در همین راستا شرکت 
کودهای  کننده  تولید  بزرگ  شرکت  سه  با  قم  استان  کشاورزی  حمایتی  خدمات 
اصلی نیز قرارداد دارد که تامین کننده کودهای یارانه ای اصلی برای استان قم و سایر 

استان هاست.
وی تاکید کرد: ناگفته پیداست که کودهای کشاورزی، یکی از موثرترین نهاده های 
کشاورزی است که نقش مهمی در افزایش کمیت و کیفیت تولید محصولات کشاورزی 
دارد و خوشبختانه علی رغم مشکلات بسیار در این مسیر، توانستیم سهم تولید داخلی 
را در سبد مصرفی یارانه ای کود کشاورزی کشور به ۹0 درصد برسانیم و صرفا ۱0 درصد 

مجموع کودهای کشاورزی یارانه ای تامین وتوزیع شده از محل واردات است.
وی با اشاره به روند رو به رشد تولید داخلی کودهای کشاورزی در ایران گفت: این 
نکته نیز بسیار مهم است که در دهه ۸0 معادله  سهم تولید داخل و واردات کودهای 
کشاورزی دقیقا برعکس بود. یعنی، در ابتدای سال های دهه ۸0 تقریبا ۹0 درصد 
کودهای کشاورزی مورد نیاز کشور از محل واردات تامین می شد و ظرفیت تولید داخلی 

کودهای کشاورزی در ایران تقریبا ۱0 درصد مقدار تامین و تدارک سالیانه بود.
زند ادامه داد:  درحوزه نهاده های کشاورزی خاص کودهای کشاورزی، کودهای 
شیمیایی و غیر شیمیایی یکی از اقدام های اصلی که می تواند در مهار تورم و ثبات 
قیمت ها نقش اساسی خود را ایفا کند، افزایش تولید است؛ در همین رابطه تا سال 
۱40۱ درچارچوب خودکفایی کودهای کشاورزی در کشور، ۲۵ طرح خودکفایی در 
زمینه تولید کودهای کشاورزی تعریف شده که خوشبختانه تاکنون ۱۷ طرح به تولید 
رسیده است. وی همچنین با اشاره به روند اجرای برنامه خودکفائی در این زمینه گفت: 
برنامه این است که در سال ۱40۲ میزان تولید داخل را به بیش از ۹0 درصد افزایش 
داده و طبق برنامه ای که تعریف شده است طی سه سال آینده، صددرصد نیاز کشور به 

کودهای کشاورزی از تولید داخلی تامین شود و نیازی به واردات نداشته باشیم.
وی ادامه داد: البته، خوشبختانه در حال حاضر نیز کشور در بعضی از کودهای 
– که نزدیک به ۷0 درصد سبد کودی مصرفی کشاورزی  اوره  کشاورزی نظیر کود 
کشور به آن اختصاص دارد، نه تنها وارد کننده نیست که از صادرکنندگان بزرگ منطقه 
هم به شمار می آید. گفتنی است در سال ۱40۱ از مجموع سه میلیون و ۲00 هزار 
تُن کودهای کشاورزی، کودهای یارانه ای - شامل کودهای فسفاته، پتاسه، ازته و 
البته کودهای غیرشیمیایی - تامین و توزیع شده در بخش کشاورزی کشور، به طور 
مشخص سهم واردات تنها ۱0/۶ درصد بوده است، یعنی نزدیک به ۹0 درصد کودهای 

کشاورزی یارانه ای تامین و توزیع شده، تولید داخل هستند.
۱04 هزار هکتار زمین کشاورزی در استان قم وجود دارد که از این میزان ۶4 هزار 

هکتار زیر کشت می باشد که 4۲ هزار هکتار آن مزرعه و ۲۲ هزار هکتار آن باغ است.
 

مدیر روابط عمومی کانون فرهنگی هنری تبیان قم خبرداد:

۲0 مجموعه بازی و ۱40 اسباب بازی در 
شهربازی معارفی آماده سازی می شود

مدیر روابط عمومی کانون فرهنگی هنری تبیان قم گفت: ۲0 مجموعه بازی و ۱40 
اسباب بازی در شهربازی معارفی قم آماده سازی می شود.

احمد بهشتی در گفتگویی در خصوص آخرین وضعیت پروژه بزرگ شهربازی معارفی 
اظهار داشت: ایده احداث این شهربازی برای نخستین بار از سوی کانون فرهنگی 
هنری تبیان ارائه شد و با مشارکت شهرداری شهر مقدس قم روند اجرایی را آغاز گردید.

وی با بیان اینکه این پروژه اواسط سال ۱400 در زمینی به مساحت ۱0 هزار مترمربع 
کلنگ زنی شد، افزود: روند پروژه شهربازی معارفی با پیشرفت خوبی ادامه دارد و با 
پیگیری هایی که انجام می شود فاز دو معماری نیز آماده شده و وارد فاز دو معماری و 

نازک کاری و تأسیسات خواهیم شد.
مدیر روابط عمومی کانون فرهنگی هنری تبیان عنوان کرد: این پروژه نخستین و 
بزرگ ترین پروژه شهربازی معارفی کشور بوده که در قم انجام می شود و نمونه آن را در 
کشور نداشتیم. وی خاطرنشان کرد: فقط برای مدت کوتاه دو ساله در آستان قدس 
رضوی توانستیم این پروژه را به بهره برداری برسانیم و تقریباً در بیست ویک ماه حضور در 

آستان قدس رضوی، میزبان حدود سه و نیم میلیون نفر از مردم بودیم.
بهشتی در مورد مجموعه بازی ها در این پروژه گفت: حدود ۱۸ تا ۲0 مجموعه بازی 
قرار است در این شهربازی اتفاق بیفتد که در حدود ۱40 اسباب بازی در سالن پیاده 
می شود. وی اضافه کرد: این بازی ها برای آن است که مفاهیم شهروندی و اجتماعی 

و آموزه های فرهنگی، قرآنی و داستان های ایرانی و اسلامی را به بچه ها آموزش دهد.
مدیر روابط عمومی کانون فرهنگی هنری تبیان، گروه سنی و جامعه مخاطب این 
شهربازی را از سه سال تا نوجوانان ۱۵ تا ۱۶ سال دانست و گفت: این مجموعه برای 
دختران و پسران آماده خدمت رسانی است و پیش بینی می شود این پروژه تا پایان سال 

جاری به بهره برداری برسد و بتوانیم تابستان سال آینده میزبان مردم قم باشیم.
وی تصریح کرد: این طرح توسط موسسه فرهنگی قرآن و عترت تبیان قم ثبت شده 
و مالکیت معنوی و طراحی این کار با این مجموعه است و با حمایت خوب شهرداری 

به بهره برداری می رسد.
 

همزمان با میلاد باسعادت حضرت معصومه )س(؛

آئین خطبه خوانی خادمان در حرم بانوی 
کرامت برگزار شد

در سالروز میلاد با سعادت کریمه اهل بیت حضرت فاطمه معصومه )س( آیین خطبه 
خوانی خادمان آستان مقدس بانوی کرامت در شبستان امام خمینی )ره( حرم مطهر 

برگزار شد.
براساس این گزارش، در نخستین روز از ماه ذی القعده و همزمان با میلاد باسعادت 
بنت موسی بن جعفر )ع( اخت الرضا حضرت فاطمه معصومه )س(، مراسم خطبه 
مطهر  حرم  )ره(  خمینی  امام  شبستان  در  )ع(  بیت  اهل  کریمه  خادمان  خوانی 
برگزار شد. در مراسم معنوی و سنتی آیت الله سعیدی تولیت حرم مطهر حضرت 
الله حسینی  معصومه)س(، حجت الاسلام مروی تولیت حرم مطهر رضوی، آیت 
بوشهری رئیس جامعه مدرسین حوزه علمیه قم، آیت الله مقتدایی عضو شورای عالی 
مدیریت حوزه، حجت الاسلام علی اکبر ناطق نوری، تعدادی از اساتید حوزه علمیه 

قم، خادمان حرم بانوی کرامت و آستان قدس رضوی حضور داشتند.
تولیت آستان قدس رضوی در این مراسم در سخنانی به تبیین جایگاه حضرت 
معصومه )س( پرداخت و در ادامه به موضوع حجاب و عفاف و نگاه غرب به زن اشاره 
کرد و در توصیه های به جوانان دختر و پسر از آنان خواست تا با مطالعه رفتار غرب در 
مواجه با زنان، آنان را الگوی خود قرار ندهند. شعر خوانی استاد محمد علی مجاهدی 
پدر شعر آئینی کشور و مداحی و خطبه خوانی حاج عباس حیدرزاده از بخش های دیگر 
این مراسم بود. بسیاری از خادمان آستان های مقدس در حالی که شال سبز به گردن 
داشتند و شاخه های گل بر دست، سالروز میلاد اخت الرضا )ع( حضرت معصومه )س( 
را به محضر بانوی کرامت تبریک گفتند.  در پایان این مراسم خادمان و زائران با حضور 

گرد مضجع شریف کریمه اهل بیت)س(، ضریح بهترین دختر دنیا را گلباران کردند.
 

همزمان با میلاد حضرت فاطمه معصومه )س( برگزار شد؛

جشن ازدواج ۵0 زوج دانشجوی 
دانشگاه حضرت معصومه )س( 

همزمان با میلاد حضرت فاطمه معصومه )سلام الله علیها(، جشن ازدواج دانشجویان 
دانشگاه حضرت معصومه )سلام الله علیها( برگزار شد. 

براساس این گزارش؛همزمان با میلاد حضرت فاطمه معصومه )سلام الله علیها(، 
جشن ازدواج پنجاه دانشجوی دانشگاه حضرت معصومه )سلام الله علیها( برگزار شد.

در این مراسم، دانشجویان به همراه خانواده هایشان در فضای صمیمی و ساده آغاز 
زندگی مشترک خود را جشن گرفتند.

بعد از این مراسم، شرکت کنندگان در مسجد مقدس جمکران حضور یافتند و زندگی 
مشترک خود را با یاد و نام امام زمان )عج الله تعالی فرجه الشریف( آغاز کردند. 

گفتنی است دانشگاه حضرت معصومه )س( دانشگاهی تک جنسیتی و ویژه بانوان 
است که در سال ۱۳۸۶ در شهر مقدس قم تاسیس شده است.

اجتماعی

اینطوری با دخترهای تان رفیق شوید!

 چه کنم دخترم باحجاب شود؟ 

مهم ترین کارکرد تشکیل خانواده بعد از تولید آرامش، 
فرزندآوری است. کارشناسان، فرزندآوری را از زوایای 
روانی،  اجتماعی،  فرهنگی،  اقتصادی،  مختلف 
دینی، تربیتی مورد بررسی و بحث قرار داده اند؛ اما 
بعد اخلاقی فرزندآوری، کمتر در کانون توجه بوده 
و چون اخیرا در این باب، تردیدهایی مطرح شده ، 
سعی می کنیم در حد این مجال کوتاه، به این موضوع 
نرخ  جمعیت،  علم  کارشناسان  گفتۀ  به  بپردازیم.  
باروری در کشور ما، به عدد ۶/۱ رسیده و این یعنی 
اینکه با تلۀ جمعیتی )نرخ باروری ۵/۱ و کمتر از آن( 
که همان ورود به سالمندی قطعی است، تنها یک دهم 

فاصله داریم!
کشور ما به دلایل مختلف از جمله اجرای افراطی 
سیاست های کنترل جمعیت در دهۀ شصت و هفتاد، 
پدیدۀ جهانی شدن، انقلاب صنعتی، رواج فردگرایی 
بحران  خطر  که  پیوسته  کشورهایی  خیل  به  و... 
جمعیت را در کمین دارند. تنها راه حل برون رفت از 
این بحران، فرزندآوری، دست کم در حد نرخ جانشینی 
برخی  تاثیر  تحت  عده ای  اما  اخیرا  است.  بیشتر  و 
فرزندآوری  معتقدند  غرب  در  اخلاقی  مکتب های 

توجیه اخلاقی ندارد!
مهم ترین استدلال این گروه این است که دنیای ما 
آمیخته با انواع رنج ، بلا، تنش، شکست و تجارب تلخ 
است، ما خود محکوم به زندگی در این دنیای پررنج 
هستیم و جفاست دیگر، اگر پای انسان دیگری غیر از 

خودمان را به این سیارۀ رنج باز کنیم.
یک پاسخ این است که زندگی در این دنیا، به طور 
مطلق، آمیخته به رنج نیست بلکه در کنار رنج ها و 
بلایای انکارناپذیر زندگی، شادی ها، خوشی ها ولذایذ 
مادی و معنوی زندگی خاکی نیز فراوان است. از رنج 
های گریزناپذیر زندگی که بگذریم بسیاری از رنج ها 
اینجاست که  و مصائب، خودساخته است. مشکل 
وجودی  سرمایه های  از  زندگی،  فرآیند  در  انسان ها 
که خداوند در نهاد آنها به ودیعه گذاشته مانند عقل و 
اختیار به خوبی استفاده نمی کنند در نتیجه پیوسته با 

مشکلاتی رنج افزا و تلخ مواجه می شوند.
اخلاقی بودن فرزندآوری از نگاهی دیگر

سقراط معتقد بود که پاره ای از امور ذاتا خوب اند و 
پاره ای دیگر، ذاتا، بد. مثلًا عدل به خودی خود خوب 
است و ظلم به خودی خود، بد. با نگاهی به متون 

دارای  فرزندآوری،  که  می شود  معلوم  دینی  معارف 
موجودی  انسان  اساساً  که  چرا  است  ذاتی  ارزش 
از  است.  ذاتی  کرامت  از  برخوردار  و  ارزش  دارای 
نگاه قرآن، همۀ انسان ها فارغ از رنگ و زبان و نژاد و 
ملیت و مذهب، محترم اند )اسری:۷0( و این احترام، 
و  حقیقی  امری  بلکه  نیست  اعتباری  و  قراردادی 

وجودی است.
احترام ذاتی انسان ناشی از چیست؟

نعمت وجود
انسان مخلوق خداست و موجودیتش را از خدا وام 
گرفته است )رحمن:۳-۱(. لطف خدا به وجود انسان 
تعلق گرفته و او را از نعمت حیات برخوردار کرده است. 
بیهوده سر  کار  از حکیم،  و  است  البته حکیم  خدا 
نمی زند، بنابراین در خلقت انسان، خیر و استعدادی 

وجود داشته که باعث خلقتش گردیده است.
خلقت برتر

دلیل دیگر، نوع خلقت ویژۀ انسان است. انسان در 
نیکوترین  و  )مؤمنون:۱4(  خلقت  شکل  عالی ترین 
دارای  هم  )تین:4(.   ( است.  شده  آفریده  اعتدال 
روحی الهی است )حجر:۲۹( و هم دارای اراده و عقل 
است. فرشتگان اگر چه عقل محض اند ولی اختیار 
ندارند. )صافات:۱۶4( جن، البته مانند انسان دارای 
عقل و شعور و اختیار است اما از نظر معرفت و قدرت 
درک، در مرتبۀ پایین تری از انسان قرار دارد لذا جن ها 
از خود پیامبری ندارند و وظیفه دارند به آئین پیامبران 

انسان عمل کنند. )جن: ۱-۳(
مقام خلیفه اللهی انسان

انسان در جایگاهی برتر از همۀ موجودات هستی 
از نباتات گرفته تا حیوانات و جن تا فرشتگان مقرب، 
است  زمین  روی  در  خدا  خلیفه  که  چرا  دارد.  قرار 
)بقره:۳0( در برتری او بر فرشتگان همین بس که او 
معلم فرشتگان و دانا به تمام اسرار هستی است که 
حتی فرشتگان نیز از همۀ آن علوم و اسرار، اطلاع 
ندارند. )بقره:۳۱(. اگر چه هبوط انسان به دنیا، پرده 
ای بر روی علم او افکنده اما برای او امکان دسترسی 
به این مقام وجود دارد. به گزارش وب گاه تبیان، اینها 
دلایلی است که نشان می دهد فرزندآوری، ارزش ذاتی 

دارد و کمک به تکثیر نسل، عین اخلاق مداری است.

ارزش ذاتی فرزندآوری
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آغاز همراهی دولت و مردم برای جبران ناترازی؛

از پاداش  صرفه جویی در مصرف برق
 جا نمانید!

از ساعت ۱۲ یکشنبه شب  ابتکار وزارت نیرو برای تشویق مشترکان به صرفه جویی 
آغاز می شود، درواقع همه مشترکان برق می توانند با کاهش مصرف خود نسبت به 

سال قبل پاداش خوش مصرفی بگیرند.
براساس این گزارش، وزارت نیرو برای مقابله با خاموشی ها طرح تشویق مشترکان 
خوش مصرف را این بار برای همه مشترکان آغاز کرده برای این طرح حدود سه تا 
چهار هزار میلیارد تومان درنظر گرفته شده که قرار است بین مشترکان برق توزیع 
شود. نحوه پرداخت پاداش بدین صورت است که به ازای هرکیلووات ساعت از ۵00 
تومان تا ۲000 تومان پاداش درنظر گرفته می شود. در این طرح میزان برق مشترکان 
نسبت به دوره مشابه سال قبل آن ها ارزیابی می شود و مشترکان به صورت پلکانی 
حائز دریافت پاداش صرفه جویی خواهند شد؛ به عبارت دیگر می توان گفت که ۱00 
درصد مشترکان می توانند در این طرح شرکت کنند این در حالی است اما در سال 
گذشته فقط مشترکانی می توانستند شرکت کننده که مصرف برق آنها زیر الگوی 
مصرف باشد. سال گذشته 40 درصد مشترکان خانگی مشمول پاداش خوش 
مصرفی شدند به طوری که ۱۳۵0 میلیارد تومان به این دسته از مشترکان تخصیص 
یافت و حدود هشت میلیون مشترک مشمول قبض رایگان شدند. این طرح از 
ابتدای خرداد ماه اجرایی خواهد شد و تا پایان شهریور ماه ادامه دارد، پاداش ماهانه 
مشترکان نیز به این صورت محاسبه می شود، الگوی مصرف در مناطق عادی ۳00 
کیلووات ساعت است و اگر مشترکی زیر ۱۵0 کیلووات ساعت مصرف کند به ازای 
هر کیلووات ۲000 تومان پاداش دریافت خواهد کرد و اگر مشترکی ۱۵0 تا ۳00 
کیلووات مصرف داشته باشد به ازای هر کیلووات ساعت ۱۵00 تومان و در پله های 

بعدی ۱000 تومان و ۵00 تومان پاداش خوش مصرفی از وزارت نیرو اخذ می کند.
اگر در این مناطق مشترکی که در سال گذشته کولر گازی را با دور تند استفاده 
می کرده امسال از دور کند استفاده کند به ازای هر ماه ۱۵0 هزار تومان پاداش 

می گیرد و طبیعتا این پاداش می تواند انگیزه مناسبی برای صرفه جویی باشد.
الگوی مصرف در مناطق گرمسیری ۳000 کیلووات ساعت است، اگر مشترکی 
زیر ۱۵00 کیلووات ساعت مصرف کند به ازای هر کیلووات ۱000تومان پاداش 
دریافت خواهد کرد و اگر مشترکی ۱۵00 تا ۳000 کیلووات مصرف داشته باشد به 
ازای هر کیلووات ساعت ۷۵0 تومان و در پله های بعدی  ۵00تومان  پاداش خوش 

مصرفی از وزارت نیرو اخذ می کند.
اگر در این مناطق نسبت به سال گذشته یک کولر خاموش شود یک میلیون تومان 
پاداش و اگر  دو کولر خاموش شود ۱.۵ میلیون تومان پاداش به مشترک داده خواهد 
شد. ضمن این که در بسیاری از مناطق گرمسیری از کولرهایی با راندمان بسیار 
پایین استفاده می شود که با خاموش کردن آنها و یا جایگزینی آنها با کولرهایی با 

راندمان بالا می توان شاهد صرفه جویی های قابل توجهی بود.
در این بین بر اساس مصوبه هیئت دولت مشترکان بخش های عمومی اداری نیز 
مکلف به کاهش ۳0 درصدی مصرف در ساعات روز نسبت به مدت مشابه سال 
گذشته شده اند و در برخی از ساعات اداری باید حداقل ۶0 درصد مصرف انرژی 
را نسبت به ساعات روز کاهش دهند. برای مشترکان بخش کشاورزی نیز که در پنج 
ساعت در شبانه روز عموما مستقر در پیک بار شبکه هستند)ساعت ۱۱ تا ۱۸( در دو 
بازه تقسیم می شود. صنایع نیز با جابه جایی مصرف از ساعات پرباری به ساعت های 

کم باری برای مدیریت مصرف همکاری لازم را صورت می دهند.

به دنبال الزام ثبت معاملات انواع طلا در سامانه جامع تجارت

کشتی آرای: میزان دادوستدها و 
موجودی طلای کشور شفاف می شود

نایب رئیس سابق اتحادیه طلا و جواهر تهران، در رابطه با الزام ثبت معاملات انواع 
طلا در سامانه جامع تجارت، ضمن اشاره به اینکه این الزام به نوعی ایجاد یک شبکه 
کامل آماری از طلا و انواع معاملات و دادوستدها در کشور است گفت: با توجه به این 

امر آمار شفاف ارائه خواهد داد.
معاون صنایع عمومی وزارت صنعت، معدن و تجارت، بر اساس بخشنامه ای جدید، 
ضوابط اختصاصی خرید و فروش و حمل ونگهداری گروه کالایی فلزات گرانبها و 

گوهرسنگ ها را ابلاغ کرده است.
در این مصوبه، گروه کالایی فلزات گرانبها و گوهرسنگ ها به عنوان یکی از مصادیق 
کالای موضوع قاچاق به پیشنهاد وزارت صنعت معدن و تجارت و تایید دستگاه های 
مربوطه عضو ستاد معرفی شده و به استناد ماده ۳ قانون مبارزه با قاچاق کالا 
شکل  به  نگهداری  حمل ونقل  خرید  فروش  برای  لازم  اختصاصی  ضوابط  ارز  و 
تجاری فلزات گرانبها و گوهر سنگ ها اعلام شده است. براساس ضوابط فروش، 
فروشندگان کالاهای مشمول ملزم به ثبت اطلاعات فروش در سامانه جامع تجارت 
هستند. علاوه  بر این فروش به مصرف کننده نهایی صرفاً با ثبت اطلاعات توسط 
فروشنده تجاری بوده و نیازمند تایید اطلاعات خرید از سوی مصرف کننده نهایی 
نیست. همچنین فروش کالاهای مشمول به اعضای زنجیره تامین که مشخصات آن 
در سامانه جامع تجارت مورد تایید قرار نگرفته، تخلف است.  متن ضوابط اختصاصی 

گروه کالایی فلزات گرانبها و گوهر سنگ ها را از لینک می توانید بخوانید.
در این رابطه، محمد کشتی آرای- کارشناس بازار سکه و طلا و نایب  رئیس سابق 
اتحادیه طلا و جواهر تهران- در گفت وگو با ایسنا، اظهار کرد: این موضوع و الزام 
در دسته مسائل اقتصادی کشور است که تصمیمات، براساس شرایط اقتصادی 
کلان موجود اتخاذ می شود. بحث ثبت معاملات فلزات گرانبها و مصنوعات طلا در 
سامانه جامع تجارت، به نوعی ایجاد یک شبکه کامل آماری از طلا و انواع معاملات 
و دادوستدها در کشور است.  وی تصریح کرد: تاکنون هیچگونه آمار مدون و جامعی 
از میزان موجودی طلا در کشور و میزان معاملات و دادستدهای طلا در کشور وجود 
ندارد. این در حالیست که در کشورهای پیشرفته، به دلیل اینکه همه این ها در یک 
سامانه جامع ثبت می شود، اطلاعات و آمار واردات، صادرات، میزان ساخت، تولید و 
مصرف ثبت می شود و بدین طریق میزان نیاز کشور نیز برآورد می شود. کشتی آرای 
تاکید کرد: بنابراین این سامانه و الزام ثبت معاملات، زیرساختی است برای بحث آمار 
و میزان طلایی که در کشور موجود است یا سالانه در کشور دادوستد می شود. در 
نتیجه می توان گفت به لحاظ شفافیت سازی و داشتن آمار مدون اتفاق خوبی است 
که افتاده. کشتی آرای گفت: این الزام مشمول سکه، طلای آب شده و مصنوعات 
طلا و دیگر فلزات گرانبها می شود اما مشمول مصرف کنندگان نهایی نمی شود و 
اقدامی از سوی مشتریان صورت نمی گیرد اما زمانی که مشتری می خواهد طلایی 

را بفروشد، خریدار )واحد صنفی( بایستی معامله را در سامانه ثبت کند.
 

رییس سازمان برنامه و بودجه اعلام کرد
تورم تا پایان برنامه هفتم تک رقمی می شود

رییس سازمان برنامه و بودجه گفت: تورم هدف گذاری شده در پایان برنامه هفتم 
توسعه ۹.۵ درصد در نظر گرفته شده است.

داوود منظور - معاون رئیس جمهور - با اشاره به فرایند تدوین برنامه هفتم، اظهار 
کرد: سیاست های ابلاغی مقام معظم رهبری محور و چارچوب اصلی تدوین برنامه 
هفتم است و بهترین راهکارها برای مسئله های کشور در حوزه های مختلف ارائه 
شده است. وی با اشاره به اینکه برنامه هفتم برنامه مسئله محور است، ادامه داد: 
برنامه هفتم هماهنگی بین دستگاه هایی اجرایی جهت تحقق سیاست های مصوب 
هیات دولت را تسهیل خواهد کرد. معاون رئیس جمهور افزود: در دوره پنج ساله به 

روش های حل مسائل کشور پاسخ مناسب و عملی داده شده است.
طبق اعلام سازمان برنامه و بودجه، وی برخی از ویژگی های برنامه هفتم را برشمرد 
و گفت: تامین امنیت غذایی از موضوعات بسیار مهمی است که در برنامه هفتم به آن 
توجه ویژه ای شده و تدابیر اندیشیده شده در برنامه هفتم، کشور را در تامین بخشی 
از کالاهای اساسی خودکفا خواهد کرد. منظور در مورد تدابیر در نظر گرفته شده 
برای افزایش بهره وری گفت: با استفاده از فن آوری های نوین و با حمایت حداکثری 
دولت بهره وری تولید افزایش پیدا می کند. رییس سازمان برنامه و بودجه اعلام کرد: 

تا پایان برنامه هفتم هدف گذاری شده که تورم تک رقمی شود.
به گفته او،   در طول اجرای برنامه هفتم وظیفه تامین مالی، هماهنگی، نظارت، 

کنترل و پیگری بر عهده سازمان برنامه بودجه خواهد بود.

یک اقتصاددان با بیان اینکه یکی از اهداف اصلی انقلاب اسلامی تحقق 
عدالت اجتماعی و رفع محرومیت های حاد و آشکار در کشور بود، گفت: 
متاسفانه پس از گذشت بیش از چهار دهه شاخص های بی عدالتی در بسیاری 
از زمینه ها بدتر شده و اَشکال نابرابری و فقر از مرحله هشدار بسی فراتر رفته اند.
در  الزهرا)س(  دانشگاه  علمی  هیات  عضو  و  اقتصاددان  راغفر  حسین 
نشست شاخه اقتصادی فرهنگستان علوم با موضوع »عدالت اجتماعی؛ فقر 
و نابربری« گفت: به جز دهه اول انقلاب اسلامی که دهه استقرار جمهوری 
اسلامی بود و با توطئه ها، تحریم ها و جنگ تحمیلی مواجه بودیم، در سه دهه 
بعدی مشاهده می کنیم سیاست های تعدیل ساختاری طی سه دهه پس از 
جنگ تحمیلی آسیب های اقتصادی- اجتماعی عمیق و گسترده ای بر پیکر 
اقتصاد و جامعه ایرانی گذاشته است که پیامد های آن گریبان نسل های حاضر 

را گرفته و تا دهه های آتی رهایش نخواهد کرد.  
از اهداف اصلی انقلاب اسلامی تحقق عدالت  اینکه یکی  با بیان  راغفر 
اجتماعی و رفع محرومیت های حاد و آشکار در کشور بود، گفت: متاسفانه 
پس از گذشت بیش از چهار دهه شاخص های بی عدالتی در بسیاری از 
زمینه ها بدتر شده و اَشکال نابرابری و فقر از مرحله هشدار بسی فراتر رفته اند. 
وی افزود: به جز دهه اول انقلاب اسلامی که دهه استقرار جمهوری اسلامی 
بود و با توطئه ها، تحریم ها و جنگ تحمیلی مواجه بودیم، در سه دهه بعدی 
مشاهده می کنیم سیاست های تعدیل ساختاری طی سه دهه پس از جنگ 
تحمیلی آسیب های اقتصادی- اجتماعی عمیق و گسترده ای بر پیکر اقتصاد 
و جامعه ایرانی گذاشته است که پیامد های آن گریبان نسل های حاضر را گرفته 
و آینده را تا دهه های آتی رها نخواهد کرد. طی همین دوره، بر بستر سرمایه 
داری رفاقتی- با قدمت حداقل یک قرن گذشته در ایران- رویش سرمایه داری 
مالی اجزاء مختلف یک اقتصاد غارتی مدرن را تکمیل کرده است. در اثر آمیزه 
جدید، نهاد های ضدتوسعه، استحکامی بی سابقه پیدا کرده اند؛ تولید بیش از 
هر زمان دیگر زیر ضربه های کوته نظری، حرص و آز و طمع واسطه گری، سفته 
بازی، رباخواری، و توطئه های اجانب رمق از کف داده است. تورم های شدید 
و طولانی همراه با رکود اقتصادی، رشد اقتصاد زیر زمینی و پیدایش تله های 
گوناگون نابرابری و فقر بستر انواع نااطمینانی ها و ناامنی ها را فراهم آورده اند.

راغفر خاطرنشان کرد: تنیدگی اَشکال مختلف نابرابری های اقتصادی- 
اصلاحات  کار  ساختاری،  فساد  بستر  بر  عمیق  و  مزمن  فقر  و  اجتماعی 
اقتصادی- اجتماعی را مختل ساخته است به طوری که تداوم وضع موجود 
تهدیدی از درون برای متلاشی کردن جامعه است. تعامل قدرت، فرهنگ و 
اقتصاد و چگونگی این تعامل به زیست بوم نهادی جوامع مرتبط می شود. 
از جمله محصولات این تعامل در محیط های نهادی متفاوت، نابرابری است. 
نابرابری از یکسو محرک انسان ها و جوامع به سمت پیشرفت و از سوی دیگر 
منشاء عمده آلام بشری است. تغییر پارادایم از عدالت اجتماعی به امنیت 
سرمایه در دوران بعد از جنگ و ترغیب تدریجی دنیاطلبی و روحیه مصرف 

گرایی، اصلی ترین توضیح گر تحولات سه دهه اخیر جامعه ایرانی هستند.
نسل جوان ما دچار یک انقطاع عمیق با ارزش های تاریخی شده است 
وی با بیان اینکه ورود دین به بحث عدالت اجتماعی از مسیر اصول اخلاق 
از  ای  مجموعه  اخلاقی  اصول  کرد:   خاطرنشان  شود،  می  ممکن  دینی 
دستورالعمل هایی است که موجب تحول »خود« آدمی می شود لذا این تحوّل 
خود سبب می شود که درک آدمی از جهان نو شود. تمسک به اصول اخلاق، 
سلوک و رفتار را متحول می سازد به دنبال آتن  قدرت درک و شناخت جهان، 
یعنی معرفت شناسی، را با انطباق بیشتر با واقع، یعنی وجودشناسی، افزایش 
می دهد. اگر ما این مبنا را بپذیریم می توانیم توضیح دهیم که چرا نسل جوان 
ما دچار یک انقطاع عمیق با ارزش های تاریخی شده است. استاد دانشگاه 
الزهرا)س( در تشریح چگونگی تغییر پارادایم های اصولی کشور پس از دوران 
جنگ، گفت: برای تغییر پارادایم از عدالت اجتماعی به یک اقتصاد نئولیبرال 
لازم بود که ارزش های جمعی تحقیر و بر طبل فردگرایی کوبیده شود و به این 
منظور تشویق به دنیاطلبی و برخورداری از مواهب مادی این دنیا به سرعت 
تبدیل به اَشکال مصرف گرایی بی سابقه شد. این شیوه مصرف گرایی ناشی 
از دسترسی بدون زحمت یک گروه تازه به دوران رسیده به مواهب بزرگ مادی 
است. مصرف گرایی به معنای اتلاف منابعی است که می توانست در خدمت 
تولید و رشد انسانی عادلانه قرار گیرد اما در بسیاری از موارد این منابع به تخریب 
این ظرفیت های رشد می انجامد. منظور از رشد انسانی یعنی رشدی که منتهی 
به ازخودبیگانگی نمی شود. این نابرابری ها وقتی بیشتر غیرقابل پذیرش می 

شوند که در جوامعی رخ دهند که به لحاظ توسعه یافتگی به گروه کشور های در 
حال توسعه و یا عقب مانده تعلق دارند. به این ترتیب نقش ساختار های قدرت 
در شکل گیری ساختار های تولیدی، خلق شغل، نوع شغل، فساد، و شکل 
گیری نهاد های ضد رشد و توسعه و بنابراین نابرابری های اجتماعی- اقتصادی 
نقش نخست را ایفا می کند. این نابرابری ها وقتی بیشتر غیرقابل پذیرش می 
شوند که در جوامعی رخ دهند که به لحاظ توسعه یافتگی به گروه کشور های در 
حال توسعه و یا عقب مانده تعلق دارند. به این ترتیب نقش ساختار های قدرت 
در شکل گیری ساختار های تولیدی، خلق شغل، نوع شغل، فساد، و شکل 
گیری نهاد های ضد رشد و توسعه و بنابراین نابرابری های اجتماعی- اقتصادی 

نقش نخست را ایفاء می کند.
 جنبش اعتراضی 1401 تجلی گاه سیاست های اقتصادی در سالهای 

گذشته است
 وی افزود: نابرابری، الگوی مصرفی گروههای مسلط را از یک سو با الگوی 
مصرف سرمایه داری جهانی پیوند می زند و از سوی دیگر خود الگوی آرمانی 
برای گروه های فرودست جامعه می شود. جامعه ای که در آن موفقیت در 
زندگی با دستیابی به سطوح بالای زندگی مادی تعریف می شود و فرصت های 
نیل به موفقیت برای همگان مهیا نمی شود دچار روانپریشی فرهنگی و فساد 
می شود. سه قلمرو اصلی تجلی نابرابری ها قلمرو های درآمد و ثروت، قدرت، 
و منزلت هستند که در هریک تجلیات متنوعی بروز می کند. ما ثار این نابرابری 
ها را در فرهنگ جامعه می توانیم ببینیم. این جنبش اعتراضی که در مهرماه 
سال ۱40۱ شکل گرفت تجلی گاه سیاست های اقتصادی در سال های 
گذشته است. اگر این پرسش مطرح شود که در چهار دهه گذشته در جهان 
و سه دهه گذشته در ایران چه موضوعات کلیدی بر بحث درباره خلق ثروت و 
سازمان کسب و کار موفق حاکم بوده است می توان به عباراتی همچون کارایی، 
اقتصاد، انعطاف پذیری، مقررات زدایی، آزاد سازی، بازار آزاد و خصوصی سازی 

اشاره کرد که در این دوران بسیار متدوال بوده اند.
 فرهنگ با موفقیت اقتصادی یک رابطه تنگاتنگ دارد

راغفر با بیان اینکه فرهنگ با موفقیت اقتصادی یک رابطه تنگاتنگ دارد، 
اذعان داشت: عبارت اقتصاد فرهنگی هم یک پیوستگی و هم یک گسیختگی 
با رویکرد های جبرگرا در مطالعه حیات اقتصادی را ارائه می کند. از یک سو، 
در این عبارت طنینی از رویکرد تحلیل حیات اقتصادی موسوم به اقتصاد 
اقتصاد  غیراجتماعی  و  غیرتاریخی  اصول  با  مخالفت  در  ویژه  به  سیاسی، 
نئوکلاسیک و تاکید بر یک تحلیل چندپارادایمی از اقتصاد دارد. در حالی که 
عبارت اقتصاد سیاسی بر جنبه هایی همچون توزیع قدرت، ثروت و درآمد، 
الگو های مالکیت و اداره شرکتی تاکید دارد، ماهیت پویای اقتصاد های بازار، 
انباشت سرمایه و تولید و استفاده از مازاد اقتصادی چیز چندانی درباره اینکه 
این فرایند چه معنایی برای آنهایی که درگیر آنها هستند نمی گوید. حاصل این 
نابرابری ها به ویژه در بستر رشد فزاینده فناوری های اطلاعاتی قطبی شدن و 
چندپارگی های بی سابقه جوامع است. تجزیه طبقات و سیالیت فزاینده روابط 
اجتماعی تاثیرات تعیین کننده ای بر هویت افراد داشته است. در نتیجه این 
تحولات اجتماعی، مردم حس تعلق خاطر اجتماعی، ریشه های مشترک در 
سنت های جمعی، همچون طبقه، اجتماع محلی، یا شبکه خویشاوندی را از 
دست می دهند. اکنون مردم حس هویت خود را از طیف بسیار گسترده تری از 
منابع، شامل جنسیت، سن، منزلت مادی، الگو های مصرفی، و منابع بیشمار 
دیگر دریافت می کنند. به این ترتیب هویت فردی هویتی نسبتا سرگردان و جدا 
از پایه های ساختار اجتماعی هستند که در گذشته هویت را مقید می کردند. 
امروز ما بیش از هر زمان دیگری قادر هستیم از میان هویت های متکثری که 
پیشنهاد می شوند »منی را که می خواهیم باشیم« اختیار کنیم. به همین دلیل 
امروز شاهد این شکاف بین نسلی هستیم که زبان گفت وگو بین پدر و فرزند از 

هم گسیخته است. 

راغفر، اقتصاددان: 

نابرابری و فقر از مرحله هشدار فراتر رفته اند

ماهه چهارم سال  در سه  که  املاکی  مربوطه  نامه  آیین  ماده ۵۹ اصلاحی  و  اسناد  ثبت  قانون  ماده ۱۲  بموجب 
۱40۱تقاضای ثبت آنها پذیرفته شده و شماره های که از قلم افتاده و در وقت مقرر آگهی نشده هر آنچه طبق آرای هیات 
نظارت و دستور اداری آگهی نوبتی آنها باید تجدید شود به شرح ذیل آگهی می گردد.الف( املاکی که تقاضای ثبت آنها 
پذیرفته و شماره هایی که از قلم افتاده و در وقت مقرر آگهی نشده و مدت اعتراض آنها از تاریخ اولین نوبت این آگهی به 

مدت ۹0 روز می باشد.
به  به شماره ملی ۲۷۲۲۳۵۱۶0۹  نسبت  ۱-پلاک ۲۵۲۷/۱۳۹/4۱۷ اصلی: اسمعیل کریم زاده  فرزند مهدی 
ششدانگ  اعیان  و سه دانگ عرصه یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به پلاک ثبتی چهارصد وهفده  فرعی 
از یکصد و سی و نه فرعی از دوهزار و پانصد و بیست و هفت  اصلی واقع در بخش دو حوزه ثبتی قم به مساحت تقریبی 
۸۳/۷0متر مربع و اظهارنامه حاوی  حدود موضوع ماده ۱۳ قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های 

فاقد سند رسمی و ماده ۱۳ آئین نامه قانون مذکور که حاکی از حدود ذیل می باشد
شمالا بطول ۱۶/۳0 متر دیوار به دیوار ساختمان احداثی در قسمتی از پلاک ۱40 فرعی از ۲۵۲۷ – اصلی شرقا بطول 
۵/۱0 متر درب و دیواریست به شارع سه متری جنوبا بطول ۱۶/۳0 متر دیوار به دیوار ساختمان احداثی در قسمتی از 
پلاک ۱۳۹ فرعی از ۲۵۲۷ – اصلی غربا بطول ۵/۲0 متر دیوار به دیوار ساختمان احداثی در پلاک ۳۸۳ فرعی از ۱۳۸ 

فرعی از ۲۵۲۷ - اصلی   به آدرس :۳0 متری  کیوانفر  کوچه ۲4 پلاک44 آگهی میگردد.
۲-پلاک ۳۱۷۹ اصلی: شهرداری قم  به شناسه ملی ۱400۲۸۷۹۳۹۸ با نمایندگی آقای سجاد تلخابی  شش دانگ 
عرصه شارع متروکه  که بر روی آن احداث بنا گردیده است  به پلاک ثبتی سه هزار و یکصد و هفتاد و نه  اصلی واقع در 
بخش دو حوزه ثبتی قم به مساحت تقریبی ۱۶۸۵/۶۶ متر مربع به آدرس :خیابان خاکفرج قبرستان نو  که آگهی میگردد.
۳-پلاک ۳۱۸0 اصلی: شهرداری قم به شناسه ملی ۱400۲۸۷۹۳۹۸  با نمایندگی آقای سجاد تلخابی  شش دانگ 
عرصه شارع متروکه  که بر روی آن احداث بنا گردیده است  به پلاک ثبتی سه هزار و یکصد و هشتاد  اصلی واقع در بخش 

دو حوزه ثبتی قم به مساحت تقریبی ۳۵۸/۷۲ متر مربع به آدرس :خیابان خاکفرج  قبرستان نو  که آگهی میگردد.
آگهی نوبتی اصلاحی 

املاکی که آگهی نوبتی آنها اشتباهاً انتشار یافته و به دستور اداری تجدید می گردد
4- پلاک ۱۸۱۲/۷۲ اصلی: براتعلی کرمی فرزند احمد به شماره شناسنامه 4  نسبت به شش دانگ یک قطعه زمین که 

در آن احداث بنا شده به پلاک ثبتی هفتاد و دو  فرعی از یکهزار و هشتصد و دوازده  اصلی واقع در بخش دو حوزه ثبتی 
قم به مساحت تقریبی ۱0۹/0۳ متر مربع به آدرس :خیابان نیروگاه ۱۸ متری جواد الائمه  کوچه ۱0 پلاک4۵ که آگهی 

میگردد.
۵- پلاک ۲۶0۷/۷۱ – اصلی : وراث سید مصطفی شریفی چمن آبادی که نامبرده ورثه سید مجتبی شریفی می باشد 
با وکالت آقای غلام عباس شریفی ششدانگ یک قطعه زمین به پلاک ثبتی هفتاد و یک فرعی از دو هزار و ششصد و هفت 
اصلی واقع در بخش دو حوزه ثبتی قم به مساحت تقریبی ۱۵۸/۳۳ مترمربع به آدرس : خیابان امام موسی صدر کوچه 

۲۵ سمت چپ فرعی اول یک قطعه زمین که آگهی می گردد
لذا  به موجب ماده ۱۶ قانون ثبت اسناد و املاک چنانچه اشخاص نسبت به املاک ذکر شده در این آگهی واخواهی 
داشته باشند باید از تاریخ اولین نوبت انتشار این آگهی )ردیف الف( تا مدت ۹0 روز و آنهایی که طبق آرای هیئت نظارت 
و دستور اداری تجدید آگهی شده )ردیف ب( به مدت ۳0 روز دادخواست خود را با اخذ رسید به این اداره تسلیم نمایند 
همچنین طبق ماده ۱۷ قانون مذکور در صورتی که قبل از انتشار این آگهی دعوایی اقامه شده باشد طرف دعوی یا 
متقاضی ثبت باید گواهی دادگاه مشعر به جریان دعوی را ظرف مدت مرقومتسلیم نمایند اعتراضات یا گواهی طرح دعوی 
که بعد از مدت مرقوم واصل شده باشد بلااثر است و طبق قسمت اخیر ماده ۱۶ قانون ثبت و تبصره ماده ۱۷ رفتار خواهد 
شد جمعاً به موجب تبصره ۲ ماده واحده مصوب ۱۳۷۳/0۲/۱۵ اعتراض به تقاضای ثبت موضوع ماده ۱۶ قانون ثبت 
می بایست توسط معترض ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض به این اداره با تقدیم دادخواست به مرجع ذیصلاح 
قضایی پذیرد. ضمناً طبق ماده ۵۶ آیین نامه قانون ثبت حقوق ارتفاقی در موقع تحدید حدود در صورت مجلس تحدیدی 
قید خواهد شد این آگهی نسبت به ردیف الف در ۲ نوبت به فاصله ۳0 روز و نسبت به ردیف ب در یک نوبت چاپ و منتشر 

می شود.
تاریخ انتشار نوبت  اول:  دو شنبه 1402/02/04 
تاریخ انتشار نوبت دوم: دو شنبه  1402/0۳/01
عباس پورحسنی
رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه دو  قم   
شناسه آگهی:14۸244۷

لیست آگهی نوبتی سه ماهه چهارم سال ۱40۱ بخش دو ثبت قم

بانک  داشت:  اظهار  بودجه  و  برنامه  کمیسیون  عضو 
مرکزی هم تحت سیطره دولت است و احتمال دستکاری 
در اعلام نرخ تورم از سوی بانک مرکزی و سایر نهادهای 
وابسته به دولت وجود دارد. درخواست مجلس این است 
که مرکز پژوهش های مجلس یا دیوان محاسبات داده ها را 
دریافت و نرخ دقیق تورم را محاسبه کند و هشدار جدی در 
این باره بدهد. دولت ها عمدتا سعی در آمارسازی دارند که 

این نتیجه خوبی نداشته است. 
جبار کوچکی نژاد درباره افزایش رسمی قیمت ها از سوی 
دولت در دو ماه گذشته از سال جدید، در حالی که رهبری 
امسال را سال مهار تورم نامیده اند و دولت وعده کاهش 
بود، اظهار داشت: معتقدم  را در سال جاری داده  تورم 
کالاهایی که در اختیار دولت است، دولت باید تلاش کنند 
که تولید و توزیع این کالاها را کنترل و نرخ آن را با همان 
نرخ سال ١4٠٠ حفظ و بعد به سایر بخش ها امر و نهی 
کند. وقتی خود دولت قیمت ها را افزایش می دهد به طور 
قطع بخش خصوصی نمی تواند تابع سیاست های کاهش 

تورم باشد.
وی با اشاره به افزایش های قیمت خودرو در ابتدای سال، 
گفت: شاهد آن بودیم که قیمت ها در بازار خودرو به یکباره 
افزایش پیدا کرد. هر چند که در چند روز اخیر قیمت ها در 
این بازار نزولی بود اما آثار افزایش قیمت خودرو ماندگار بود 
و به سایر بازارها هم سرایت کرد و قیمت ها را یکجا بالا برد. 

در این شرایط اقتصادی، دولت باید مراقبت ها را بیشتر و از 
سوی دیگر باید نظارت خود را در بازار داخلی دو چندان 

کند. 
عضو کمیسیون برنامه و بودجه ادامه داد: در مواقعی 
مانند افزایش نرخ دلار نگهداشتن فنر تورمی بسیار سخت 
است اما در حال حاضر قیمت دلار به یک ثبات نسبی 
رسیده، دولت برای افزایش انواع قیمت کالا هیچ توجیهی 
ندارد و حداقل در بخش های خدماتی مانند تعرفه های آب، 

برق و گاز می تواند مراقب کنترل قیمت ها باشد. 
کوچکی نژاد با بیان اینکه دولت باید به تمام شرکت های 
وابسته اعلام کند که اجازه افزایش قیمت ها ندارد و اگر در 
بخشی مشکلی وجود دارد، دولت می تواند در شکل و قالب 
یارانه حمایت هایی از افراد داشته باشد، افزود: معتقدم اگر 
در بازار دلار به ثبات برسیم به طور قطع می تواند نرخ تمام 
کالاهایی که منشأ داخلی و خارجی دارند، ثابت نگه دارد 
و اجازه قیمت ها را ندهند تا پیام رهبری برای کنترل تورم 

به اجرا برسد. 
از  است،  تولید  هزینه های  دیگر  موضوع  گفت:  وی 
آنجایی که تولید گران تمام می شود باید این بخش های 
دولتی به مردم واگذار شود و قرار بر این بود که بخش های 
خدماتی به مردم و اهل فن واگذار شود و به طور قطع اگر 
مردم وارد اقتصاد شوند، کیفیت کالاها افزایش پیدا می کند 
و قیمت ها اقتصادی می شوند.  این نماینده مجلس تاکید 

کرد: مجلس قانون شفافی را به دولت ابلاغ کرده  است که 
دولت برای حمایت از اقشار آسیب پذیر کالاهای اساسی 
مردم را با قیمت پایین تامین و توزیع کند و از روش هایی 
به  که  نقدی  یارانه  بتواند  الکترونیکی  کارت های  مانند 
صورت مستقیم می پردازد را به کالاهای اساسی اختصاص 
دهد. دولت می تواند کالاهایی مانند گوشت، مرغ، برنج  
و ... را از طریق کارت الکترونیکی بین اقشار هدف توزیع 

کند تا فشار اقتصادی بر روی مردم کمتر شود. 
کوچکی نژاد اظهار داشت: دیده می شود که در برخی از 
کالاها از جمله برنج دولت ارزی را به واردات برنج اختصاص 
داده و تولید داخل و برنج داخلی را به طور کلی زمین 
زده است. می دانیم که قدرت خرید مردم کاهش پیدا کرده 
و به سمت خرید برنج خارجی رفته اند و کشاورزان هم به 
مشکل برخورده اند این در حالی است که دولت می تواند 
همین کالای داخلی را با یارانه در اختیار مردم قرار دهد با 
این اقدام هم برنج داخلی از سفره مردم حذف نمی شود 

و هم رونق اقتصادی در بخش کشاورزی حفظ می شود. 
عضو کمیسیون برنامه و بودجه گفت: درباره تمام این 
موضوعات قانون شفاف وجود دارد چرا این قوانین به اجرا 
نمی رسند؟ دولت همیشه راحت ترین راه و روش را انتخاب 
می کند و پول نقد به مردم می دهد چراکه راحت ترین کار 
همین است اما اگر بخواهد کالای یارانه ای به مردم بدهد 
انتخاب  را  سخت  روش  دولت  که  است  سختی  روش 

نمی کنند. 
وی با بیان اینکه تورم به سرعت در حال افزایش است و 
درخواست داریم که دستگاه های مستقل از جمله مرکز 
پژوهش های مجلس و دستگاه هایی که استقلال دارند، 
تورم را اعلام کنند و نه دولت، تاکید کرد: بانک مرکزی هم 
تحت سیطره دولت است و احتمال دستکاری در اعلام 
نرخ تورم از سوی بانک مرکزی و سایر نهادهای وابسته به 
دولت دور از ذهن نیست. درخواست مجلس این است 
که مرکز پژوهش های مجلس یا دیوان محاسبات داده ها را 
دریافت و نرخ دقیق تورم را محاسبه کند و هشدار جدی در 
این باره بدهد. دولت ها عمدتا سعی در آمارسازی دارند که 

این نتیجه خوبی نداشته است.

عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس : 

احتمال دستکاریِ دولت در نرخ تورم دور از ذهن نیست
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پرسپولیس مجوز حرفه ای گرفت
 استقلال نگرفت

کمیته بدوی فدراسیون فوتبال به چند باشگاه لیگ برتری برای صدور مجوز حرفه ای رأی 
مثبت داد که نام استقلال در بین آنها دیده نمی شود.

 اعضای کمیته بدوی فدراسیون فوتبال برای بررسی مدارک باشگاه های لیگ برتری برای 
صدور مجوز حرفه ای، امروز )یکشنبه( رأی خود را اعلام کرد که بر این اساس، باشگاه های 
پرسپولیس، سپاهان اصفهان، فولاد خوزستان، تراکتور تبریز، گل گهر سیرجان و نساجی 

مازندران مجوز گرفتند.
استقلال به دلیل بحث عدم تعیین تکلیف بدهی هایش در زمان مقرر مجوز نگرفت. این 

باشگاه ۵ روز کاری فرصت دارد نسبت به این تصمیم به کمیته استیناف اعتراض کند.
به این ترتیب فعلًا استقلال حضور در آسیا را از دست داده و در صورت تأیید این موضوع در 

کمیته استیناف این موضوع شکل رسمی به خود خواهد گرفت.

مهدی طارمی: 

دوست دارم آقای گل شوم
مهدی طارمی ابراز امیدواری کرد در پایان فصل جاری لیگ برتر پرتغال جایزه بهترین گلزن 

را به دست آورد.
مهدی طارمی که هر چهار گل پورتو را در بازی هفته سی  وسوم لیگ برتر پرتغال برابر 
فامالیسائو به ثمر رساند و با ۲۱ گل به صدر جدول آقای گلی لیگ پورتو راه یافت، درباره جایزه 
آقای گلی گفت: دوست دارم این جایزه را به دست آورم و آن را کتمان نمی کنم. البته راموس 
)مهاجم ۱۸گله بنفیکا( هم کیفیت گلزنی خوبی دارد. کسب این جایزه بخشی از وظیفه من 
به عنوان یک مهاجم است، باید منتظر باشیم و ببینیم در پایان فصل چه اتفاقی رخ می دهد.
مهاجم پورتو درباره پیروزی 4 بر ۲ در خانه فامالیسائو اظهار داشت: خوشبختانه توانستیم 
 ـ۲0 دقیقه اول خوب بازی کردیم، ۲ گل زدیم، اما پس از آن هیجان ما  پیروز شویم. در ۱۵ 
فروکش کرد و دو گل خوردیم. برای کسب پیروزی آمده بودیم و تلاش کردیم در نیمه دوم 
دو گل دیگر زدیم و پیروز شدیم. از چهار گلی که در این بازی زدم خیلی خوشحالم و مثل 

همیشه تلاشم را به کار بستم.
طارمی با اشاره به شانس قهرمانی پورتو در لیگ برتر پرتغال خاطرنشان کرد: قهرمانی دیگر 
در دستان ما نیست، بنفیکا اگر امشب پیروز شود قهرمان خواهد شد. در طول فصل تمام 
تلاش خود را کردیم. در بازی بعدی نیز برای حفظ شخصیت پورتو به میدان خواهیم رفت و 

باید پیروز شویم. جام حذفی را هم پیش ِرو داریم و روی آن تمرکز می کنیم.

واکنش نایب رئیس بارسا به بازگشت مرد آرژانتینی؛

 درهای نیوکمپ به روی مسی باز است
نایب رئیس باشگاه بارسلونا باردیگر به احتمال بازگشت فوق ستاره آرژانتینی به نیوکمپ 

واکنش نشان داد.
مقصد فصل آینده لیونل مسی تبدیل به یکی از معماهای جذاب فصل نقل و انتقالات 
تابستانی شده است؛ به خصوص که به نظر می رسد فوق ستاره آرژانتینی و پی اس جی به 

پایان خط رسیده اند.
هم  و  مسی  هم  است.  آینده  فصل  برای  مسی  گزینه های  از  یکی  بارسا،  به  بازگشت 
آبی اناری ها علاقه مند هستند که این اتفاق رخ دهد، هر چند مقررات بازی جوانمردانه 
مالی لالیگا و پیشنهاد وسوسه کننده و فوق نجومی الهلال عربستان، شرایط مبهمی را برای 

بازگشت مسی به نیوکمپ و پیوستن به جمع شاگردان ژاوی به وجود آورده است.
با این حال مدیران بارسا روزی نیست که از علاقه شان به بازگشت مسی صحبت نکنند و 
در تازه ترین اظهارنظر هم رافا یوسته، نایب رئیس بارسلونا نسبت به این نقل و انتقال جذاب 

واکنش نشان داده است.
یوسته درباره بازگشت احتمالی مسی به بارسا گفت: دوست دارم لئو مسی به اینجا برگردد. 
البته این به تصمیم او بستگی دارد، ولی ما دوست داریم لئو را برگردانیم و به بودن مسی 

کنارمان در فصل آینده امیدواریم.

محمد بنا مشاور علیرضا دبیر شد
سرمربی سابق تیم ملی به عنوان مشاور عالی رییس فدراسیون کشتی انتخاب شد.

علیرضا دبیر رئیس فدراسیون کشتی در حکمی محمد بنا سرمربی سابق تیم ملی کشتی 
فرنگی را به عنوان مشاور عالی خود در امور فدراسیون کشتی منصوب کرد.

 مراسم اهدای حکم سرمربی اسبق تیم ملی کشتی فرنگی و برترین مربی قرن ایران، صبح 
امروز در محل فدراسیون کشتی برگزار و علیرضا دبیر رئیس فدراسیون، حکم محمد بنا را به 

وی اهداء کرد.
تغییر رییس کمیته انضباطی فدراسیون کشتی

مراسم تودیع و معارفه رئیس کمیته انضباطی فدراسیون کشتی صبح امروز در محل 
و  از زحمات  قدردانی  دبیر ضمن  علیرضا  مراسم  این  در  برگزار شد.  فدراسیون کشتی 
تلاش های فاطمه زرین ماه رئیس پیشین کمیته انضباطی فدراسیون کشتی، در حکمی 

احسان حیدری شهباز را بعنوان مشاور حقوقی و سرپرست کمیته انضباطی منصوب کرد.

پس از کش و قوس فراوان؛

رضا عنایتی سرمربی تیم فوتبال امید ایران شد
رضا عنایتی سرمربی پیشین تیم های نفت مسجد سلیمان و هوادار به عنوان سرمربی 

جدید تیم فوتبال امید ایران انتخاب شد.
 فدراسیون فوتبال سرانجام پس از چند ماه برای انتخاب سرمربی تیم امید به نتیجه رسید 

و رضا عنایتی را برای این پست انتخاب و معرفی کرد.
عنایتی که سابقه بازی در تیم ملی ایران و باشگاه های سپاهان و استقلال را دارد، در 

سال های اخیر سرمربی تیم هایی چون هوادار تهران و نفت مسجد سلیمان بوده است.
عنایتی در شرایطی تیم امید را آماده حضور در بازی های آسیایی می کند که طی هفته های 

گذشته اختلافات زیادی بر سر معرفی سرمربی این تیم وجود داشت.
بعد از انتخاب حبیب کاشانی به عنوان مدیر تیم امید، او نفراتی چون محمد ربیعی و 
افشین قطبی را برای سرمربیگری در این تیم مدنظر داشت اما گزینه های امیر قلعه نویی 

سرمربی تیم ملی نفراتی مثل مجتبی حسینی بود.
هرچند از ربیعی و حسینی به عنوان اصلی ترین گزینه ها تا همین روز گذشته نام برده 

می شد اما ابتدا ربیعی و سپس حسینی به پیشنهاد تیم امید پاسخ منفی دادند.
در نهایت و با جمعبندی های انجام شده، رضا عنایتی که در این فصل حضور در تیم بحران 

زده نفت مسجد سلیمان را تجربه کرد به عنوان سرمربی جدید امیدها انتخاب شد.

حسن تفتیان در مسابقات بین المللی 
جامائیکا اول شد

قهرمان دوهای سرعت ایران در رقابت های بین المللی جامائیکا موفق شد در جایگاه 
نخست رقابت ماده ۱00 متر قرار گیرد.

حسن تفتیان رکورد دار ماده ۱00 متر رشته ورزشی دو و میدانی کشورمان و دارنده 
مدال های طلا مواد ۱00 و۶0 متر مسابقات قهرمانی آسیا که به منظور برپایی اردو آماده 
سازی خود در کشور جامائیکا به سر می برد، با شرکت در یک رقابت بین المللی در خلال 
برگزاری این اردو موفق شد در جایگاه نخست رقابت ماده ۱00 متر این رقابت ها قرار گیرد و 
عنوان قهرمانی را از آن خود کند. سریع ترین مرد کشور با ثبت حد نصاب ۱0.۲4ثانیه موفق 

شد در جایگاه نخست قرار گیرد و عنوان قهرمانی را کسب کند.

جریمه سرمربی پیکان با تصمیم
 کمیته انضباطی

سرمربی تیم فوتبال پیکان تهران از سوی کمیته انضباطی فدراسیون جریمه شد.
 مسابقه تیم های نساجی مازندران و پیکان تهران از سری رقابتهای جام حذفی برگزار و از 
سوی مجتبی حسینی، سرمربی تیم پیکان تهران تخلفاتی مبنی بر رفتار غیرورزشی در قبال 

مقام رسمی مسابقه پس از پایان بازی رخ داد.
وی به توبیخ کتبی و پرداخت ۱00 میلیون ریال جریمه نقدی محکوم شد.

قائم مقام  باشگاه ورزشی آناصنعت قم در رابطه برنامه آماده سازی پیش فصل 
گفت: برای آماده سازی بازیکنان اردو چهار روزه در نظر گرفته شده است همچنین 
به دنبال برگزاری دیداری چهار جانبه هستیم که در این راستا با چند تیم لیگ برتری 

رایزنی شده است. 

به گزارش ندای قم، روزبه بروفه در گفت وگویی عنوان کرد: سال گذشته از هفته 
هشتم وارد باشگاه شدیم و چیزی دست خودمان نبود و همه امور تحمیل شده بود، 
به همین خاطر کار خاصی نمی توانستیم انجام بدهیم و فقط خداروشکر توانستیم 

تیم را نگه داریم.

وی ادامه داد: از نیم فصل سال گذشته برنامه ای ریزی مدنظر داشتیم که امسال 
آن را اجرایی کردیم و چهار بازیکن ارزشمند قمی را به قم برگرداندیم و با چندین 
بازیکن تمدید کردیم همچنین چند بازیکن دیگر هم برای جذب مدنظر داریم تا 

فصل خود را شروع کنیم.
وی بیان کرد: برنامه داریم که جایگاهی مناسب در جدول به دست بیاوریم که 
قطعا این جایگاه در نیمه اول جدول است. با توجه به این که در این فصل از حضور 
تماشاگران برخوردار هستیم تلاش می کنیم تا با حمایت تماشاگران در قم حرفی 

برای گفتن داشته باشیم.
وی با بیان اینکه امسال سعی شد که تمام بازیکنانی که تمدید و جذب می کنیم 
بازیکنان زیر ۲۷ سال باشند، اظهار کرد: امیدواریم که تیم امید و نوجوانان مان 
قهرمان ایران شوند. صدردصد بازیکنانی از تیم امید و نوجوانان به تیم بزرگ سالان 

تزریق می کنیم.
قائم مقام  باشگاه ورزشی آناصنعت قم اضافه کرد: به دنبال این هستیم که در 

۳ تا ۵ سال آینده قهرمان فوتسال ایران شویم؛ زیرا این پتانسیل در قم وجود دارد.
وی در رابطه برنامه آماده سازی پیش فصل گفت: برای آماده سازی بازیکنان اردو 
چهار روزه در نظر گرفته شده است همچنین به دنبال برگزاری دیداری چهار جانبه 

هستیم که در این راستا با چند تیم لیگ برتری رایزنی شده است.
بروفه عنوان کرد: تمرین برخی از بازیکنان مدنظر سرمربی آغاز شده است و در 

چند روز آینده برنامه تمرین رسمی با حضور همه بازیکنان شروع می شود.

قائم مقام  باشگاه ورزشی آناصنعت قم خبرداد:

آناصنعتی ها در آماده باش لیگ برتر

معاون ورزش بانوان اداره کل ورزش و جوانان استان 
قم از حضور دو بانوی آلیش کار این استان در مسابقات 

آسیایی ازبکستان خبر داد. 
به گزارش ندای قم به نقل از ایرنا، سیده لیلا عنبری 
درگفت وگویی اظهار داشت:مسابقات کشتی آلیش 
سوم  تا  یکم  روزهای  بانوان  بخش  در  آسیا  قهرمانی 
خردادماه در تاشکند ازبکستان برگزار می شود و تیم 
ملی کشورمان که دو تن از بانوان قمی نیز در آن حضور 

دارند صبح امروز ایران را به مقصد ازبکستان ترک کرد.
وی بیان کرد: ام البنین محسنی و سحر غنی زاده که چندی پیش در مسابقات قهرمانی کشور موفق به کسب طلا 

شدند به اردوی تیم ملی دعوت شده و در ترکیب نهایی تیم اعزامی ایران قرار گرفتند.
عنبری افزود: ام البنین محسنی آلیش کار قمی در وزن ۶0 کیلوگرم و سحر غنی زاده در وزن ۷۵ کیلوگرم در ترکیب تیم 
ملی آلیش بانوان ایران به مصاف رقبای آسیایی خود خواهند رفت. وی ابراز امیدواری کرد این دو بانوی آلیش کار قمی 

پس از کسب عنوان قهرمانی کشور این بار بتوانند در سطح قاره کهن روی سکوی مسابقات بروند.

جهانی  مسابقات  در  قمی  رزمی کار  رضایی«  »خدیجه 
جوجیتسو حاضر به رقابت با حریفی از رژیم صهیونیستی 

نشد. 
به گزارش ندای قم  ، خدیجه رضایی رزمی کار وزن منفی 
۷0 کیلوگرم که در مسابقات جهانی جوجیتسو به میزبانی 
گرجستان شرکت کرده است، روز گذشته طبق قرعه کشی 
باید به مصاف ورزشکار اسرائیلی می رفت اما این ورزشکار 
قمی تصمیم گرفت برای دفاع از مردم مظلوم فلسطین از 
رقابت با حریف اسرائیلی خودداری کرده و قید مدال را بزند.

رضایی درخصوص این اتفاق توضیح داد: همواره اعلام کرده ام که پای کار این نظام و انقلاب هستم. گاهی اوقات اتفاقاتی 
رخ می دهد که مهم تر از کسب مدال است. من برای دفاع از حق مردم مظلوم فلسطین و باتوجه به اعتقاد قلبی ام حاضر به این 
رقابت نشدم چون اسرائیل را به رسمیت نمی شناسم. مسابقات اینترنشنال جوجیتسو گرجستان با حضور بیش از 40 آکادمی 

از سراسر دنیا در رده های سنی مختلف روز گذشته در تفلیس برگزار شده است.
لازم به ذکر است این بانوی ورزشکار قمی در مجموعه ورزشی انقلاب قم فعالیت  می کند.

معاون ورزش بانوان اداره کل ورزش و جوانان استان قم خبرداد:

حضور دو بانوی آلیش کار قمی در رقابت های آسیایی ازبکستان 
درمسابقات جهانی جوجیتسوصورت گرفت؛

انصراف بانوی قمی از مبارزه مقابل ورزشکار رژیم صهیونیستی

سرمربی اسبق پرسپولیس گفت: کارنامه من برای حضور در 
تیم امید به عنوان سرمربی بسیار پربارتر از رضا عنایتی بود.

حمید درخشان در مورد اینکه یکی از گزینه های سرمربیگری 
تیم امید خود او بود، گفت: بله، من هم یکی از گزینه های 
سرمربیگری تیم امید بودم، اما وقتی فدراسیون با سرمربی تیم 
ملی صحبت کرد، نظر او را برای انتخاب سرمربی تامین کرد و به 
این ترتیب عنایتی سرمربی شد. بعد از این انتخاب هم به من 
پیشنهاد مدیریت تیم فنی امید را دادند که من قبول نکردم و 
بودم  تیم  گزینه های سرمربیگری  از  یکی  گفتم چون خودم 

حاضر به قبول این سمت نیستم.
وی در مورد اینکه او رفاقت نزدیکی با قلعه نویی دارد و چطور 
عنایتی به او ترجیح داده شده، گفت: دیگر این نظر شخصی 
است. اگر می خواستند بر اساس معیارها سرمربی تیم امید 
را انتخاب کنند کارنامه من بسیار پربارتر از رضا عنایتی بود. 
به جام  نوجوانان  تیم  با  پایه ها مربیگری کرده ام.  من در رده  
جهانی صعود کرده ام. در آسیا کاپیتان تیم ملی بوده ام و تمام 
فاکتورهای من بهتر بود و چیزی کمتر از عنایتی نداشتم، اما این 

نظر شخص قلعه نویی بود که عنایتی سرمربی شود.

می شد  امید  تیم  سرمربی  او  اگر  اینکه  مورد  در  درخشان 
می توانست تیم را به المپیک برساند، گفت: من تجربه کار در رده 
پایه تیم ملی به عنوان مربی را داشتم. می توانستم موفق شوم، 
اکنون هم به عنوان یک ایرانی و یک فوتبالی برای عنایتی دعا 

می کنم تا موفق شود و تیم امید بعد از سال ها به المپیک برسد.
وی در مورد اینکه برای حضور در تیم امید بحث مالی داشته 
یا نه، گفت: صحبت مالی انجام نشد. من صحبت های اولیه را 
با فدراسیون انجام داده بود. آقایان تاج و نبی هم در جریان این 

مسئله بودند، اما درنهایت فدراسیون با نظر قلعه نویی، عنایتی 
را انتخاب کرد.

در  تیم  این  قهرمانی  مورد  در  پرسپولیس  اسبق  سرمربی 
لیگ برتر بیست و دوم اظهار داشت: پرسپولیس با وجود تمام 
و  رسید. هماهنگی خوب  قهرمانی  به  داشت  که  مشکلاتی 
مدیریت کادر فنی و بازیکنان باعث شد که آنها با وجود همه 
سختی ها قهرمان شوند. رقابت در لیگ برتر این فصل بسیار 
سخت بود. سپاهان، استقلال و پرسپولیس هر سه در کورس 
بودند و برای دو حریف دیگر احترام قائل هستم، اما پرسپولیس 
کار بزرگی انجام داد تا این تیم قهرمان شد. پرسپولیس در این 
فصل فراز و نشیب داشت، حتی تا رده سوم جدول پایین آمد و 
بعد دوباره خود را به رده دوم و سپس به صدر جدول رساند. این 

قهرمانی را به آنها تبریک می گویم.
درخشان در مورد اینکه آیا پرسپولیس می تواند از سد تیم 
گفت:  بگذرد،  است  آن  سرمربی  الهامی  ساکت  که  هوادار 
پرسپولیس آمادگی خوبی دارد و می تواند دوباره در جام حذفی 
قهرمان شود. امیدوارم روند خوبشان را در جام حذفی حفظ 

کنند.

درخشان: کارنامه من بهتر از عنایتی بود

 قلعه نویی تصمیم گرفت او سرمربی امیدها شود

آگهی فقدان سند مالکیت
آقای علی رجبی به ولایت از طرف فرزندان خود مهدیس و مهراد رجبی مالک ۳۳۷۳ سهم مشاع از ۶۳۷۱ سهم 
ششدانگ پلاک ۳۵۵۳ فرعی از یک اصلی بخش چهار قم با ارائه دو برگ استشهاد شهود مصدق اعلام داشته اند که سند 
مالکیت مقدار ۳۳۷۳ سهم مشاع از ۶۳۷۱ سهم ششدانگ پلاک ثبتی ۳۵۵۳ فرعی از یک اصلی واقع در بخش چهار قم 
ذیل دفتر الکترونیکی ۱۳۹۹۲0۳۳000۱0۱۱۸۹۹ به نام علی رجبی ثبت و سند تک برگی ۵۵4۱۲۵ج ۹۸ صادر شده 
است.سپس به موجب سند قطعی 44۲۳۸ مورخه ۱۳۹۹/0۶/۲4 دفترخانه ۲۶ قم به خانم مهدیس رجبی و آقای مهراد 
رجبی با ولایت علی رجبی بالمناصفه منتقل شده است که سند مالکیت اولیه به علت جابجایی مفقود گردیده و تقاضای 
صدور اسناد مالکیت المثنی را نموده اند لذا مراتب باستناد تبصره یک اصلاحی ماده ۱۲0 آئین نامه قانون ثبت در یک 
نوبت به تاریخ ذیل آگهی میگردد تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه 
با مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف مدت ۱0 روز کتباً به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی 
قرار گیرد. بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور اسناد مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد.)م 

الف ۱۶۳۷0(
رونوشت به ستاد اجرایی فرمان امام)ره(
مهدی زارع شحنه
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم

--------------------------------------------------------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

آقای ناصر رجب زاده با ارائه یک برگ استشهاد شهودی به شماره وارده ۶۲۲۵ – ۱40۲/۲/۵اعلام داشته که ۱/۲۵ 
سهم مشاع از ۶ دانگ پلاک ۹4۸0/۱4 اصلی واقع در بخش ثبت ۱ قم در دفتر ۱400۲0۲۲00۱0۲۲۲۹۸ طبق سند 
قطعی شماره ۱۸۲۲۸4 – ۱400/۷/۶ دفتر 4 قم بنام نامبرده ثبت و سند مالکیت شماره ۳۱۶۵۳۲ صادر گردیده و به علت 
جابجائی، سند مالکیت مزبور مفقود گردیده و تقاضای صدور سند مالکیت المثنی را نموده است. لذا به استناد تبصره ۱ 

اصلاحی ماده ۱۲0 آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت به تاریخ ذیل آگهی تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد 
خود و با انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف ۱0 روز کتباً به این اداره اعلام و ارسال 
و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرارگیرد بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور سند مالکیت المثنی 

برابر مقررات اقدام خواهد شد. )م الف ۱۶۳۷۱(
رونوشت به ستاد اجرایی فرمان امام)ره(
مهدی زارع شحنه
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم

--------------------------------------------------------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

سند مالکیت ششدانگ پلاک ۲۶۷۷/4/۱۶0 -  اصلی واقع در بخش ثبت ۲ قم در صفحه 4۵۵ دفتر ۱۷0 ذیل ثبت 
۲۹۳۱۳ به نام رضا صابری زفر قندی و رضا حمیدی ثبت و سند مالکیت بشماره مسلسل ۹044۵0 صادر و تسلیم شده 
است سپس ایشان فوت شده و بموجب وکالت شماره ۷۹000 – ۱۷/۱۱/۱۳۹۸ دفتر ۲۸ قم وکیل مرتضی صابری زفر 
قندی و ۷۹۲۶۹ – 04/۱۲/۱۳۹۸ دفتر ۲۸ قم وکیل مرتضی صابری زفر قندی و ۸0۵۳۲ – ۲۶/0۳/۱۳۹۹  دفتر ۲۸ قم 
وکیل حسن آشورلوو ۶0۸0۷- ۲4/0۳/۱40۱ دفتر ۳۵ قم وکیل حسن آشورلو و ۶0۸0۶- ۲4/0۳/۱40۱ دفتر ۳۵ قم 
وکیل حسن آشورلو از طرف ورثه ایشانکه به علت جابجایی سند مالکیت مذکور مفقود گردیده است . لذا به استناد تبصره 
۱ اصلاحی ماده ۱۲0 آئین نامه قانون ثبت در ۱ نوبت به تاریخ ذیل آگهی تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد 
خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف ۱0 روز کتباً به این اداره اعلام و ارسال 
و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدورسند مالکیت المثنی 

برابر مقررات اقدام خواهد شد. )م الف ۱۶۳۷۲(
عباس پور حسنی
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک منطقه 2 قم

رئیس کمیته داوران فدراسیون فوتبال گفت، داوران در سه هفته پایانی لیگ برتر 
عملکرد بسیار خوبی داشتند، ولی در طول فصل اشتباهات مرگباری را مرتکب 

شدند.
خداداد افشاریان در حاشیه برگزاری جلسه هیئت رئیسه فدراسیون فوتبال گفت: 
آیتم های زیادی در هیئت رئیسه فدراسیون مصوب شد. ما مصوبه ای در کمیته 
داوران داشتیم و امروز به هیئت رئیسه دادیم. خیلی خوشحالیم که لیگ برتر تمام 
شد و خداکند که لیگ یک هم این هفته تمام شود و در بازی های جام حذفی هم 
حق به حق دار برسد. کمیته داوران یکی از معضلاتی که داشت، کسوت داورانی بود 
که در کشور بودند و قضاوت به آنها نمی رسید و یا آن شایستگی و لیاقت را نداشتند 
و قضاوت نمی کردند و ما را اذیت می کردند. باشگاه ها توقعات به حقی داشتند، 
ما اشتباهات مرگباری در طول فصل داشتیم و در کنار آن قضاوت های خوبی هم 

صورت گرفت.
وی ادامه داد: ما باید به داوری مان کمک کنیم و شرایط کار را بهبود بخشیم. به 
خاطر همین اولین آیتم ما برای فصل آینده کم کردن تعداد داوران است. کمیته 
داوران تصویب کرد که ما برای لیگ برتر به یک استانداردی برسیم، هرچند که اگر 
VAR بیاید ممکن است که شرایط کمی تغییر کند، ولی آن چیزی که در مصوبه 

داشتیم ما ۸0 داور برای لیگ برتر و پنج داور ذخیره هستند و ۱00 داور برای لیگ 
یک داریم که از پنج نفر از کسانی که در لیگ دو شایسته بودند، استفاده می کنیم، به 
همین ترتیب در لیگ های پایین تر هم کار می کنیم. ما باید یکسری تعداد مشخص 
داور داشته باشیم که به آنها بازی برسد و اگر مشکلی هم بود آنها را بازخواست و یا 
تشویق شان کنیم و کمتر تیم ها ضرر کنند. شاید مدینه فاضله این نباشد، ولی باید 
به این سمت برویم و حتماً مصوب می کنیم که معیارهایی برای ۸0 داور تعیین کنیم. 

همه باید کمک کنند که داوران خوبی در فصل آینده داشته باشیم.
رئیس کمیته داوران فدراسیون فوتبال در پاسخ به سؤالی مبنی بر اینکه به عملکرد 
داوری نمره قبولی می دهد، گفت: اگر بخواهیم سه هفته پایانی را ملاک قرار دهیم، 
بسیار خوب بودند و از همه هفته ها عملکرد بهتری داشتند. راهی برای فرار از 
حقیقت نداریم. در بازی هایی بوده که داوران نتیجه را تغییر دادند، ولی اگر بخواهم 

بگویم که راضی هستم یا نه، داوران می توانستند بهتر کار کنند.
افشاریان درباره شرایط داوران الیت فدراسیون فوتبال تصریح کرد: منصوریان و 
عرب براقی دو تن از داورانی بودند که در دو هفته از لیگ زیر نظر AFC کار کردند و 
ناظر AFC عملکرد آنها را بررسی کرد و نمره قبولی گرفتند. حدس می زنم در آینده 

خبرهای خوبی از این دو داور بشنویم.

وی در پاسخ به این پرسش که »تصمیمی برای استفاده داور خارجی در فینال جام 
حذفی ندارید؟«، خاطر نشان کرد: یک بار پیش از این گفتم که خیر، بازی ایرانی 

است و داور هم ایرانی خواهد بود.
رئیس کمیته داوران فدراسیون فوتبال در پاسخ به این سؤال که بالاخره VAR به 
لیگ بیست وسوم می رسد یا خیر، یادآور شد: در جلسه امروز هیئت رئیسه هم درباره 
این موضوع بحث شد و با توجه به اینکه در بدنه دولت دوست دارند این اتفاق بیفتد، 
حس می کنم که دستورات خوبی دادند و فکر می کنم در چهار پنج ورزشگاه این 

سیستم را داشته باشیم و تا اوایل فصل این اتفاق بیفتد.
رادیویی  و همچنین سیستم  داوران  دریافت مطالبات  به  واکنش  در  افشاریان 
آنها، تصریح کرد: نمی دانم که داوران تا چه هفته ای پول گرفته اند، ولی می دانم 
که سازمان لیگ پیگیر این موضوع است و قبل از کلاس ها همه را تسویه حساب 
می کنند. امروز درباره افزایش حق الزحمه داوران صحبت شد و در جلسات آینده 
ممکن در این خصوص تصمیم گیری می شود و خبرهای خوبی برای داوران در راه 
است. درباره سیستم رادیویی هم باید بگویم که برای تهیه ۱0، ۱۲ سیستم رادیویی 
مشکل نداریم. ما ابتدا منتظر هستیم که ببینیم چه اتفاقی برای VAR می افتد، بعد 

از آن اقدام خواهیم کرد. 

خداداد  افشاریان:

 داوری ها در ۳ هفته پایانی لیگ بسیار خوب بود
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جعفر قادری نماینده مجلس:

 مجلس سیاست های قانون انتخابات 
مجمع  تشخیص را تبدیل به قانون می کند

جعفر قادری نماینده شیراز در مجلس گفت: مجمع تشخیص هم بر روی 
تا در مجلس  به مجلس فرستاده،  و  انتخابات کار کرده  سیاست های قانون 
ضمن رفع ابهامات و ایرادات به تصویب برسد تا اگر مشکل و تناقضی وجود دارد 
برطرف شود.  این روزها مجلس یازدهم عزم خود را جزم کرده تا بتواند اصلاح 
موادی از قانون انتخابات را به تصویب برساند، اگر چه وزارت کشور هنوز به وعده 
خود در خصوص ارائه لایحه اصلاح قانون انتخابات عمل نکرده ولی نمایندگان 
پیش دستی کرده و در قالب طرح بررسی آن را آغاز کرده اند. نطق ها تعطیل 
و جلسات دوشیفته شده است. ظاهرا بنا دارند این اصلاحات را به انتخابات 
دوازدهمین دوره مجلس برسانند. اگر چه یک سال از دستور مقام معظم رهبری 
در ارتباط با اصلاح و تصویب این قانون می گذرد ولی به زعم برخی نمایندگان 
آن اصلاحاتی که مدنظر مقام معظم رهبری بود با اصلاحاتی که اکنون در حال 
انجام است حاصل نمی شود، آن ها معتقدند این طرح دارای ابهامات زیادی 
است و فرمایشات رهبری را محقق نمی کند، به نظر مخالفین سخت گیری برای 
ممانعت از رقابت و مشارکت مردم در انتخابات از نقاط ضعف این طرح است و 
نمی تواند تحولی در برگزاری انتخابات ایجاد کند. امروز هم مخالفین این طرح، 
تقاضای مسکوت ماندن آن برای شش ماه ارائه کردند که مورد مخالفت قرار 
گرفت. »خبرآنلاین« در گفت وگو با جعفر قادری نماینده شیراز در مجلس و از 

موافقان طرح این موضوع را به بررسی گذاشته است:
این روزها مجلس در حال بررسی اصلاح قانون انتخابات است، شما در 

جریان جزییات آن هستید؟
برخی دوستان معتقدند که مجلس در بررسی این قانون عجله بخرج می 
دهد، الآن حدود ۷ سال ازسیاست های کلی انتخابات گذشته و این سیاست ها 
باید تبدیل به قانون شوند که تا الآن این اتفاق نیفتاده است. یکی دوبار هم که 
خدمت مقام معظم رهبری رفتیم، ایشان گله کردند، اغلب وقتی سیاست ها 
وضع می شود از مجلس انتطار می رود که آن را به قانون تبدیل کند، زیرا تا وقتی 
به قانون تبدیل نشده، ضمانت اجرایی پیدا نمی کند. مجمع تشخیص هم بر 
روی سیاست های قانون انتخابات کار کرده و به مجلس فرستاده، تا در مجلس 
ضمن رفع ابهامات و ایرادات به تصویب برسد تا اگر مشکل و تناقضی وجود دارد 

برطرف شود.
برخی همکاران شما می گویند در این طرح گزاره هایی وجود دارد که 

برخلاف منویات رهبری است، شما از آن مطلع هستید؟
نه اصلا، برعکس آنچه که گفته اند اتفاقا در این طرح مواردی دیده شده که 
مشارکت بیشتر مردم را در بر خواهد داشت. به عنوان مثال یک نمونه بحث نظام 
انتخاباتی تناسبی برای حوزه های چند نماینده است. دلیلش هم این است که 
به رقابت میان احزاب منجر می شود و در نتیجه در این حوزه ها شاهد مشارکت 
بیشتر مردم خواهیم بود. یعنی انتخابات را از حالت یک قطبی خارج می کند 
و طیف های مختلف مردم درآن شرکت می کنند زیرا اطمینان پیدا می کنند 
حتما در مجلس نماینده خواهند داشت. البته ممکن است در بررسی هایی که 
کمیسیون شوراها داشته برخی ابهامات، ایرادات و اشکالات وجود داشته باشد 
که نماینده ها می توانند پیشنهاد دهند و مطالبی که مد نظر دارند را ارائه دهند.

آیا تصویب اصلاح قانون انتخابات به امسال می رسد؟
بله، به انتخابات می رسد و مشکلی نداریم.

تایید  از  بعد  می تواند  نگهبان  شورای  دارد  صحت  موضوع  این  آیا 
صلاحیت نماینده در مجلس، در حین انجام وظیفه نمایندگی او را رد 

صلاحیت کند؟
نه چنین چیزی صحت ندارد، یک خلا قانونی وجود دارد و آن این است که در 
این فاصله ای که هنوز انتخابات تایید نشده، اگر مستندات جدیدی به شورای 

نگهبان رسید می تواند اقدام کند. یا خیر؟
خُب این موجب دلسردی مردم نخواهد شد؟

وارد است  ایراد  این  اینجا  تایید صلاحیت هم وجود دارد،اگر  این در مورد 
آنجا هم وارد است.در قانون اساسی این پیش بینی شده است،تنها رای مردم 
ملاک عمل نیست. این ایرادی که شما می گویید، در مورد ردصلاحیت افراد 
توسط شورای نگهبان است که از قبل هم وجود داشته است. به عبارت دیگر 
در دوره های گذشته هم بوده است، دراین یازده دوره صلاحیت چند نفر توسط 
مجلس رد شده است. تعداد آن ها قابل توجه است و فقط محدود به این دوره 

نبوده است.
اگر بعد از انتخابات، به هر دلیلی نماینده ای رد صلاحیت شود موجب 

دلسردی و ناامیدی رای دهندگان نمی شود؟
نگاه کنید گفتم خلاهای قانونی؛ حالا این مجلس مصوب کرده، ممکن است 
شورای نگهبان آن را تایید نکند. بنابراین این یک خلا قانونی است که وجود دارد. 
برای مثال در قانون فعلی اشاره نشده که اگر فرد سربازی نرفته باشد، می تواند 
در انتخابات شرکت بکند یا نه؟ این هم یک خلا قانونی است و نمایندگان هرجا 

خلا قانونی را دیده اند برای آن طرح داده اند.
در مجموع شما موافق این قانون هستید؟

من معتقدم باید این خلا ها را پرکنیم ،ابهاماتی وجود دارد که می تواند محل 
اختلاف باشد .ممکن است برخی موارد را آقایان آورده باشند و هر جا که ایراد و 
اشکالی وجود داشته باشد نمایندگان برای رفع آن اقدام خواهند کرد.تا کنون 
خیلی از مواردی که کمیسیون آورده در صحن رد شده است .در نهایت باید 

کاری کنیم که این خلاها پرشود.

رئیس جمهور در هیأت دولت:
دولت مسئول پیگیری فرامین رهبری برای تقویت 

روابط با کشورهای مسلمان و همسایه است
رئیس جمهور با اشاره به فرمایشات رهبر انقلاب در دیدار سفرا و مسئولان 
وزارت امور خارجه بر تلاش همه دستگاه ها برای تقویت روابط ایران با کشورهای 

مسلمان، همسایه و همسو تأکید کرد. 
آیت الله »سید ابراهیم رئیسی« در جلسه هیأت دولت با اشاره به فرمایشات 
رهبر معظم انقلاب اسلامی در دیدار روز گذشته سفرا و مسئولان وزارت امور 
خارجه درباره ضرورت تقویت ارتباطات و تعاملات جمهوری اسلامی ایران با 
کشورهای مسلمان، همسایه و همسو، تأکید کرد نه فقط وزارت امور خارجه، 

بلکه همه دستگاه های اجرایی باید این موضوع را با جدیت دنبال کنند.
رئیس جمهور، اقدام و عمل برای ارتقای سطح روابط و گسترش تعاملات با 
کشورهای مسلمان، همسایه و همسو را وظیفه همه دستگاه ها و وزارت امور 
خارجه را مسئول پیگیری این اقدامات عنوان کرد و افزود: روابط با کشورهای 
هدف در کمتر از دو سال گذشته اگر چه افزایش قابل توجهی داشته است، اما با 

توجه به ظرفیت های موجود می تواند بیش از سطح فعلی ارتقا یابد.
آیت الله رئیسی در بخشی دیگر از سخنانش عملیات دریایی نیروی دریایی 
و  افتخارآفرین  را  به دور کره زمین  ایران در گردش  ارتش جمهوری اسلامی 
غرورانگیز توصیف و تصریح کرد: این اقدام ارتش نشانه اقتدار و قدرت نیروی 

دریایی و نیروهای مسلح جمهوری اسلامی ایران و شایسته قدردانی است.
رئیس جمهور در ادامه به صرف زمان طولانی در بعضی دستگاه ها برای صدور 
مجوزها و پاسخ به استعلامات اشاره کرد و اظهار داشت: اتلاف وقت فعالان 
اقتصادی، تولیدکنندگان و مردم به این شکل به هیچ وجه به صلاح اقتصاد کشور 
نبوده و باید زمان اقدام هر دستگاهی برای صدور مجوز یا پاسخ به استعلامات 
محدود و معین شود. آیت الله رئیسی در بخش ابتدایی سخنانش سالروز میلاد 
حضرت فاطمه معصومه )س( را به عموم جامعه و به ویژه زنان و دختران ایران 
زمین تبریک گفت و تصریح کرد که همگان و از جمله دختران می توانند در همه 

عرصه های اخلاقی، انسانی، اجتماعی و دینی از ایشان الگوبرداری کنند.
مشاور تیم مذاکره کننده هسته ای: اروپایی ها زیاد احساس نیاز به احیای 
برجام می کنند؛ جنگ اوکراین به آنها فشار می آورد آمریکایی ها پیام هایی را به 

ایران می فرستد و بنابراین معلوم است تمایل دارند.

رئیس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس دهم گفت: حمایت از 
توافق موقت به معنی همراهی با پیشنهاد توافق موقت آمریکا نیست. آمریکایی ها 
سعی می کنند در ازای یکسری از امتیازات محدود مثل پایان دادن به یکسری از 
مسدودسازی ها، فریز کردن برنامه هسته ای ایران و حداکثر کردن نظارت ها، به 

توافق برسند که این کار ممکن نیست. 
حشمت الله فلاحت پیشه در گفت وگو با ایلنا، در پاسخ به این سوال که مذاکرات 
برجام مدت زیادی است که متوقف شده است. آیا در شرایط کنونی امکان احیای 
برجام وجود دارد و اگر این امکان هست با چه شرایطی این اتفاق رخ خواهد داد، 
گفت: اعتقادم بر این است که بسیاری از سرفصل های برجام منقضی شده و 
حتی سرفصل های باقی مانده هم دیگر ظرفیت توافق جدید را ندارد. بنابراین 
باید سازوکار دیگری در پیش گرفته شود. البته تنها به شرطی متن سال گذشته 
برجام قابلیت احیا دارد که مصوبه کنگره را هم همراه داشته باشد. چون ایران 
با توجه به خروج ترامپ دیگر خودش را زیربار توافقی نمی برد که رئیس جمهور 

آینده این توافق را فسخ کند.
وی افزود: به طور طبیعی در شرایط کنونی در سال انتخابات اعضای کنگره، به 
خصوص جمهوری خواه ها می دانند که این یک امتیاز برای بایدن و دموکرات ها 
است و این توافق صورت نمی گیرد. حداقل شرایط کنونی این است که توافق 
پایداری بر سر برجام بین ایران و ایالات متحده صورت نمی گیرد. می ماند یک 
توافق موقت. توافق موقت توافقی است که دغدغه های دوطرف را رفع کند. 
یعنی دغدغه بازرسی طرف غربی و فریز بخشی از برنامه  هسته ای ایران و در 
طرف دیگر برداشتن بخش عمده ای از تحریم های ایران و اموال مسدود شده  از 
جمله این موارد است. امکان شکل گیری یک توافق موقت می تواند این شرایط را 
فراهم کند و دیپلمات ها مجبورند اگر می خواهند مذاکره انجام دهند، بر سر این 
موضوع بحث کنند. در غیر این صورت همه چیز برای دولت بعد می ماند یا یک 

سازوکار سیاسی دولت جدید که طبیعتا مسائل جدیدی را می طلبد.
فلاحت پیشه در پاسخ به این سوال که آمریکا بحث توافق موقت را به ایران 
پیشنهاد داده بود که ایران این موضوع را نپذیرفت. به نظر شما چرا آمریکا به 
توافق موقت نیاز دارد، گفت: آن موقع در توافق موقت، بحث شروط دو طرف 
هم در جریان بود. آمریکایی ها می خواهند فعالیت های ایران فریز شود اما امتیاز 
زیادی به ایران ندهند، طبیعتا این توافق موقت برای ایران یک توافق پایدار به 
حساب نمی آید، برگ برنده ایران موضوع هسته ای آن است و وقتی موضوع 
هسته ای فریز شود باید امتیازات زیادی از طرف آمریکایی ها به ایران داده شود. 
لذا من معتقدم برسر همین توافق موقت هم آمریکایی ها باید هزینه های بیشتری 

بپردازند.
توافق با عربستان و توافقات منطقه ای جایگزینی برای دیپلماسی جهانی است 
این تحلیل گر مسائل بین الملل در پاسخ به این سوال که توافقات منطقه ای 
ایران با عربستان و امارات چه تاثیری بر پرونده برجام دارد؟ برخی تحلیلگران 

می گویند در توافق ایران و عربستان، آمریکا می خواهد از طریق عربستان برگ 
برنده ای داشته باشد تا بتواند بار دیگر این بار از طریق عربستان با ایران مذاکره 
کرده و به توافق برسد، گفت: معتقدم هر طرفی در این توافق سود خود را دنبال 
می کند. عربستانی ها به دنبال این هستند که در بدترین شرایط چالش احتمالی 
بین ایران و آمریکایی ها و خودشان، حوزه کشورهای عربی را از آتش احتمالی دور 

کند؛ نقاط ضعف شان در یمن و جاهای دیگر به گونه ای پوشانده شود.
وی افزود: وقتی وزیر اقتصاد اولین مقام ایرانی است که به عربستان سفر 
می کند یعنی ایران به دنبال منافع اقتصادی است. پیام واضح ایران به عربستان 
هم این موضوع است. یعنی از موضوع عربستان برای رفع تنگناهای تحریمی 
و جداسازی مناسبات منطقه ای از مناسبات جهانی استفاده می کند. معتقدم 
حتی دو طرف هم بیش از حد منتظر نمی مانند و ایران دلخوش به محاسبات 
تازه ای نیست و سعی می کند مناسبات تازه ای را شکل دهد. برخلاف دوستانی 
که معتقدند توافق با عربستان و توافقات منطقه ای جایگزینی برای دیپلماسی 
جهانی است، من معتقدم که دیپلماسی جهانی لازم است چون همین توافقات 
هم اگر با تنش زدایی جهانی همراه نشود، نتیجه عملیاتی ندارد و ایران سود 

توافقاتش را نخواهد برد.
سناریوهای  پیش رو ایران  دربرابر طرف غرب و آمریکا 

فلاحت پیشه در پاسخ به این سوال که چه سناریوهای دیگری می توان در برابر 

ایران با طرف غرب و آمریکا متصور شد که به توافق برسند. آیا راهکار و برنامه 
دیگری برای حل پرونده برجام وجود دارد، گفت: در شرایط کنونی فقط یک 
توافق موقت می تواند کارگشا باشد. توافق موقتی که دغدغه های متقابل را حل 

کند و فقط به سود یک طرف تمام نشود.
وی در پاسخ به این سوال که اخیرا برخی از مسئولان ایران اعلام کردند که ما 
حاضر هستیم به متن توافق سال ۲0۱۵ بازگردیم. امکان رجوع به آن متن وجود 
دارد، گفت: معتقدم هدف و نگرش این صحبت داخلی بود نه خارجی. چون 
واقعا امکان بازگشت به توافق گذشته فراهم نیست. ضمن اینکه آن توافق بدون 
مصوبه کنگره توافق پایداری هم نخواهد بود. ولی به نظرم، مسئولان مذاکراتی 
ایران خیلی از فرصت ها را از دست دادند. تحلیل های آنها مانند زمستان سخت 
با شکست مواجه شد. الان دوباره این موضوع را مطرح کردند. توافقی که یکسال 
و نیم پیش می توانست رخ دهد و در طول یکسال و نیم گذشته خیلی منافع، 

نصیب کشور شود، گرفتار یکسری اشتباهات تحلیلی شد.
این نماینده پیشین مجلس افزود: الان توافقات پایدار را فقط زمانی می شود 
انجام داد که عملا دولت بعدی آمریکا این توافق را رتق و فتق کند که روند 
فعلی، مسیر این توافق را سخت کرده است. اما حمایت از توافق موقت به معنی 
همراهی با پیشنهاد توافق موقت آمریکا نیست. آمریکایی ها سعی می کنند در 
ازای یکسری از امتیازات محدود مثل پایان دادن به یکسری از مسدودسازی ها، 
فریز کردن برنامه هسته ای ایران و حداکثر کردن نظارت ها، به توافق برسند 
که این کار ممکن نیست. من معتقدم، آمریکایی ها برای توافقات موقت باید 

امتیازات بیشتری را بپردازند.
روابط ایران و آژانس با وجود وضعیت فعلی برجام 

فلاحت پیشه در پاسخ به سوالی درباره روابط ایران و آژانس با وجود وضعیت 
فعلی برجام گفت: ایران از همکاری با آژانس دو هدف را دنبال می کند؛ یکی از 
آنها تنش زدایی است، یعنی تلاش می کند آژانس به بهانه ای برای تنش تبدیل 
نشود. دوم اینکه ایران مابه ازای سیاسی را می پذیرد. زیرا همین  که با نظارت های 
جدید توافق می کند، یعنی کار سیاسی صورت می پذیرد و مابه ازای سیاسی 
می خواهد که این از طرف غربی ها صورت نگرفت و طبیعتا مناسبات ایران 
و آژانس را در همین سطح حفظ می کند. انتظار آژانس پذیرش بازرسی های 
پروتکل های الحاقی  است که خلاف مصوبه مجلس یازدهم به حساب می آید. اما 
طبق همان مصوبه و اصول دیپلماسی باید امتیازاتی داده شود. آژانس نمی تواند 
از ایران امتیازاتی بگیرد اما قرار است امتیازات سیاسی از محل فعالیت آژانس و 

همکاری اش با قدرت ها هم نصیب ایران نشود.
وی در پاسخ به این سوال که مشکلات ایران با آژانس به چه شکلی قابل حل 
است، گفت: مساله ما با آژانس بخشی از مساله اصلی کلی است. ایران در حدی 
که بهانه زدایی کرده و پرونده به شورای امنیت نرود، باید کار خود را ادامه دهد اما 

بعد از آن باید مذاکرات سیاسی  هم شکل بگیرد.

فلاحت پیشه تحلیل گر مسائل بین الملل : 

در شرایط کنونی فقط توافق موقت می تواند کارگشا باشد 

رئیس ستادکل نیروهای مسلح گفت: ملت ها و کشور ها تلاش دارند که خودشان 
برای آینده  خویش تصمیم بگیرند.

سردار سرلشکر پاسدار »محمد باقری« در حاشیه مراسم استقبال رسمی از ناوگروه 
۸۶ نیروی دریایی ارتش که صبح امروز در منطقه یک سوم امامت نیروی دریایی در 
بندرعباس برگزار شد، در جمع خبرنگاران با اشاره به اهمیت این مأموریت، اظهار 
داشت: خدمت همه همرزمانم در نیروی دریایی ارتش و ناوگروه ۸۶ عرض تبریک و 
خداقوت دارم. آن ها در این روز عزیز، سالروز میلاد باسعادت حضرت معصومه )س( و 
در آستانه سوم خرداد به میهن اسلامی مان بازگشته و مورد استقبال خانواده ها و همه 

ملت ایران قرار گرفتند.
سردار باقری ادامه داد: این مأموریت در حد یک آرزو برای همه ما بود؛ اینکه بتوانیم 
با ناو ساخت ایران و ناوبندر تغییر یافته با ابتکار ایرانی و رزمندگانی که متوسط سنی 
آن ها زیر ۳0 سال است، دور دنیا را دور بزنیم. آن ها در این مسیر با طوفان های بزرگ 
و حوادث متعددی روبه رو بودند و با خودشان سربلندی، اقتدار و کوله باری از تجارب 
بسیار ارزشمند و گرانقدر را برای میهن اسلامی به ارمغان آوردند، این عزیزان حقیقتاً 

یادگاران شهدای دفاع مقدس هستند که همان راه را با قدرت طی کردند.
رئیس ستاد کل نیرو های مسلح در ادامه مأموریت ناوگروه ۸۶ نیروی دریایی ارتش 
جمهوری اسلامی را یک نقطه عطف و تاریخی برای کشورمان دانست و گفت: این 
توانمندی و اقتدار دریایی ایران در اشکال مختلف ادامه خواهد داشت، رزمایش ها 
و تمرین های متعددی را با کشور های جهان در اقیانوس ها خواهیم داشت و چنین 
مأموریت هایی نیز تکرار خواهد شد. ملت ایران برای حضور جدی تر و پررنگ تر در 

اقیانوس ها راه بزرگی را آغاز کرده که با قدرت ادامه خواهد داشت.
سرلشکر باقری در ادامه با تقدیر از کارکنان وزارت دفاع و صنایع دریایی برای ساخت 
ناوشکن دنا گفت: این ناوشکن نماد اقتدار و توانمندی جوانان ایران اسلامی است. 
این ناوشکن تمام ایرانی است و معنایش این است که ایران در جرگه سازندگان توانمند 
ناوشکن ها در جهان قرار دارد. ما هم اکنون تعدادی از این ناوشکن ها را در کلاس های 

مختلف در ساحل دریای خزر و خلیج فارس در حال ساخت داریم.
رئیس ستاد کل نیروی مسلح تاکید کرد: ما ناوگان مقتدری داریم که امنیت و اقتدار 
را برای کشور ما به ارمغان آورده و خواهند آورد. این ها نشان می  دهد که ملت ایران 

امنیت خود را با اقتدار و اتکا به خود به دست آورده و این اقتدار را ادامه خواهد داد.
سرلشکر باقری با اشاره به انتشار تصویری از حضور فرماندهان انگلیس، آمریکا و 
فرانسه در حال عبور از تنگه هرمز و طرح مطالبی علیه ایران گفت: این حرکت، یک 
حرکت نمایشی بود که سه نفر سوار یک ناو بشود و در دریا حرکت کنند؛ این را نمایش 
داده و اعلام کنند که امنیت تنگه هرمز را بر عهده دارند. این شبیه یک نمایش و تئاتر 
است و آنچه واقعیت دارد، این است که جمهوری اسلامی ایران و کشور های جنوبی 
خلیج فارس با همدیگر در حال همکاری و تعامل هستند و توانایی بالایی برای تامین 

امنیت منطقه دارند.
وی تصریح کرد: ما نیازی به بیگانگان برای تامین امنیت منطقه نداریم. هم اکنون 
هم امنیت تنگه هرمز، خلیج فارس و دریای عمان بر عهده دریادلان ما در نیروی 
دریایی ارتش و سپاه است و نیازی به بیگانگان نیست. آن ها باید توضیح بدهند که با 
چه ماموریت و مسئولیتی هزاران کیلومتر دورتر از کشورشان در امور منطقه ما دخالت 

می کنند؛ در حالی که کشور های منطقه با همکاری در حال تامین امنیت منطقه 
هستند. رئیس ستاد کل نیرو های مسلح با اشاره به رزمایش مرکب کمربند امنیت 
دریایی ایران، چین و روسیه در شمال اقیانوس هند گفت: این رزمایش هر سال یک بار 
برگزار می شود و سال به سال در حال توسعه آن هستیم تا عملیات های جدیدی نیز در 
آن انجام می شود. این رزمایش ها در شرق آسیا و اقیانوس اطلس ادامه خواهد داشت. 
این رفت و آمد ناوگروه های ما مقدمه ای برای گسترش ارتباط ما با کشور های دوست 
و پیام آور صلح دوستی برای جهانیان و کشور هایی است که می خواهند با همکاری 
و همراهی امنیت دریایی منطقه و جهان را بدون وابستگی به استکبار جهانی تامین 

کند.
وی در پاسخ به سوالی در خصوص تهدید آمریکا برای عدم همکاری با ناوگروه ۸۶ 
نیروی دریایی ارتش گفت: حرکت هشت ماهه این ناوگروه در سراسر جهان و دور زدن 
کره زمین نشان داد که ما می توانیم با اتکا به توان خودمان در هر جای اقیانوس ها که 
حقوق بین الملل دریا ها اجازه دهد، حضور داشته باشیم و دریانوردی کنیم. در این 
مسیر، نیروی دریایی ارتش در پنج بندر پهلو گرفت و البته آمریکایی ها همیشه تلاش 
کردند که آن کشور ها با ایران همکاری نکرده و این ناوگروه ها در آن کشور ها پهلو نگیرد، 
اما بر خلاف خواست آن ها این اتفاق رخ داد و از این به بعد نیز بیشتر از این انجام 

خواهد شد.
سرلشکر باقری در ادامه تصریح کرد: آمریکایی ها باید بپذیرند که مؤلفه هایی که برای 
زورگویی به جهانیان داشتند را به مرور زمان از دست دادند و ملت ها و کشور ها تلاش 

دارند که خودشان برای آینده  خویش تصمیم بگیرند.

رئیس ستاد کل نیرو های مسلح :

آمریکایی ها باید بپذیرند دوران زورگویی شان گذشته است

است  قرار  گفت:اگر  اصلاح طلب  سیاسی  فعال  یک 
انتخابات به این شکل باشد، احزاب اصلاح طلب که سهل 
است، احزاب اصولگرا هم خیلی نمی توانند مطمئن باشند 
که می توانند کاندیداهای خودشان را معرفی کرده و رقابت 
کنند. مگر آنکه تحول خاصی اتفاق بیافتد. اینکه رهبر انقلاب 
گفتند، انتخابات باید رقابتی و پرشور باشد راه اول این است 
که نظارت استصوابی اصلاح شود و نقش شورای نگهبان به 

دوران امام برگردد. 
با  گفت وگو  در  اصلاح طلب  سیاسی  فعال  صوفی  علی 
از پایان دوره  ایلنا، در پاسخ به این سوال که بعد  خبرنگار 
قانونی جبهه اصلاحات، همچنان ترکیب جدید اعضای ۱۵ 
نفر حقیقی مشخص نشده است. دلیل طولانی شدن روند 
فعالیت جبهه چیست، گفت: بعد از پایان دوره، فرآیندی 
در حال طی شدن است که در این فرآیند جبهه اصلاحات 
قرار است کار خود را شروع کند. در کمیته ۹ نفره، احزاب 
و جریان های سیاسی نظرات و افرادی را معرفی کردند و با 
سازکاری که تشکیل شده قرار است به زودی با انتخاب ۱۵ نفر 
حقیقی، فعالیت جبهه اصلاحات شکل بگیرد. بنابراین جبهه 
اصلاحات در حال طی کردن روند طبیعی خودش است و 

هیچ اختلالی در روند فعالیت پیش نیامده است. 
تنها راه حضور در قدرت برای احزاب، انتخابات است 

برای  اختلاف نظر  آیا  که  سوال  این  به  پاسخ  در  صوفی 
انتخاب ۱۵ عضو حقیقی وجود دارد، گفت: حتما اختلاف 

نظر وجود دارد. اما با توجه به آن کمیته ۹ نفره که ۵ نفر توسط 
احزاب و 4 نفر توسط آقای خاتمی معرفی شدند، قرار است 
با کاهش اختلاف نظرها، با ساز و کارهای مختلفی که وجود 

دارد، ۱۵ عضو حقیقی را تعیین کنند. 
این فعال سیاسی اصلاح طلب در پاسخ به این سوال که با 
توجه به صحبت های رهبری مبنی بر شکل گیری انتخابات 
برای  که  دارند  را  میل  این  اصلاح طلبان  پرشور،  و  رقابتی 
حضور پرشور در انتخابات حاضر باشند، گفت: قطعا فلسفه 
تشکیل احزاب، مشارکت در قدرت و کسب قدرت است. در 
قانون، احزاب را این گونه تعریف کردند که برای کسب قدرت 
و مشارکت در قدرت، نقد و اصلاح قدرت  تشکیل می شوند. 
طبعا تنها راه حضور در قدرت برای احزاب، انتخابات است و 
بنابراین انتخابات موقعیت حساسی برای احزاب خواهد بود. 
احزاب تمام تلاش شان را می کنند که کاندیداها را به صورت 

حزبی یا جبهه ای معرفی کنند.
وی افزود: مثلا احزاب می توانند در جبهه اصلاحات شرکت 
کنند و لیست بدهند یا اگر نشد به تنهایی در انتخابات کاندیدا 
معرفی کنند. این فلسفه تشکیل احزاب است اما موانعی که 
تا الان پیش آمده انتخابات را از معنا و مفهوم انداخته است. 
انتخابات باید با کاندیداهای احزاب مختلف ، در عرصه رقابت 
معنا پیدا کند. امروز نه تنها کاندیداهای احزاب، بلکه دبیران 
ابزار  از  استفاده  با  نگهبان  شورای  توسط  هم  احزاب  کل 
نظارت استصوابی ردصلاحیت می شوند و انتخابات بدون 

منطق و دلیل معنای خود را از دست داده است و به نظر 
می رسد انتخابات بیشتر برای یک جناح خاص دارای معنا و 
مفهوم شده است. حتی در آن جناح به شکلی رفتار شد که 
در انتخابات ۱400، تنها کاندیدای اصولگرایان آقای رئیسی 

شد. 
فضای یأس و رکود در عرصه سیاسی به ویژه در 

عرصه انتخابات حاکم است 
صوفی تصریح کرد:  بنابراین اگر قرار است انتخابات به این 
احزاب  است،  سهل  که  اصلاح طلب  احزاب  باشد،  شکل 
اصولگرا هم خیلی نمی توانند مطمئن باشند که می توانند 
رقابت کنند. مگر  و  را معرفی کرده  کاندیداهای خودشان 
آنکه تحول خاصی اتفاق بیافتد. اینکه رهبر انقلاب گفتند، 
انتخابات باید رقابتی و پرشور باشد راه اول این است که نظارت 
استصوابی اصلاح شود و نقش شورای نگهبان به دوران امام 
برگردد. یعنی به شکایت از عدم صلاحیت ها رسیدگی کند 
نه تعیین صلاحیت ها. تایید صلاحیت توسط هیات اجرایی 
باید صورت بگیرد و این هیات هم باید توسط فرمانداری ها 
انتخاب شوند نه شورای نگهبان. بنابراین اگر این حالت رخ 
دهد، انتخابات رقابتی، آزاد و قانونی خواهد بود و در غیر آن 

صورت، انتخابات غیرمنطقی و غیررقابتی خواهد شد. 
وی در پاسخ به این سوال که در میان احزاب و چهره های 
سیاسی در جریان اصلاحات این اراده وجود دارد که بتوانند با 
قدرت بیشتر در انتخابات شرکت کنند، گفت: در حال حاضر 

خیر. اصلا این امید وجود ندارد. یعنی بحث اراده نیست، 
بحث امید است. در حال حاضر فضای یأس و رکود در عرصه 
وجود  با  است.  حاکم  انتخابات  عرصه  در  ویژه  به  سیاسی 
آخرین انتخاباتی که برگزار شد و سخنانی که رهبری فرمودند، 
اما آقایان صراحتا گفتند یکدست بودن ادامه خواهد داشت. 
یک طیفی در دولت هم مجلس حضور دارند و قدرت نمایی 
می کنند که نام آنان جبهه پایداری است و در ایدئولوژی  آنان 
اساسا جمهوری معنا ندارد و دنبال حکومت اسلامی با قرائت 
خودشان هستند و عقیده دارند همه چیز از طرف خدا تعیین 

می شود و مردم هیچ حقی ندارند.

علی صوفی فعال سیاسی اصلاح طلب: 

انتخابات بیشتر برای یک جناح خاص دارای معنا و مفهوم شده است 

مشاور رسانه ای تیم مذاکره کننده ایران در وین با بیان اینکه 
اختلافات  گفت:  است،  آماده  برجامی  گفت وگوهای  متن 

حیاتی نیست بلکه نیازمند اراده سیاسی آمریکا هستیم.
سید محمد مرندی با اشاره به آخرین وضعیت رایزنی های 
برجامی، اظهار داشت: مذاکرات برجامی انجام شده در وین، 
نهایتاً به متنی منجر شد که اتحادیه اروپا به مذاکره کنندگان 

ارائه کرد.
این  از گفت وگوهای وین  بازگشت  از  بعد  ایران  افزود:  وی 
متن را بررسی و دو تا سه اصلاح کوچک در آن اعمال کرد و 

بازگرداند.
مشاور رسانه ای تیم مذاکره کننده ایران در وین با اشاره به 

اظهارات »جوزف بورل« مبنی بر اینکه خواسته ایران منطقی 
است، تاکید کرد: در آن مقطع تصورمان این بود که توافق 
بودن  نزدیک  بخاطر  آمریکایی ها  ولی  است  الوقوع  قریب 
بایدن و تیمش نگران  انتخابات میان دوره ای تعلل کردند. 
بودند که ترامپ بگوید زیادی امتیاز داده اید. سپس آشوب ها 
شروع شد و محاسبات غربی ها تغییر کرد و کار عقب افتاد. 

لابی های ضد ایران در آن زمان خیلی فعال شدند.
مرندی ادامه داد: جوزف بورل متحد آمریکاست و در این 
رابطه حرف بی حساب نمی زند. با توجه به این می توان گفت 
ماه هاست متن عملًا آماده است، اما باید اراده دولت آمریکا را 

دید که چیست.

اروپایی ها زیاد احساس نیاز به احیای برجام می کنند 
وی عنوان کرد: اروپایی ها زیاد احساس نیاز به احیای برجام 
می کنند چرا که گرفتاری جنگ اوکراین به آنها فشار می آورد. 
اما تصمیم گیرنده اصلی رئیس جمهور آمریکا و کاخ سفید 
است. مشاور رسانه ای تیم مذاکره کننده ایران در وین در پاسخ 
به این سوال که شما گفتید که متن تقریباً آماده است، اما به 
گفته برخی کارشناسان اختلافات حیاتی باقی مانده است، 
آیا این اختلافات حیاتی رفع شده است؟، تصریح کرد: اگر 
اختلاف حیاتی بود آقای بورل بعد از وین نمی گفت خواسته 
ایران منطقی است. پس اختلافات حیاتی نیست. بنابراین 
نیازمند اراده سیاسی آمریکا هستیم. اگر امریکایی ها متن را 

بپذیرند طبیعتاً بحث آژانس راه حل پیچیده ای ندارد.
مرندی گفت: وقتی ما در آستانه توافق بودیم و متحد نزدیک 
آمریکا نسبت به خواسته ایران اظهار نظر مثبتی می کند دیگر 
فردی  بورل  نیست.  آمریکایی ها  و  غربی ها  دست  بهانه ای 

نیست که در برابر دولت آمریکا حرف خلافی بزند.
وی در پاسخ به این سوال که گروسی با چه هدفی می گوید 
»احتمال احیای برجام در آینده نزدیک بسیار ضعیف است«، 
گفت: تصمیم گیرنده آقای گروسی نیست بلکه کاخ سفید 
است. لذا اگر کاخ سفید اراده کند کار انجام می شود. گروسی 
تصمیم گیرنده اصلی نیست. آمریکایی ها پیام هایی را به ایران 

می فرستد و بنابراین معلوم است تمایل دارند.

مشاور رسانه ای تیم مذاکره کننده ایران :

اختلافات حیاتی نیست بلکه نیازمند اراده سیاسی آمریکا هستیم
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از جمله اخلاق فرد با ایمان، خوش  سخن بودن است 
هنگامی که سخن می  گوید و نیکو گوش دادن است 

هنگامی که ]با او[ سخن گفته می  شود و خوش رویی است 
وقتی که ملاقات می  گردد، و وفای به وعده است زمانی که 

]به کسی [وعده می  دهد.
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فرمانده انتظامی استان قم با تاکید بر اهمیت کتابخوانی و نقش مطالعه در مقابله با 
آسیب های اجتماعی، مردم قم را به شرکت در دوازدهمین جشنواره کتابخوانی رضوی 

دعوت کرد.
سردار »سید محمود میرفیضی« فرمانده انتظامی استان قم ضمن تقدیر از نهاد 
کتابخانه های عمومی به عنوان متولی برگزاری جشنواره ملی کتابخوانی رضوی، 
مهمترین راه مقابله با آسیب های اجتماعی را تقویت باورهای دینی و فرهنگی دانست و 
اظهار داشت: می توان با ارتقا سطح آگاهی شهروندان و با برنامه ریزی مناسب با جنگ 

نرم دشمن مقابله کرد.
وی اثر مطالعه کتاب در سطح جامعه را، ارتقاء بینش، علم، آگاهی و بصیرت بر شمرد 

و گفت: به هر میزان سطح علم و آگاهی در جامعه بالا برود به همان اندازه از سطح 
جهل و نادانی کاسته و میزان جرائم نیز کاهش می یابد و مطالعه کتاب و کتابخوانی 
می تواند تاثیرات مثبتی در جامعه و در نهایت در کاهش جرائم و برقراری امنیت پایدار 

در جامعه داشته باشد.
این مقام انتظامی افزود: اگر بخواهیم از وقوع یک جرم در جامعه پیشگیری کنیم در 
ابتدا باید نگرش و نگاه را در این رابطه تغییر بدهیم و این مسئله با آگاهی بخشی افراد 
جامعه و بالابردن سطح اطلاعات عمومی افراد میسر می شود که بدون شک یکی از 

اصلی ترین متولیان این امر کتابخانه های عمومی هستند.
فرمانده انتظامی استان قم خاطرنشان کرد: رمز اقتدار هر جامعه ای توجه به علم و 
دانش است و درواقع این رویکرد به تقویت قدرت جوامع کمک می کند،با خواندن هر 
کتاب دریچه ای جدید به دنیای افکار و دانسته های ما باز می شود و بهترین راهکار برای 
مقابله با هجمه های دروغین فضای مجازی و تزریق اطلاعات ناصحیح به مخاطبینش 
که بدلیل عدم رعایت ضوابط و اصول اخلاقی و حرفه ای و منطبق نبودن با معیارهای 
علمی منتشر می شوند و جز آشفتگی ذهنی ارمغانی بدنبال نخواهد داشت توصیه 

می شود.
وی تصریح کرد:کتاب دریچه ای است به سوی جهان شگفت انگیز علم و معرفت و 
مطالعه راهی است بسیار ساده و عملی برای پرورش استعدادهای خدادادی انسان و 

آموزش علوم و فنونی که او را در مسیر رشد و تکامل راهنمایی و هدایت می کند.
سردار میر فیضی در ادامه گفت:اگر بخواهیم کتاب و کتابخوانی را در بین قشرهای 
جامعه تعمیم دهیم، باید به این مسئله به عنوان یک فرآیند دراز مدت توجه کنیم و این 

امر باید پایه و بنیان هر برنامه ریزی اصولی و آموزشی قلمداد شود.
در  شرکت  ضمن  تا  کنم  می  دعوت  قم  مردم  همه  از  داشت:  ابراز  پایان  در  وی 
دوازدهمین جشنواره کتابخوانی رضوی و آشنایی با معارف اهل بیت )علیهم السلام( و 

سیره رضوی، به ارتقا و توسعه فرهنگ کتاب و کتابخوانی کمک کنند.

فرمانده انتظامی استان قم تاکید کرد؛

مقابله با آسیب های اجتماعی از طریق تقویت باورهای دینی و فرهنگی

گلباران حرم مطهر رضوی توسط بانوان و دختران مشهدی

عکس: رسول کارگر

دستگیری چند باند مجرمانه صیغه یابی در 4 استان
معاون فرهنگی اجتماعی پلیس فتا از کشف پرونده اخاذی و کلاهبرداری از ۲000 شهروند در قالب 
سایت های صیغه یابی و همسریابی خبر داد.سرهنگ رامین پاشایی در خصوص فعالیت سایت های 
صیغه یابی مجاز اظهار داشت: هیچ کانال و صفحه ای با عنوان همسریابی یا صیغه یابی مجوز قانونی 
نداشته و از نظر پلیس فتا تمام صفحات و کانال هایی که با این عناوین فعالیت می کنند، اقدامات آنها 
مجرمانه است.معاون فرهنگی اجتماعی پلیس فتا تصریح کرد: بر اساس بررسی های پلیس فتا بیش از 
۸0 درصد این تبلیغات دروغین بوده و هیچ گونه خدماتی ارائه داده نمی شود؛ یعنی فقط پول را گرفته و 
در ادامه فرد را بلاک کرده و با توجه به اینکه احتمال می دهند که این افراد شکایت نمی کنند، به راحتی 
کلاهبرداری می کنند. وی اعلام کرد: اخیراً چند باند فعال در حوزه صیغه یابی و همسریابی غیرمجاز در 
استان های تهران، خوزستان، سیستان و بلوچستان و البرز شناسایی شده اند که اقدام به کلاهبرداری و 

اخاذی از ۲000 نفر کرده بودند که با تشکیل پرونده به مقام قضایی معرفی شدند.

بازداشت 2 عضو شورا و معاون سابق شهرداری شیراز
با مفاسد  معاون دادستان مرکز فارس اعلام کرد که در راستای مبارزه قاطع دادگستری فارس 
اقتصادی دو عضو کنونی شورای شهر و معاون سابق شهرداری شیراز با اتهامات مالی و به دستور مقام 
قضایی بازداشت شدند. محمدی دره شوری یکشنبه ۳۱ اردیبهشت ماه با اعلام این خبر گفت: پیش 
از این نیز چهار نفر از پرسنل مسئول در سازمان فرهنگی شهرداری شیراز با موضوع اتهامات مالی 
بازداشت شده بودند.دره شوری خاطرنشان کرد: دستگیر شدگان برابر گزارش پاسداران گمنام امام 
زمان)عج( در سپاه فجر استان فارس مرتکب تخلفات و فساد گسترده مالی شده اند. وی گفت: پس از 
دریافت گزارش پیرامون این موضوع و تشکیل پرونده قضایی، تحقیقات تحت نظر بازپرس ویژه آغاز شد 
و با اخذ نظر کارشناس رسمی دادگستری و انجام حسابرسی و همچنین اقدامات تخصصی و اطلاعاتی 

ضابطین مربوطه ابعاد گوناگون و افراد مرتبط و مسئول در این فساد مالی شناسایی شدند.

ایرانی ها دو برابر مردم دنیا نمک می خورند
رئیس گروه تغذیه و دارویی دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی، نسبت به مقدار مصرف روزانه نمک 
و خطراتی که در پی دارد، هشدار داد.فرشته فزونی خاطرنشان کرد: طبق توصیه سازمان بهداشت 
جهانی حداکثر مقدار مصرف روزانه نمک در افراد زیر ۵0 سال پنج گرم معادل یک قاشق چایخوری و 
در افراد بالای ۵0 سال، بیماران قلبی و عروقی و کودکان روزانه کمتر از سه گرم نمک است.وی تاکید 
کرد: این میزان نمک شامل نمک های پنهان در غذا مانند نمک موجود در نان، پنیر و…، هم می شود.

کرونا در قم آبی شد
مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت بهداشت اعلام کرد: قم به وضعیت آبی کرونایی رسید.به 
گزارش  مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت بهداشت، آخرین وضعیت رنگ بندی کرونا را اعلام 
کرد که بر این اساس، استان قم در وضعیت آبی قرار گرفت. بر اساس آخرین به روز رسانی ها، همانند 
هفته گذشته، هیچ شهری در وضعیت قرمز قرار ندارد و تعداد شهر های با وضعیت نارنجی از ۷ به ۱ 
شهر کاهش یافت.همچنین تعداد شهر های با وضعیت زرد از ۱0۶ به ۶۸ و تعداد شهر های با وضعیت 

آبی از ۳۳۵ به ۳۷۹ شهر رسید.
 

ساخت فرودگاه جدید ممنوع شد
احداث فرودگاه های جدید در کشور براساس پیش نویس برنامه هفتم توسعه ممنوع شد.احداث 
فرودگاه های جدید در کشور براساس پیش نویس برنامه هفتم توسعه ممنوع شد.به گزارش ایسنا، 
سازمان برنامه و بودجه لایحه پیشنهادی برنامه هفتم توسعه )۱40۲-۱40۶( را درحالی منتشر کرده 
که براساس آن احداث فرودگاه های جدید در کشور ممنوع شده است.طبق ماده ۱0۷ بخش زیربنایی 
)تجارت و ترانزیت( این برنامه،  احداث فرودگاه جدید در کشور در طول برنامه هفتم توسعه ممنوع است 

و موارد استثنا با تصویب هیئت وزیران مجاز خواهد بود.

نمایندگان ۳ خرداد به دیدار رهبری می روند
یک عضو هیات رئیسه مجلس شورای اسلامی گفت که نمایندگان در آستانه آغاز چهارمین سال 
فعالیت مجلس یازدهم در روز چهارشنبه هفته جاری به دیدار مقام معظم رهبری می روند.محمد 
رشیدی اظهار کرد: انتخابات هیات رئیسه مجلس شورای اسلامی در اجلاسیه چهارم در روز سه شنبه 
۲ خردادماه برگزار می شود و بعد از آن جلسه مجلس برای موارد کاری ادامه پیدا خواهد کرد.وی اضافه 
کرد: نمایندگان متقاضی عضویت در هیات رئیسه تا قبل از آغاز جلسه علنی روز سه شنبه ۲ خردادماه 

فرصت برای ثبت نام دارند و بعد از آن با شروع جلسه علنی انتخابات برگزار می شود.

»آقامیری« گزینه نهایی دولت برای وزارت جهاد کشاورزی
ذبیح الله اعظمی سخنگوی کمیسیون کشاورزی مجلس، با اشاره به گزینه های مطرح برای تصدی 
وزارت جهاد کشاورزی گفت که به احتمال بسیار زیاد سیدمحمد آقامیری به عنوان گزینه  نهایی وزارت 
کشاورزی معرفی خواهد شد.  گفت: پیروی درخواست های مجلس از دولت برای تسریع در معرفی 
گزینه های پیشنهادی برای وزرای جهاد کشاورزی، آموزش و پرورش و صمت با خبر شدیم که به احتمال 

زیاد یکشنبه یا دوشنبه هفته آینده گزینه های پیشنهادی به مجلس معرفی خواهند شد. 

سفیر سوئیس به وزارت خارجه احضار شد
سفیر کنفدراسیون سوئیس در پی موضع گیری مداخله جویانه این کشور در امور داخلی ایران به 
وزارت امور خارجه احضار شد.در پی موضع گیری مداخله جویانه سوئیس در امور داخلی کشورمان 
همچنین استفاده نامتعارف و غیرحرفه ای سفارت این کشور در تهران در بازنشر تصویری با یک پرچم  
جعلی، امروز خانم نادین لوزانو، سفیر کنفدراسیون سوئیس در تهران توسط مدیر کل غرب اروپای 

وزارت امور خارجه احضار شد. 

»صحرایی« گزینه نهایی دولت برای آموزش و پرورش
»رضا مراد صحرایی« سرپرست فعلی وزارت آموزش و پرورش به زودی به عنوان گزینه نهایی دولت برای 
تصدی این وزارتخانه به مجلس معرفی خواهد شد.د.رضا مراد صحرایی سرپرست فعلی وزارت آموزش 

و پرورش به زودی به عنوان گزینه نهایی دولت برای تصدی این وزارتخانه به مجلس معرفی خواهد شد.

حداکثر سن بازنشستگی مشاغل سخت اعلام شد
طبق لایحه برنامه هفتم توسعه حداقل سن لازم برای بازنشستگی مشاغل سخت و زیان آور برای 
زنان 4۵ و مردان ۵0 سال تعیین شده است.بیمه شده در صورت داشتن مدرک کارشناسی ارشد و 
بالاتر می تواند پس از رسیدن به شرایط بازنشستگی همچنان به کار خود ادامه دهد، مشروط به اینکه 
سن وی بالاتر از ۶۵ سال نباشد.صندوق های بازنشستگی که شرط سنی بازنشستگی مشمولان آن ها 
۶0 سال و بالاتر است از مفاد این حکم مستثنی هستند.در مورد صندوق های بازنشستگی که مبنای 
حداقل سن بازنشستگی تعیین نشده است حداقل سن لازم برای بازنشستگی ۵۳ سال در سال اول 

برنامه است. 

تایید حکم اعدام 2 عامل حادثه تروریستی شاهچراغ
حجت الاسلام والمسلمین سید کاظم موسوی رئیس کل دادگستری فارس بیان کرد: حکم اعدام 
۲ عامل حادثه تروریستی حرم مطهر حضرت احمد بن موسی شاهچراغ)ع( تایید شده و به زودی در 

خیابان ۹ دی شیراز اجرا خواهد شد.

تولیت آستان قدس رضوی:
شخصیت دختر مسلمان متاثر از حضرت معصومه)س( است 

تولیت آستان قدس رضوی با اشاره به مقام معنوی و مرتبه بلند انسانی و روحانی حضرت فاطمه 
معصومه )س( گفت: این بانوی بزرگ اسلام نقش بسزایی در شکل دادن شخصیت دختر مسلمان دارد.

حجت الاسلام والمسلمین احمد مروی روز یکشنبه در آیین آغاز جشن های دهه کرامت در شبستان 
امام)ره( حرم حضرت معصومه افزود: زیارت توام با معرفت و شناخت آن حضرت، در رشد و کمال انسان 

اثر می گذارد. 
وی بیان داشت: درک مقام و شان این بانوی بزرگوار، انسان را از جهنم دنیایی و مادیات نجات می دهد و 
به سوی بهشت و رضوان الهی رهنمون می کند. حضرت معصومه نماد و الگوی دختر و زن مسلمان است. 
وی در بخشی دیگر از سخنان خود با ذکر این نکته که امروز شیوه مورد استفاده برای سلطه بر یک کشور، 
جنگ نظامی نیست گفت: مطابق تجربه هایی که سلطه گران دارند، نمی توان از جنگ نظامی برای سلطه 
بر یک کشور نتیجه مطلوب را به دست آورد. مروی ادامه داد: امروز حتی تحریم  و تخریب زیربنای اقتصادی 
یک کشور نیز برای تسلط بر مردم آن تاثیر زیادی ندارد. وی با تاکید بر اینکه انقلاب اسلامی امتداد انقلاب 
و بعثت پیامبر اسلام است گفت: دشمن به دنبال نابود کردن دستاوردهای این انقلاب است و می خواهد 

ما را از درون تهی کند و هویت دینی و ملی ما را بگیرد.

مدیرکل فنی و طراحی شهرداری قم خبرداد:

پیشرفت بیش از 40 درصدی پروژه 
شهربازی معارفی قم

از 40  بیش  فیزیکی  پیشرفت  از  قم  شهرداری  طراحی  و  فنی  مدیرکل 
درصدی پروژه شهربازی معارفی خبر داد.

لیلی نیک خلق احمدی در گفتگویی در خصوص آخرین وضعیت شهربازی 
معارفی قم اظهار داشت: این شهربازی معارفی با عرصه ای با مساحت حدود 
۱0 هزار مترمربع شامل دو بلوک ساختمانی به صورت ۵ هزار مترمربع در 
طبقه نخست و ۲ هزار و ۵00 مترمربع نیم طبقه بوده که زیربنا در مجموعاً 

۷۵00 مترمربع است.
مدیرکل فنی و طراحی شهرداری قم افزود: این مجموعه دارای دو بلوک و 
شامل سقف وافر و سقف سازه ای خاص است که بحث صرفه جویی در بتن و 

میلگرد را در این سازه داریم.
وی در مورد نحوه فعالیت شهربازی معارفی تصریح کرد: در این پروژه بحث 
آموزش برای بچه ها در محوریت است و شهربازی مسقف و داخل سالنی 
طراحی شده و در محور پیامبر اعظم)ص( که محوری آئینی به شمار می رود، 

قرارگرفته است.
نیک خلق احمدی خاطرنشان کرد: این پروژه با نمای خاص طبق ضوابط 
پیامبر اعظم)ص( و مصالح به صورت معماری اسلامی ایرانی طراحی شده 

است.
وی در مورد پیشرفت پروژه خاطرنشان کرد: تاکنون پیشرفت پروژه40 درصد 
بوده و بحث سازه ای و مرحله معماری و نازک کاری و تأسیسات مطرح بوده که 

نقشه ها در حال آماده سازی است.
مدیرکل فنی و طراحی شهرداری قم گفت: تهیه اسناد مناقصه که با در نظر 
گرفتن بودجه ای که برای پروژه در نظر گرفته شده به میزان ۱۵ میلیارد تومان 
است که به زودی مناقصه انجام شده و پیمانکار شروع به اجرای نازک کاری 

می کند که تا پایان سال بتوانیم این پروژه را به بهره برداری برسانیم.
 

مدیر منطقه یک شهرداری قم خبرداد:
کاهش هزینه ها و افزایش تاب آوری 

شهری با مدیریت درست بحران شهری
مدیر منطقه یک شهرداری قم گفت: مدیریت بحران، کاهش ریسک و 
آسیب پذیری در برابر مواجهه با بحران های مناطق شهری، بافت های فرسوده 
و ناکارآمد از اهمیت زیادی برخوردار است و باید همگان در جهت دستیابی به 

اهداف پیشگیری، آمادگی و مقابله همکاری و تعامل داشته باشند.
مجید محمد رضاخانی با اشاره به برگزاری جلسه مدیریت بحران منطقه 
با حضور مدیر مرکز پدافند غیرعامل و مدیریت بحران شهرداری قم  یک 
اظهار داشت: موضوعات مرتبط با مدیریت بحران در این منطقه مورد بحث 
قرار گرفت و تصمیمات لازم جهت ارتقای تاب آوری در حوزه های روان آب ها، 
مشکلات تونل غدیر، ایمنی و آتش سوزی سطح منطقه و انهار کشاورزی 
گرفته شد. وی با بیان اینکه افزایش بحران ها و فراوانی و پیچیدگی آن ها، 
رویکرد نگاه عامیانه و سنتی به آسیب پذیری را دچار تزلزل کرده و نیاز به 
نگاه جامع تری از آسیب پذیری و مدیریت بحران را مطرح کرده است، افزود: 
با درایت مدیریت شهری مبنی بر اصلاح زیرساخت های شهری و تکمیل 
بانک های اطلاعات شهری با هدف گذاری پیشگیری و شناسایی نقاط و 
عوامل بحرانی می توان ضمن کاهش هزینه های مالی و آسیب های جانی 
ضریب تاب آوری شهری را بالا برد. مدیر منطقه یک شهرداری قم با اشاره به 
اقدامات صورت گرفته در حوزه ایمنی گفت: تجهیزات ایمنی عمدتاً در حوزه 
ایمنی باید توسط دستگاه های متولی تأمین شود و در راستای تجهیز حوزه 
مدیریت بحران با برنامه ریزی مناطق، ردیف بودجه مصوب به صورت مستمر 
ارزیابی و پیش بینی می شود که آنالیز کارشناسی نیازها ضمن تقویت مناطق، 

ضریب آمادگی مقابله با حوادث بهبود می یابد.
وی ضمن تقدیر از تعامل ستاد پیشگیری مدیریت بحران شهرداری قم، 
توجه ویژه به موقعیت بافت بازار کهنه و انهار کشاورزی سطح منطقه که از 
چالش های جدی منطقه بوده را از اولویت های بحرانی برشمرد و استفاده 
از ظرفیت های بوستان رضوان برای خدمات دهی اسکان موقت را فرصت 

مناسبی در راستای اهتمام به مدیریت بحران منطقه دانست.
 

مدیر مرکز پدافند غیرعامل و مدیریت بحران شهرداری قم تاکید کرد:

لزوم شناسایی صنایع و مراکز پرخطر و 
خطرزا در سطح منطقه یک قم

مدیر مرکز پدافند غیرعامل و مدیریت بحران شهرداری قم، فرسودگی انهار 
کشاورزی، مسائل ایمنی تونل غدیر، رینگ آب های سطحی، مکان های 
اسکان اضطراری شهروندان و شناسایی صنایع و مراکز پرخطر و خطرزا را از 

مسائل قابل توجه در حوزه مدیریت بحران در سطح منطقه یک دانست.
مهدی برزویی در جلسه مدیریت بحران منطقه یک که با حضور مدیر این 
منطقه شهری و اعضای ستاد مدیریت بحران منطقه برگزار شد، ضمن تقدیر 
از اهتمام ویژه محمدرضاخانی مدیر منطقه نسبت به اجرای برنامه عملیاتی 
مدیریت بحران ابلاغی دکتر سقائیان نژاد شهردار قم و توجه ویژه نسبت به این 
حوزه، بر لزوم پیگیری جدی موضوعات کاهش خطرات بحرانی این منطقه 
تأکید کرد. وی با بیان اینکه در این جلسه موضوعاتی مانند فرسودگی انهار 
کشاورزی منطقه و لزوم ایمن سازی آن ها توسط دستگاه های متولی و مسائل 
ایمنی تونل غدیر در محدوده منطقه یک مورد بررسی قرار گرفت، ادامه داد: 
همچنین رینگ آب های سطحی خیابان محتشم کاشانی، تعیین مکان های 
اسکان اضطراری شهروندان در سطح منطقه و شناسایی صنایع و مراکز 

پرخطر و خطرزا در سطح منطقه نیز مورد بحث و تبادل نظر شد.
مدیر مرکز پدافند غیرعامل و مدیریت بحران شهرداری قم اضافه کرد: توجه 
به مسائل ایمنی و همچنین اهمیت پروژه های پیشگیرانه مدیریت بحران در 
سطح شهر قم دارای ارزش توجه ویژه ای است و باید دستگاه های دیگر نیز در 

این راستا با شهرداری قم همکاری داشته باشند.

مدیرکل ستاد اجرایی فرمان حضرت امام )ره( استان قم خبرداد:

توزیع 4۱00 بسته معیشتی به مناسبت 
میلادکریمه اهل بیت)س(

مدیرکل ستاد اجرایی فرمان حضرت امام )ره( استان قم از توزیع چهار 
هزار و ۱00 بسته معیشتی به مناسبت میلاد کریمه اهل بیت)س( در میان 

نیازمندان استان خبرداد. 
سیاست های  راستای  در  کرد:  اظهار  سخنانی  طی  عبدی  احمد 
محرومیت زدایی ستاد فرمان اجرایی حضرت امام)ره( در سالروز میلاد پر 
برکت حضرت فاطمه معصومه)س( چهار هزار و ۱00 بسته معیشتی بین 

نیازمندان شهر قم توزیع خواهد شد.
وی افزود: این بسته ها با گرامیداشت سه شهید والا مقام علی اصغر آقایی، 
شهید سید اسدالله فرحناک و شهید مدافع امنیت استان قم مهدی زاهدلویی 
توسط گروه های  جهادی و مساجد بین نیازمندان توزیع خواهد شد. مدیرکل 
ستاد اجرایی فرمان امام خمینی)ره( استان قم با تاکید بر اینکه رزمایش های 
کمک مؤمنانه که با فرمان رهبر معظم انقلاب اسلامی آغاز شد همچنان با 
قدرت ادامه دارد، تصریح کرد: مردم ایران به ویژه مردم ولایت مدار قم روحیه 

همدلی و ایثار خود را در این رزمایش ها به خوبی به نمایش گذاشتند.

سانحه  شهدای  از  صالحه  محمد  شهید  خانواده   
هواپیمای اوکراینی، مدال نقره المپیاد علمی کامپیوتر 
حضرت  حرم  موزه  به  را  صالحه  شهید  کشوری 

معصومه)س( اهدا کردند.
با  دیدار  در  اهل بیت)س(  کریمه  آستان  تولیت 
خانواده شهید محمد صالحی و زهرا حسنی، افزود: 
ویژگی های حضرت معصومه)س( که کمتر  از  یکی 
گفته می شود این است که ایشان دختر شهید بود و با 
وجود مصیبت هایی که برای پدرشان اتفاق افتاد روحیه 
خود را از دست نداد و با اراده و عزم قوی راه پدر، برادر و 

اجدادشان را ادامه داد.
وی با اشاره به عالمه بودن حضرت معصومه)س(، 
ایشان را به زبان امروزی نخبه علمی دانست و اضافه 
حضرت  زمان  آن  در  که  شده  نقل  تاریخ  در  کرد: 

این  و  نکرد  پیدا  شایسته ای  همسر  معصومه)س( 
نشان دهنده مظلومیت، مهجوریت و غربت ایشان در 

آن ایام است.
وی با بیان این که خداوند فرموده است در کارهای 
خیر و تقوا همکاری و هم افزایی داشته باشید، بیان 
کرد: کار خیر و تقوا باید مستمر و در همه ابعاد زندگی 
باشد، زیرا برخی ممکن است در برخی عرصه ها تقوا 
داشته باشند و در عرصه های دیگر نه و یا در بخشی 
از عمر خود تقوا داشته باشند و در بخش دیگری نه، 
بنابراین مهم این است که تقوا و کار خیر مستمر و 

گسترده باشد.
تولیت حرم مطهر بانوی کرامت با بیان این که عاقبت 
به  عاقبت  گفت:  است،  ما  همه  خواسته  خیری  به 
خیری یک شعار نیست بلکه یک حرکت، عزم و اراده 

است و نیاز به مراقبت و تلاش دارد و باید آن را جدی 
بگیریم. در ابتدای این دیدار پدر شهید محمد صالحه با 
بیان این که فرزندم در مسیر انقلاب اسلامی ثابت قدم 
بود، گفت: این شهید از سال ۲00۲ تا ۲00۹ ، پنج 
مدال علمی جهانی و ملی را کسب کرده بود و با وجود 
موفقیت های علمی و مهاجرت به کشور کانادا پیرو 

ولایت فقیه و دوستدار نظام اسلامی بود.
همچنین مادر شهید صالحه نیز در این دیدار با اشاره 
به اخلاص و تقوای شهید و همسرش، گفت: خوب 
است که این شهدا برای جوانان کشور الگو شوند و 

بیشتر به سبک زندگی این شهدا پرداخته شود.
در پایان این دیدار از خانواده شهید صالحه با اهدای 
هدیه ای از طرف آستان مقدس بانوی کرامت تقدیر 

شد.

این شهید دارای مدال نقره المپیاد علمی کامپیوتر کشوری بود؛
اهدای مدال المپیاد شهید صالحه به موزه حرم حضرت معصومه )س(

مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق استان قم از آغاز اجرای طرح سراسری 
کاهش مصرف برق و برخورداری از پاداش  های قابل توجه در صنعت برق برای 

مشترکین خانگی استان از ابتدای خرداد ماه امسال خبر داد.
مهندس یوسف صادقی رئیس هیئت مدیره و مدیرعامل شرکت توزیع نیروی 
برق استان قم گفت: با برنامه ریزی های صورت گرفته از سوی وزارت نیرو، تعداد 
۱40 برنامه عملیاتی برای عبور از دوره پیک مصرف تابستان امسال در کشور 
تدوین شده که تمامی این برنامه ها در دست اقدام است و جهت مدیریت مصرف 
برق در گذر از پیک تابستان امسال از ابتدای خرداد ماه آغاز تا پایان شهریور ماه، 

طرح کاهش مصرف برق در استان قم و سایر نقاط کشور اجرایی میشود.
مهندس صادقی تصریح کرد: در بخش مدیریت مصرف مشترکین خانگی، 
طرح »پاداش صرفه جویی« یکی از مهمترین طرح هایی میباشد که از ابتدای 
خرداد ماه توسط شرکت توزیع نیروی برق استان قم با هدف تأمین برق پایدار 
برای تمامی بخش ها اجرایی میشود، به طوریکه که اگر هر خانوار میزان مصرف 
برق خود را طی دوره اجرای طرح نسبت به دوره زمانی مشابه سال قبل کاهش 

داده باشد، به میزان هر کیلووات ساعت کاهش مصرف تا ۱۶00 تومان "پاداش 
مصرف برق" در اولین صورتحساب صادره دریافت خواهند کرد.

مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق استان قم در ادامه افزود: با اجرای طرح 
پاداش صرفه  جویی مصارف که توسط وزارت نیرو ابلاغ گردیده است، امیداوریم 
عمده مشترکین پرمصرف به شدت کاهش پیدا کنند و از طرف دیگر هم این 
امکان وجود دارد اگر فردی مدیریت مصرف را رعایت نکرد، مشمول پرداخت 

هزینه های بالاتر در پله  های بالای مصرف خواهد شد.
مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق استان قم در خصوص نحوه مدیریت صحیح 
مصرف برق مشترکین استان گفت: تمامی مشترکین استان قم با تنظیم دمای 
محیط کار و یا منزل خود بر روی ۲4 درجه سانتی گراد میتوانند در راستای 
مدیریت صحیح مصرف برق بسیار تاثیرگذار باشند، همچنین اگر مشترکین لوازم 
برقی مازاد خود و لامپ های اضافی را خاموش کنند، منجر به کاهش مصرف و 
در نهایت پایین آمدن تعداد خاموشی های برق در زمان پیک مصرف تابستان 

خواهد شد.

مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق استان قم اعلام کرد:

بهره مندی مشترکین خانگی از پاداش های بی سابقه با کاهش مصرف

مدیرکل بیمه سلامت استان قم گفت: ۶0 هزار 
نفر در استان به صورت خودکار و رایگان در سه 

دهک اول تحت پوشش بیمه ای قرار گرفته اند. 
عباس فتحی مدیرکل بیمه سلامت استان قم به 
مناسبت هفته جوانی جمعیت  فعالیت های این 
سازمان در حوزه سلامت و بیمه عمومی را تشریح 

کرد.
سلامت  بیمه  تاسیس  اهداف  به  اشاره  با  وی 
بیمه  نام  با   ۱۳۷۵ سال  از  سازمان  این  گفت: 
فعالیت کرد که حوزه  به  خدمات درمانی شروع 
فعالیت این اداره صرفا خدمات درمانی بود ولی 
از سال ۹۱ سازمان بیمه سلامت تشکیل شد تا به 
این ترتیب خدمات پایه سلامت به طور یکسان به 

تمامی مردم در قالب یک سازمان ارایه شود.
فتحی در ادامه گفت: اهداف عالیه این سازمان 
از جمله رفع هم پوشانی بیمه های درمانی، برقراری 
عدالت اجتماعی در بخش سلامت، کاهش سهم 
مردم از هزینه های درمان، تکمیل امور مراکز طرف 
قرارداد، تشکیل پرونده سلامت، فعال سازی نظام 

ارجاع و گسترش خدمات الکترونیک است.
قم  استان  سلامت  بیمه  کل  اداره  افزود:  وی 
حدود 4۵۵ هزار نفر بیمه شده تحت پوشش پنج 
صندوق دارد که این صندوق ها شامل صندوق 
روستاییان  صندوق  هزارنفر،   ۶۲ دولت  کارکنان 
و  نفر  اقشار۱0۵هزار  سایر  صندوق  ۵۷هزارنفر، 
صندوق بیمه سلامت ایرانیان۲۳۱هزارنفر است. 
همچنین ۱400 نفر تحت پوشش صندوق بیماران 
هموفیلی،  بیماری های  شامل  که  داریم  خاص 

دیالیز، تالاسمی، ام اس و پیوند کلیه هستند.
اینکه  بیان  با  استان قم  سلامت  بیمه  مدیرکل 
تومان هزینه های  میلیارد  در سال گذشته ۶0۵ 
درمانی توسط این سازمان پرداخت شده، گفت: 
در استان قم ۶44 مرکز طرف قرارداد بیمه سلامت 
هستند که از جمله آن ها می توان به ۱0۷ پزشک 
متخصص، ۲۵ فوق تخصص، ۱۳ روانپزشک، 4 
۱۵۹داروخانه،  عمومی،  ۱۵۱پزشک  فلوشیپ، 
۲۷ آزمایشگاه، 4۲ فیزیوتراپی و توان بخشی، ۲۱ 
تصویربرداری، ۱۸ دندان پزشک، 4۸درمانگاه، ۹ 

بیمارستان و ۸مرکز ترک اعتیاد اشاره کرد.
که  ایرانیان  بیمه  صندوق  گفت:  فتحی 
بزرگترین جامعه بیمه ای این سازمان است طبق 
تحت  را  افراد  گرفته  صورت  دهک بندی های 
پوشش قرار می دهد. ۶0 هزار نفر نیز در استان 
به صورت خودکار و رایگان در سه دهک اول تحت 
پوشش بیمه ای قرار گرفته اند که به همگی این 
افراد از طریق سیستم پزشک خانواده و نظام ارجاع 
دهک های  همچنین  و  می شود  خدمت رسانی 
افزایش  پلکانی۱0درصد  بصورت  بعد  به  چهارم 
قیمت دارند تا دهک دهم که همه مبلغ بیمه را 

افراد پرداخت می کنند.
وی ادامه داد: در راستای ارتقاء سطح خدمات 
سامانه  طریق  از  می توانند  افراد  سلامت،  بیمه 
صورت  به  حضوری  مراجعه  بدون  و  شهروندی 
را ثبت  را پرداخت و بیمه خود  برخط حق بیمه 
کنند، همچنین درصورت هرگونه مشکل سامانه 
حال  در  پیامکی  و  تلفنی  صورت  به   ۱۶۶۶

خدمت رسانی است.

مدیرکل بیمه سلامت استان قم :

60 هزار نفر به صورت رایگان تحت پوشش بیمه  سلامت قرار گرفتند 


